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Позиціювання партій

Начальник избирательного штаба Партии регионов, секретарь СНБО Андрей
Клюев заявил, что министры, включенные в список кандидатов в депутаты от ПР,
должны уйти в отпуск на время избирательной кампании. Об этом он сказал перед
подачей в Центризбирком документов кандидатов в депутаты от ПР.

«Все министры, и я в том числе, после того, как нас здесь зарегистрируют
кандидатами в депутаты, мы все дружно пойдем в отпуск буквально на следующий день»,
– сказал он.

Отвечая на вопрос, почему в списке кандидатов от ПР нет главы Администрации
Президента Сергея Левочкина, он ответил, что будет продолжать выполнять свои
обязанности и не будет участвовать в избирательной кампании.

Кроме этого, комментируя включение в список ПР действующих депутатов Рады от
Народной партии, он отметил, что предварительная договоренность о совместном участии
в выборах была достигнута несколько лет назад при создании коалиции в парламенте с
фракциями Народной партии и Коммунистической партии (Министры, собравшиеся в
Раду, уйдут в отпуск, – Клюев // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/03/163922_ministri_sobravshiesya_radu_uydut.html). – 2012. –
3.08).

***

Комуністи оприлюднили свій список на вибори до Верховної Ради 28 жовтня 2012 р.
«Перша десятка КПУ – поєднання мудрості та молоді, – вважає член КПУ

Катерина Самойлик. – Є люди з різною освітою, різних професій. Я б сказала, що список
– поєднання комуністичної мудрості та досвіду».

На питання,  чому Адам Мартинюк є у списку,  а вона йде по мажоритарці,  нардеп
відповіла:

«Я думаю, що це пов’язано з цим сумнозвісним законом про мови. Адаму Івановичу
йти по Волинській області, де занадто емоційно до цього поставились. Я думаю, що цей
закон ніхто не прочитав і недочитав.  Там же не про російську мову,  а про мови
нацменшин. Я особисто йду по Цюрюпінському округу на Херсонщині, де мій опонент
«регіонал»  Журенко.  Боротьба буде не на життя,  а на смерть.  Але я програму партії
донесу до людей».

Зростання рейтингу Компартії за останні місяці Самойлик пояснила зневірою людей
в «різнокольорових буржуа, в їх обіцянках».

«Люди прекрасно розуміють, що не може 3 % олігархів бути непропорційно
представлено в парламенті.  Тому люди переходять до КПУ.  Люди не хочуть жити в
дикому капіталізмі», – зазначила нардеп.

Присутність у першій десятці Євгена Мармазова, який був радником у фірмі
російського буржуа Григоришина,  комуністка відповіла:  «Я не знаю,  чиїм радником він
був. У певний період КПУ була заборонена. Комуніст означало табу. Тому людям
доводилось влаштовуватись там, де прийдеться. А Мармазов ідейний комуніст, який був
від групи 239 і все робив,  щоб відстояти Леніна.  Він активно працював на цій ниві.  Тоді
був час, коли всі працювали на когось. Тому для справжнього комуніста не великий гріх
працювати на олігарха».

Високе місце головного митника Ігоря Калєтніка у списку КПУ К. Самойлик
прокоментувала так:  «А ви вважаєте,  що в КПУ всі дурні?  У нас є люди,  які здатні
правильно мислити і обіймати високі державні посади. Чому ви вважаєте, що члени КПУ
не можуть працювати в державних установах? Якщо ви проголосуєте за нас, то ми взагалі
сформуємо цілий уряд і покажемо, як треба працювати по-комуністичному» (Самойлик:

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/03/163922_ministri_sobravshiesya_radu_uydut.html
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Справжньому комуністу не гріх працювати на олігарха // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?samoylik_spravzhnomu_komunistu_ne_grih_prats
yuvati_na_oligarha&objectId=1261722). – 2012. – 4.08).

***

Государство должно обеспечить доступные кредиты под небольшие проценты для
украинских аграриев. Об этом заявил первый секретарь ЦК Компартии Украины Петр
Симоненко.

Он подчеркнул, что Компартия Украины настаивает на том, чтобы государство
предоставляло дешевые кредиты под 3–5 % годовых для крестьян. «Мы предлагаем
создать государственный аграрный банк», – сказал Симоненко.

По его словам, земельный пай, которым владеет крестьянин, не должен передаваться
в частную собственность. «Крестьянин должен иметь право продать свой земельный пай
лишь в государственный земельный фонд, после чего такая земля уже не продается, а
лишь сдается в аренду. Кроме того, следует формировать паритет в закупочных ценах на
сельхозпродукцию. Немалый урон аграрному хозяйству наносят так называемые трейдеры
– посредники, которые продают продукцию за рубеж, лишая украинского крестьянина
реальной прибыли. Такие посредники не должны задевать интересы наших селян», –
подчеркнул Симоненко (Главный коммунист Украины предлагает создать банк для
селян // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/87917.html). – 2012. – 6.08).

***

Лидер Социалистической партии Украины, экс-спикер парламента Александр
Мороз считает, что одной из его ошибок было сотрудничество с Виктором Ющенко.

По словам Мороза, в течение многих лет он ставил перед собой «единственную цель
– создание системы демократического управления государством, при котором мнение
человека учитывался бы в действиях власти, в принятых ею решениях». «В соответствии с
этим, я все время я искал компромиссы с теми, кто влиял на политику, влиял на людей.
При этом бесспорно мог допустить какие-то ошибки», – сказал он.

«Одной из таких ошибок было сотрудничество с Ющенко. Как оказалось, он
преследовал другие цели и, собственно, не был самостоятельным политиком. Его
декларации могли казаться красивыми, он мог нравиться части избирателей, но в то же
время у него были другие интересы,  часто это были даже не его интересы.
Сотрудничество с таким политиком должно было бы предусматривать наличие
определенной дистанции в отношениях, возможности от этого сотрудничества
отказаться...», – отметил Мороз (Мороз считает Ющенко своей ошибкой // Главком:
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/87557.html). – 2012. – 2.08).

***

В Социалистической партии Украины довольны отсоединением от нее Селянской
партии Украины как «идеологически чуждого элемента». Об этом сказал председатель
Соцпартии Петр Устенко, комментируя заявления представителей СелПУ о выходе из
состава СПУ.

«Процесс оздоровления и очистки Социалистической партии Украины от
идеологически чуждых элементов подходит к завершению», – заявил Устенко. По его
мнению, сегодня позиция СПУ достаточно выигрышна.

«Партия имеет высокие шансы обновить свою хорошую репутацию и опять начать
системно работать в интересах страны», – сказал он. По словам Устенко, «сегодня во всем
мире все больше социалистов приходят к власти.  И мы уже налаживаем с ними связи».

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?samoylik_spravzhnomu_komunistu_ne_grih_pratsyuvati_na_oligarha&objectId=1261722
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?samoylik_spravzhnomu_komunistu_ne_grih_pratsyuvati_na_oligarha&objectId=1261722
http://glavcom.ua/news/87917.html
http://glavcom.ua/news/87557.html
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«Чем меньше случайных людей и структур останутся в партии, тем быстрее завершится
наша реабилитация и воссоединение с Социнтерном», – сказал Устенко.

2 августа председатель Селянской партии Украины Зиновий Холоднюк заявил,
что СелПУ вышла из состава Социалистической партии Украины и будет поддерживать
на парламентских выборах ту партию, которой близкие интересы крестьян.

По его словам, после объединения с СПУ, которое произошло 18 декабря 2011 г.,
«ничего не делалось, и на сегодняшний день ситуация зашла в тупик». «Объединяясь с
СПУ, Селянская партия надеялась на то, что СПУ возьмет на вооружение нашу программу
возрождения села. К сожалению, за время, пока мы находились в объединении, ни разу не
вспоминалась наша программа», – сказал в свою очередь председатель Житомирской
областной организации партии Владимир Музыченко (Социалисты хотят
восстановить свою репутацию // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/87611.html). – 2012. – 3.08).

***

Один из лидеров объединенной оппозиции Арсений Яценюк заявил, что
оппозиция немного «не доработала» списки кандидатов на выборах в Верховную Раду,
поскольку не включила в них актеров, писателей и певцов.

«У нас – только политики, правозащитники и представители местного
самоуправления, поэтому, с точки зрения отдельных политсил, наш список мог быть
лучше», – сказал Яценюк перед заседанием Центральной избирательной комиссии.

Яценюк также прокомментировал заявления некоторых парламентариев, которые
остались недовольны обнародованным списком, сообщив, что список был сформирован
исключительно по решению всех семи партий объединенной оппозиции.

В свою очередь, первый заместитель лидера партии «Батьківщина» Александр
Турчинов сообщил, что он лично обсудил с Юлией Тимошенко тему списков кандидатов
на выборы за неделю до проведения съезда. По словам Турчинова, из-за отсутствия
оперативной связи с экс-премьером она передала все полномочия по решению этого
вопроса съезду и руководству объединенной оппозиции (Оппозиция немного «не
доработала» избирательные списки – Яценюк // РИА Новости – Украина
(http://www.rian.com.ua/politics/20120803/79134133.html). – 2012. – 3.08).

***

Заместитель Председателя Верховной Рады Украины, один из лидеров
объединенной оппозиции «Батьківщина» Николай Томенко считает, что список
объединенной оппозиции не до конца справедливый, но достаточный, чтобы побеждать на
выборах.

Анализируя историю с формированием и обнародованием списков участников
избирательной кампании, Томенко отметил, что здесь четко прослеживается тенденция,
которая отличает оппозицию от провластных политических сил.

Вице-спикер напомнил, что объединенная оппозиция «Батьківщина» обнародовала
свой список сразу же на съезде и разместила его на партийном сайте, чтобы каждый
желающий мог с ним ознакомиться.

В то же время, отметил Томенко, Партия регионов и близкие к ней политические
силы, несмотря на проведение съездов, еще и до сих пор не обнародовали списки. В
случае Партии регионов – это список по мажоритарным округам, в случае партии
«Украина – Вперед!» – весь список кроме первой десятки остается загадкой.

По словам Томенко, списки «регионалов» и близких к ним политических сил
сегодня формирует Администрация Президента, которая до сих пор не может
окончательно определиться, кого же делегировать на избирательную кампанию.

http://glavcom.ua/news/87611.html
http://www.rian.com.ua/politics/20120803/79134133.html
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По мнению вице-спикера, сегодня возникла парадоксальная ситуация, когда съезды
проводятся для телевизионной картинки, а списки продолжают формироваться в
кабинетах власти.

«Поэтому, несмотря на некоторые дискуссионные фамилии в списках объединенной
оппозиции «Батьківщина»,  вполне очевиден тот факт,  что эти списки формировали
партии, составляющие объединение. В случае власти и близких к ней политических
структур, списки формировались высокопоставленными должностными лицами и
чиновниками на местах, где даже известные партийцы и сами кандидаты в депутаты в
мажоритарных округах еще и до сих пор, после проведения съездов, не знают, утвердили
их или нет», – заявил Томенко.

Он признал, что в объединенной оппозиции есть кандидаты, которые не являются
идеальными для прохождения на мажоритарных округах. Он проинформировал, что в
таком случае будет инициировать обсуждение ситуации в этих проблемных округах и
принимать решение накануне дня голосования, исходя из послужного списка политика, а
также исходя из его шансов победить.

В частности, Томенко рассказал, что он лично поддерживает Тараса Стецкива на
117-м округе города Львова, считая, что благодаря его успешной политической
деятельности он имеет все шансы победить (Томенко: Список оппозиции не очень
справедливый, но на выборах победит // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/87719.html).
– 2012. – 3.08).

***

Заместитель председателя партии «Батьківщина» Александр Турчинов
признался, что экс-премьер Юлия Тимошенко не принимала участия в формировании
окончательного избирательного списка объединенной оппозиции.

«С Юлией Владимировной мы, безусловно, проводили консультации. Я с ней
встречался за неделю до проведения съезда, и там мы согласовали основные принципы
формирования списка», – заявил Турчинов журналистам 3 августа.

При этом он подчеркнул, что Тимошенко «дала полномочия съезду и руководству
партии принимать окончательное решение по списку».

«Оперативной связи определенно не могло быть, потому что она находится в
заключении», – пояснил заместитель лидера «Батьківщини».

Также он добавил, что Тимошенко, которая возглавляет список, дала согласие
баллотироваться первым номером (Тимошенко не принимала участия в формировании
избирательного списка объединенной оппозиции // «Трибун» Луганськ
(http://tribun.com.ua/4507). – 2012. – 4.08).

***

Все кандидаты в народные депутаты от объединенной оппозиции «Батьківщина»
присягнули 4 августа на верность украинскому народу. Как сообщает пресс-служба
«Батьківщини», свою присягу кандидаты от оппозиции скрепили личными подписями.

И те, кто вошел в список, и те, кто будет баллотироваться в мажоритарных округах,
обязались приложить все усилия для освобождения Украины политических заключенных
Юлию Тимошенко и Юрия Луценко.

Кандидаты также поклялись неукоснительно выполнять в будущем решения
фракции и соблюдать фракционную дисциплину, а также взяли на себя публичное
обязательство сложить с себя полномочия народных депутатов, если их политическая
позиция пойдет вразрез с позицией объединенной оппозиции.

Каждый из кандидатов торжественно пообещал в случае его избрания народным
депутатом вступить во фракцию «Батьківщина» в Верховной Раде VII созыва и ни

http://glavcom.ua/news/87719.html
http://tribun.com.ua/4507
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юридически, ни фактически не выходить из нее в течение действия мандата,
предоставленного ему избирателем.

«Первой должна была подписать эту клятву Юлия Тимошенко,  она скрепила ее
кровью – год находясь за решеткой, год заключенная режимом Виктора Януковича, она
доказала, что она поклялась украинскому народу и она выполняет эту присягу», – заявил
народный депутат Арсений Яценюк.

К собравшимся также обратились Борис Тарасюк, Анатолий Гриценко, Сергей
Соболев, Николай Томенко, Григорий Немыря, Ирина Луценко и Николай Княжицкий
(Оппозиция поклялась не предавать избирателей // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/05/164145_oppozitsiya_poklyalas_bit_vernoy_.html). – 2012. –
5.08).

***

Заступник Голови Верховної Ради України, один з лідерів об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Микола Томенко сподівається, що складання депутати від опозиції
присяги стане певним запобіжником можливій появі парламентаріїв, які переходять до
складу провладних фракцій.

Таку думку Томенко висловив 5 серпня після підписання відповідної присяги,
відповідаючи на запитання, що серед опозиційних депутатів у парламенті наступного
скликання знову можуть з’явитися так звані «тушки».

«На жаль, від політичного поліцайства та від політичних зрадників Україна
ХХ століття не може позбутися.  Теоретично вони можливі завжди.  Але ми сьогодні для
того і робимо цей морально-політичний крок для того, щоб якщо і з’явиться якийсь
політичний поліцай, щоб він не мав шансів зробити кар’єру в іншій політичний партії», –
сказав він.

Томенко наголосив, що відеозапис підписання цього документу серйозно вдарить по
кар’єрі тієї особи, яка захоче в якийсь момент зробити вибір на користь іншої політичної
сили.

До слова,  політолог Віктор Небоженко вважає,  що політичні зрадники в новому
парламенті будуть обов’язково. Їх можна буде знайти і в об’єднаній опозиції, і в Партії
регіонів (Томенко: присяга захистить Об’єднану опозицію від «тушкування» //
24 телеканал новин
(http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?tomenko_prisyaga_zahistit_obyednanu_opozitsiyu_
vid_tushkuvannya&objectId=241972). – 2012. – 5.08).

***

Народный депутат от БЮТ Николай Томенко выступает за установление
персональной ответственности политиков за рекомендованных ими кандидатов в
депутаты от объединенной оппозиции.

«Если случится ситуация, когда кто-то из будущих депутатов перейдет в Партию
регионов или в другую политическую силу, то кроме этого «перебежчика» должен нести
партийную ответственность и тот депутат, который его порекомендовал», – заявил
Томенко.

По его мнению, такая морально-политическая ответственность, зафиксированная
присягой,  с одной стороны,  и партийная ответственность –  с другой,  может стать
существенным предохранителем от появления в будущем парламенте депутатов-«тушек»,
которые переходят в состав других фракцій (Томенко предрекает оппозиции активное
«тушкование» // Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-
ukraine/209294). – 2012. – 6.08).

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/05/164145_oppozitsiya_poklyalas_bit_vernoy_.html
http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?tomenko_prisyaga_zahistit_obyednanu_opozitsiyu_vid_tushkuvannya&objectId=241972
http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?tomenko_prisyaga_zahistit_obyednanu_opozitsiyu_vid_tushkuvannya&objectId=241972
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/209294
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/209294
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***

Під час поїздки до Львова голова партії «Наша Україна», третій Президент
України Віктор Ющенко детально розповів про передвиборчу платформу «Союзу
патріотичних сил – Наша Україна» (до складу якого входить УНП, Наша Україна, КУН )
на майбутніх виборах у парламент.

В. Ющенко заявив, що нині українців штовхають на споживацький, примітивний
шлях розвитку.  Більшість політичних сил намагаються достукатися до виборця через
«шматок хліба» – це і вклади до сбербанків і пенсії інвалідам, чорнобильцям. В той час, як
мова, пам’ять про героїв, єдина українська православна помісна церква лишаються поза
увагою.

«Це неправильний шлях… Ми спочатку повинні навчитися вирішувати питання
української єдності. І на цій базі забезпечувати виконання усіх соціальних та економічних
стандартів, про які говорять 90 % політичних сил, які йдуть на вибори. Треба бути
українцями і перестати бути хохлами», – сказав третій Президент України.

Це буде велика політична помилка, якщо вперше за 22 роки в український парламент
пройдуть різні сили – праві або ліві, але не здорові українські патріотичні сили. І
В.  Ющенко готовий покласти своє ім’я і свої зусилля,  щоб дати українцям можливість
зробити свій вибір.

«Ми зараз говоримо про шанс,  щоб не трапилось так,  що в жовтні місяці на тому
політичному столі, де находиться політична кухня, ми не находимо національного блюда.
Щоб нація потім у грудні не сказала: слухайте, так не подана була на цій кухні українська
страва, яка давала право вибору», – сказав В. Ющенко (Віктор Ющенко: Ми спочатку
маємо навчитися вирішувати питання української єдності // Центральний
інформаційний сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14494/). – 2012. –
6.08).

***

Партія «УДАР» Віталія Кличка відмовилася від висування низки кандидатів,  які
не пройшли критерії громадянського руху «ЧЕСНО».

Це, зокрема, Іван Плачков, голова наглядової ради «Київенерго» (що є
підконтрольною Рінату Ахметову), харківський бізнесмен Юрій Литвиненко, президент
Асоціації виробників молока Андрій Дикун, депутат Львівської обласної ради від фракції
«Пора» Юрій Моравецький, доцент Харківського регіонального інституту державного
управління Національної академії державного управління при Президентові України Юрій
Орел,  який товаришує з мером Харкова Генадієм Кернесом,  колишній депутат від ПР
Южноукраїнської міськради Олексій Майборода, екс-член ПСПУ Ігор Ліхолет,
підприємець Ігор Тесленко, Михайло Гичка – був депутатом Львівської облради від Партії
промисловців і підприємців.

«Це ті люди, які не пройшли фільтри громадськості, зійшли з дистанції», – зауважив
лідер партії Віталій Кличко на з’їзді.

Директор Інституту масової інформації Вікторія Сюмар зауважила, що партія
«УДАР» поки єдина політична сила, яка взяла на себе зобов’язання перед рухом
«ЧЕСНО» й виключила зі списків низку порушників критеріїв. Утім, в оприлюдненому
партією списку залишається низка осіб, які, за попередньою інформацією руху,
порушують критерії доброчесності.

«Критерії «ЧЕСНО» – це непричетність до корупційних дій, відповідність
отриманих доходів способу життя,  відсутність фактів порушення прав і свобод людини.
Якщо кандидати працювали у органах влади, то неприпустимо, щоб вони чинили тиск на
волевиявлення виборців і були причетними до корупційних дій», – пояснила представник
прес-центру руху Тата Пеклун.

http://www.razom.org.ua/news/14494/
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Вона повідомила, що невдовзі на сайті «ЧЕСНО» з’являться пояснення, чому саме
цих осіб рух рекомендував виключити зі списків кандидатів у нардепи (Партія «УДАР»
виключила деяких кандидатів, які не пройшли критерії «ЧЕСНО» // «Західна
інформаційна корпорація» (http://zik.ua/ua/news/2012/08/02/361895). – 2012. – 2.08).

***

Пропозиція представників влади на місцях підписати з іншими політичними силами
угоду про чесні вибори – це лише ширма, за якою влада намагається приховати
фальсифікації, які готує. Про це йдеться в заяві партії «УДАР».

В «УДАРі» не бачать сенсу у підписанні подібних «угод». «Про які чесні правила гри
може йтися, якщо влада в цій виборчій кампанії активно застосовує адмінресурс, тисне на
опозицію і цинічно готується до фальсифікацій?  Але їх треба якось прикрити в очах
міжнародної спільноти і зробити так, щоб ці вибори визнали прозорими і
демократичними. Тому така «угода» є спробою влади залучити різні політичні партії до
викривлення результатів парламентських виборів у жовтні цього року», – йдеться в заяві
«УДАРу».

В партії переконані, що для забезпечення умов і проведення чесних і демократичних
виборів влада має достатньо повноважень і ресурсів та не потребує підписання будь-яких
угод будь з ким.

Партія «УДАР» завжди виступала за відкритість і чесність  усіх політичних процесів.
Особливо, це стосується і наступних виборів. «Активісти партії фіксуватимуть факти
порушень виборчого законодавства і передаватимуть цю інформацію правоохоронним
органам, ЗМІ та міжнародним спостерігачам», – зазначають в «УДАРі» («УДАР»: Чесні
вибори – обов’язок влади, а не предмет «угод» // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-chesni-vibori-obovyazok-vladi-a-ne-predmet-ugod).  –
2012. – 6.08).

***

Народный артист Украины Остап Ступка,  который пойдет на выборы в Раду от
партии Натальи Королевской «Украина – Вперед!», обещает в своей политической
деятельности сосредоточится на решении культурных проблем. Об этом он заявил,
выступая на съезде партии 1 августа.

«В основном я буду работать на украинскую культуру. Ситуация не такая, как бы
нам хотелось, нужны изменения», – сказал Ступка.

По его мнению, у партии Н. Королевской прекрасная команда, которая способна
реализовать различные идеи в культуре, спорте и политике.

«Как украинец я буду всегда отстаивать украинские идеи с командой «Украина –
Вперед!» – подчеркнул актер (Ступка рассказал о работе в команде Королевской //
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/08/02/163750_stupka_rasskazal_pochemu_popal.html).
– 2012. – 2.08).

***

Лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская заявила, что год
заключения Юлии Тимошенко в новейшей украинской истории открыл новую эпоху –
эпоху политических преследований и наступления на гражданские свободы.

По словам Н. Королевской, «эту страницу нашей истории мы должны поскорее
перевернуть. К сожалению, сегодня можно констатировать, что все возможности
прекратить преследование Тимошенко внутри страны исчерпаны. Дальнейшая судьба

http://zik.ua/ua/news/2012/08/02/361895
http://klichko.org/ua/news/news/udar-chesni-vibori-obovyazok-vladi-a-ne-predmet-ugod
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/02/163750_stupka_rasskazal_pochemu_popal.html
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Юлии Тимошенко зависит от принципиальной позиции международных институтов.
Сегодня слово за международным сообществом».

Лидер партии также призвала европейских политиков не прибегать к языку
ультиматумов по отношению к Украине, отметив, что «нынешняя власть – это не вся
Украина, а ничтожное меньшинство. Украинское общество в своем развитии пошло
дальше власти. Украинские граждане хотят жить в нормальном, свободном
демократическом государстве. Борьба за прекращение политических преследований и
гражданских свобод не должна ударить по народу Украины» (Наталия Королевская:
судьба Юлии Тимошенко зависит от международного сообщества // Офіційний сайт
Партіі Наталії Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ru/main-
news/view-natalyja-korolevskaja-sud-ba-julyy-tymoshenko-zavysyt-ot-mezhdunarodnoho-
soobshchestva.html). – 2012. – 5.08).

***

«У нас з владою різна система цінностей». Про це голова Народного Руху України
Борис Тарасюк сказав 1 серпня під час свого виступу на програмі Polit Club Віталія
Портнікова.

«Нинішня влада також була в опозиції,  але,  на відміну від нас,  вона ніколи не
асоціювалася з словом «демократична». Натомість, наш статус демократів ніхто не ставив
під сумнів.  Після нашого приходу до влади Україна була асоційована міжнародними
рейтинговими агенціями як демократична, вільна країна. Сьогодні ми знову скотилися до
періоду «до 2004 року», – сказав він.

Голова НРУ переконаний, що в опозиції та влади різні системи цінностей.
«Вони лише декларують, ми – робимо. Приміром, у 2005 р. почався новий етап

розвитку з Європейським Союзом,  з НАТО.  Для нас Україна –  понад усе,  для них –
годівниця.  За 2  роки статки Ахметова збільшилися у 8  разів.  Про що це говорить?  Про
масові крадіжки з бюджету», – пояснив нардеп.

«В 2004  р.  ми показали,  що може змінити сутність влади.  Ніхто не заперечить,  що
2006–2007 рр. були демократичні вибори, котрі забезпечили ми. Вони, навпаки, знані в
історії України як фальсифікатори виборів 2004 року. В 2010 місцеві вибори також
сфальшували.  Тому ми носії різних цінностей в процесі розбудови держави»,  –  додав
Б. Тарасюк (Борис Тарасюк: у нас з владою різна система цінностей // Oфіційний сайт
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-u-nas-z-
vladoju-rizna-sistema-cinnostei.html). – 2012. – 2.08).

***

Народный депутат, лидер Радикальной партии Украины Олег Ляшко считает,
что оппозиционная риторика Кличко – лишь прикрытие на время выборов.

«Я уверен, – сказано в комментарии, – что «оппозиционная» деятельность лидера
партии «Удар» Виталия Кличко закончится сразу после прихода его в парламент.

Кличко и его команда станут новой регионаловской «тушкой», о чем
свидетельствует его заявление о готовности сотрудничать с Партией регионов после
парламентских выборов.

Кличко и Королевская уже давно сотрудничают с Партией регионов. И после
выборов Кличко и ющенковский секонд-хенд станут очередными кнопкодавами от власти.
Под дудку власти будут танцевать те,  кто предал Ющенко,  и теперь находятся в списке
Кличко.

Депутаты местных советов от Кличко уже давно находятся в одной связке с Партией
регионов. Они вместе с «молодой командой» Черновецкого разворовали тысячи гектаров
киевских земель. Они вместе с регионалами голосуют за закрытие школ, как это

http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-natalyja-korolevskaja-sud-ba-julyy-tymoshenko-zavysyt-ot-mezhdunarodnoho-soobshchestva.html
http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-natalyja-korolevskaja-sud-ba-julyy-tymoshenko-zavysyt-ot-mezhdunarodnoho-soobshchestva.html
http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-natalyja-korolevskaja-sud-ba-julyy-tymoshenko-zavysyt-ot-mezhdunarodnoho-soobshchestva.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-u-nas-z-vladoju-rizna-sistema-cinnostei.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-u-nas-z-vladoju-rizna-sistema-cinnostei.html
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произошло недавно в Ялте. Поэтому уверен, что оппозиционная риторика Кличко – лишь
прикрытие, чтобы попасть в парламент» (Ляшко обвинил соратников Кличко в
разворовывании Киева // КИД (http://www.zadonbass.org/news/all/message_53847). – 2012.
– 2.08).

***

В Украине создана партия МММ, члены которой будут баллотироваться в народные
депутаты Верховной Рады. Об этом в своем видеообращении заявил создатель
финансовой пирамиды МММ Сергей Мавроди.

«В Украине создана политическая партия МММ. Сейчас мы будем выдвигать своих
кандидатов на предстоящие выборы в Верховную Раду Украины.  Я думаю,  этот шаг не
только поднимет боевой дух,  прибавит новых сил и уверенности всем участникам,  но и
позволит провести мощную рекламную кампанию МММ в Украине.  Не сомневаюсь ни
одной секунды», – отметил С. Мавроди.

Он также подчеркнул, что его команда – это те люди, которые «меняют мир».
«Поэтому я объявляю о начале общественно-политической работы в нашей системе.

Теперь этой работы будет уделяться особенное внимание»,  –  подытожил С.  Мавроди
(Партия МММ пойдет на парламентские выборы // GolosUA.com
(http://ru.golosua.com/politika/20120802_partiya-mmm-poydet-na-parlamentskie-vyiboryi).  –
2012. – 2.08).

***

Союз анархистов Украины выдвинул Вадима Черного кандидатом в нардепы.
Такое решение принял съезд партии на заседании в одесской гостинице «Токио».

Делегаты съезда приняли новую Программу партии, а также выдвинули кандидатов
по мажоритарным округам на парламентские выборы 28 октября 2012 г. Впервые после
депутатства основателя анархического движения П.-Ж. Прудона (1848 г.), анархисты идут
на выборы в высший представительский орган страны.

Съезд выдвинул кандидатом по округу № 133  (Киевский район г.  Одессы)  лидера
САУ Вадима Черного, по округу № 136 (Суворовский район г. Одессы) председателя
Политисполкома САУ Вячеслава Азарова, по округу № 94 (Васильковский и Обуховский
районы Киевской области) председателя Васильковской районной организации САУ
Виталия Онищенко (Автор одесской дорожной революции собрался в нардепы в Токио
// Репортер (http://www.reporter.com.ua/articles/30p/). – 2012. – 3.08).

***

Партія Демократичний Альянс збирає кошти на реєстрацію у виборчих перегонах.
«Демальянс прагне стати першою партією, яка є повністю незалежною від олігархів,

бо тільки така партія може працювати в інтересах громадян»,  –  переконані активісти
Демальянсу.

Дрібними внесками на вулицях українських міст вже зібрано понад 300 тис. грн.
Малий бізнес готовий дати ще мільйон. Втім, необхідних 2 млн 204 тис. грн для реєстрації
у виборах недостатньо (Демальянсу для реєстрації у виборах невистачає 1 000 000
гривень // Репортер Житомира (http://reporter.zt.ua/news/8126-demalyansu-dlya-
reestratsiyi-u-viborah-nevistachae-1-000-000-griven). – 2012. – 3.08).

http://www.zadonbass.org/news/all/message_53847
http://ru.golosua.com/politika/20120802_partiya-mmm-poydet-na-parlamentskie-vyiboryi
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***

4 августа открылся съезд партии «Всеукраинское объединение «Громада». На
съезд прибыли 70 делегатов.

На съезде Почетным лидером партии избрали Павла Лазаренко, он возглавит первую
пятерку партийного списка. Председателем партии «Громада» стал Иван Лазаренко. В
список также войдут ученые, представители местного самоуправления, общественные
деятели.

На съезд вынесены 10 вопросов, среди которых решение об участии в выборах в
Верховную Раду, предвыборные мероприятия партии, утверждение предвыборной
программы и кандидатов в народные депутаты, которые будут выдвигаться по
партийному списку и по мажоритарным округам.

На съезде «Громада» утвердила первую пятерку списка партии.
В нее вошли: Павел Лазаренко, Иван Лазаренко, Владимир Ляшенко, Юрий Филяк и

Виктория Орлова.
«Наша сила в парламенте будет проукраинской, а нашими союзниками будут те, кто

разделяет принципы нашей программы», – отметил заместитель председателя партии
«Громада», лидер Днепропетровской областной организации партии «Громада» Иван
Лазаренко (Павла Лазаренко избрали почетным лидером партии «Громада» // Левый
берег (http://lb.ua/news/2012/08/04/164086_pavla_lazarenko_izbrali_pochetnim.html).  –
2012. – 4.08).

***

З’їзд Української платформи «Собор», який пройшов 4 серпня, затвердив
партійний список, за який проголосували 118 із 119 присутніх делегатів.

Виборчий список, вільний від політиків, презентувала Українська платформа
«Собор». До списку увійшли громадські діячі, митці та письменники. Вони не мають
політичної біографії, прихованих інтересів та прибутків – запевняють у «Соборі».

Щоправда, серед кандидатів від цієї сили будуть і народний депутат Павло
Жебрівський та колишній міністр закордонних справ Володимир Огризко.

В першу п’ятірку списку увійшли:  Віталій та Дмитро Капранови,  Володимир
Огризко, Олександр Палій і Тарас Компаніченко. Шостим у списку став Михайло
Слабошпицький.

Кандидати презентували журналістам «Маніфест оновлення країни». Головна мета
організації – створення групи авторитетних і моральних людей, які «очистять» українську
владу. Разом із тим, кандидати пообіцяли зняти свою кандидатуру, якщо не отримають
підтримку громадськості.

Павло Жебрівський, народний депутат України: «В політику – для того, щоб
привести мораль, для того, щоб привести відповідальність за долю України – треба
перезавантажити, і тоді була ідея, щоб запропонувати весь список політичної партії
Українська платформа «Собор» громадськості».

Дмитро Капранов, письменник: «Кожен присягає, що він не займатиметься бізнесом
і не лобіюватиме своїх інтересів. У разі голосування народним лепутатом – голосувати
особисто та ні за яких обставин не передавати картку іншим депутатам».

Олександр Палій, політичний ескперт: «Наша політична сила відрізняється від
Партії регіонів так,  як творчість Тараса Компанійченка від творчості Таісії Повалій»
(Жебрівський вирішив «очистити» владу з Огризком і письменниками // Експрес
(www.expres.ua/video/2012/08/03/70980). – 2012. – 4.08).

http://lb.com.ua/
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/04/164086_pavla_lazarenko_izbrali_pochetnim.html


14

***

Партія Петра Симомненка обслуговує режим Януковича, але під прикриттям КПУ,
розповів колишній комуніст Леонід Грач. У цьому, за його словами, і полягає небезпека.

«Тому вони гірші за ПР. Щодо «регіоналів» нема ніяких сумнівів, всім зрозуміло, що
це олігархічний проект. Ви подивіться критику Симоненка – суцільні загальні фрази, якісь
міфічні олігархи, які розікрали Україну. Але вони ж самі обслуговують інтереси олігархів.
Самі купляють собі нерухомість. Наприклад, та ж Катерина Самойлик (балотується по
мажоритарному округу), мати ялтинського прокурора, накупувала собі на Херсонщині
нерухомості і розказує про буржуазію. Але ж не кожен херсонський бізнесмен має такий
вплив, щоб син був прокурором в Ялті, не кожен має її статки», – вважає Грач.

За його свловами, рейтинг КПУ зростає завдяки Південно-Східній Україні.
«Регіони» ведуть комуністів, щоб заповнити втрати на Сході та Півдні. Це для того,

щоб цей рейтинг, який відходить від «регіоналів», не підібрали інші сили. Рейтинг
перетікає від ПР до КПУ, як від правої руки до лівої», – зазначив екс-комуніст.

Він додав, що «симоненківці» втягнуті в систему цієї влади і є з нею одним цілим.
«Відмінність в тому, що «регіонали» контролюють комуністів, а не навпаки. Вони,

наприклад, можуть скрити всі корупційні схеми так, що комуністи виявляться крайніми.
Це дозволяє владі тримати КПУ та Симоненка за причинне місце» (Влада тримає
Симоненка за причинне місце, – екс-комуніст // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?vlada_trimaye_simonenka_za_prichinne_mistse__
ekskomunist&objectId=1261718). – 2012. – 4.08).

***

Партия «Объединенные левые и крестьяне» решила выдвигать своих кандидатов
в народные депутаты на парламентские выборы 28 октября исключительно в
мажоритарных округах. Такое решение было принято 4 августа на VIII съезде.

В своем докладе председатель партии Станислав Николаенко заметил, что процесс
объединения левых и левоцентристских сил продолжается, поэтому партия, учитывая
организационную готовность и требование закона о выборах о внесении денежного залога
в более чем 2,2 млн грн, решила ограничиться выдвижением кандидатов в одномандатных
избирательных округах.

«Объединенные левые делегируют на выборы лучших представителей партии.
Среди них опытные, авторитетные люди: Иосиф Винский, Иван Чиж, Геннадий Задырко,
предприниматели Василий Хотлубей и Дмитрий Мухтаров, Николай Ратушный, педагоги
Алексей Сидоренко и Роман Пивторак и другие.  Партия имеет все шансы по итогам
выборов сформировать партийную группу в парламенте из 7–10 человек», – говорится в
сообщении.

Также съезд утвердил предвыборную программу партии «За Украину без олигархов
и нищих!» и ее короткое изложение. Основными задачами партия видит принятие закона
о финансово-промышленных группах и отстранение олигархов от власти, разделение
бизнеса и власти.

Также главными пунктами документа является принятие антиофшорного закона,
демонтаж бюрократической системы (Николаенко и Винский тоже собрались в Раду //
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/08/05/164150_nikolaenko_vinskiy_tozhe_sobralis.html).
– 2012. – 5.08).

***

В Симферополе 4 августа состоялся XI внеочередной съезд всеукраинской партии
«СОЮЗ». На съезд, приуроченный к 15-летию «СОЮЗа», приехали партийцы из разных

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?vlada_trimaye_simonenka_za_prichinne_mistse__ekskomunist&objectId=1261718
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?vlada_trimaye_simonenka_za_prichinne_mistse__ekskomunist&objectId=1261718
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/05/164150_nikolaenko_vinskiy_tozhe_sobralis.html
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уголков Украины (региональные организации партии зарегистрированы в 17 областях
Украины, а также в городах Киев и Севастополь).

В 1997 г., когда был основан «СОЮЗ», впервые в новейшей политической истории
Украины партией была сформулирована триединая задача, выполнение которой
гарантировало бы нормальное развитие страны – это вхождение Украины в
межгосударственный союз с Россией и Беларусью, федеративно-земельное устройство и
равноправный статус украинского и русского языков. Эти три основных программных
момента и обсуждались на съезде партии, представители которой намерены участвовать в
парламентских выборах 2012 г.

Лидер партии Лев Миримский подчеркнул, что за эти годы позиция «СОЮЗа»
остается неизменной: для народа Украины вхождение в межгосударственный союз с
Беларусью и Россией – вопрос не просто экономической выгоды, это вопрос физического
выживания. Межгосударственный союз будет построен по примеру ЕС – без внутренних
границ, таможни, с единой валютой.

Также Миримский отметил, что развитие территорий Украины невозможно без
децентрализации власти, передачи определенных полномочий от центра в регионы,
особенно в части формирования бюджета. «Не имея стимулов и интереса к наращиванию
своего экономического потенциала, территории и их власти стараются всю
ответственность за состояние дел переложить на центр и никогда не смогут стать тем, чем
должны стать – основой хозяйственно-экономической состоятельности общества», –
подчеркнул Миримский. Именно поэтому федеративно-земельное устройство – лучший
стимул к социально-экономическому благополучию каждого региона Украины.

Что касается языкового вопроса, то он был и остается приоритетным для партии.
Причем это вопрос не столько защиты русского языка и культуры, сколько вопрос
объединения общества: равный подход к исторически сложившемуся двуязычию – на
практике означает реальное равноправие всех граждан. Без разрешения этого вопроса не
может быть построено нормальное гражданское общество!

«Наш долг и наша обязанность в том, чтобы идеи интеграции, равноправия и
федерализма были правильно поняты и осуществлены, – сказал в заключение съезда
Миримский. – Выборы – трудный этап в деятельности любой партии, но «СОЮЗ» никогда
не отступал перед трудностями. Мы всегда принимали участие в каждой избирательной
кампании, и нынешняя не станет исключением» (Партия «СОЮЗ» идет на выборы в
Раду // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/116552.html). – 2012. –
6.08).

***

Еще одна политическая сила намерена принять участие в осенних парламентских
выборах. Этой партией стала «Рідна Вітчизна».

Данная политическая сила ранее ни разу не принимала участия в выборах в
украинскую Верховную Раду, поэтому участие в кампании-2012 для этого политического
объединения является настоящим дебютом.

Партия «Рідна Вітчизна» была создана лишь два года назад, а список данной
политической силы возглавляет предприниматель Иван Матиешин, который также
известен как глава всеукраинского благотворительного фонда «Украина – святая родина».

Как заявляет лидер партии, участие в парламентских выборах «не прихоть».
И. Матиешин считает, что «и нынешняя власть, и те, кто называет себя оппозицией, уже
неоднократно показали свою неспособность эффективно управлять страной».

Лидер партии «Рідна Вітчизна»  заявил,  что он и его соратники идут в политику
потому, что «украинская оппозиция занимается лишь бесконечным поиском виновных и
соревнованием в красноречии и словоблудии». Говоря о власти, И. Матиешин

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/116552.html
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подчеркнул, что «власть очень быстро превращается в средство обслуживания нескольких
олигархических кланов».

Ситуация с «улучшением жизни людей», по словам лидера партии «Рідна Вітчизна»,
не соответствует сегодняшним украинским реалиям. Основными положения программы
политической силы «Рідна Вітчизна» являются обеспечение достойной жизни украинцев,
развитие социально-рыночной экономической системы, а также добрососедство и
самодостаточность Украины как государства (В Украине на парламентских выборах
будет дебютант – партия «Рідна Вітчизна» // Novostimira.com
(http://www.novostimira.com.ua/news_26105.html). – 2012. – 6.08).

Аналітичний ракурс

Партія регіонів стартувала в парламентських перегонах

30  липня,  у день офіційного старту парламентської виборчої кампанії,  свій ХІV,
передвиборний з’їзд провела Партія регіонів. Партійний форум «регіоналів» відбувся в
київському Міжнародному виставковому центрі. Організатори з’їзду заявили, що на
ньому присутні 6  тис. делегатів та запрошених. Головуючий на засіданні Прем’єр
М. Азаров оголосив, що на з’їзді присутні представники політичних сил інших країн, від
європейської Групи прогресивного альянсу соціалістів і демократів до «Єдиної Росії» та
Комуністичної партії Китаю. Журналістів серед запрошених не було, їм відвели окрему
кімнату, де вони спостерігали за перебігом подій на телеекрані.

Утім, з’їзд Партії регіонів не обійшовся без інцидентів. Сталася сутичка між
охоронцями одного з «регіоналів» та журналістом М. Найємом, а перед входом у
Міжнародний виставковий центр, де проходив з’їзд, затримали чотирьох осіб, а
журналістів не пустили до зали.

Відкриваючи з’їзд, почесний голова Партії регіонів Президент України В. Янукович
зосередився на економічному розвитку країни, упровадженні соціальних ініціатив і
наголосив на політичній стабільності. Він зауважив, що за два роки середня зарплата по
Україні зросла більше ніж на тисячу гривень, на півмільярда скоротилася заборгованість з
виплати заробітної плати, удвічі збільшився розмір виплат при народженні дитини, зріс
розмір пенсій та соціальної допомоги.

«Влада підвищила пенсійні виплати учасникам війни та членам сімей померлих
інвалідів війни, – повідомив глава держави. – Держава планує продовжувати підвищувати
ці виплати й надалі. Підвищені пенсії за вислугу років, колишнім військовослужбовцям,
особам начальницького та рядового складів. У середньому це 630 грн. Таку доплату
отримують 470 тис. осіб. На більш ніж 700 грн підвищуються в цьому році пенсії по
інвалідності колишнім військовослужбовцям. Уже з липня їхня пенсія збільшена на
228 грн. Також підвищені пенсії в разі втрати годувальника, колишнього
військовослужбовця. Тих, хто отримує такі пенсії, у нас майже 100 тис. Протягом року
пенсії для них буде збільшено на 330 грн».

В.  Янукович назвав головну місію Партії регіонів –  «збереження політичної
стабільності в державі». Президент заявив, що кандидати в депутати від цієї партії мають
«утілювати тип сучасного європейського політика» та «захищати права своїх виборців».

Під час свого виступу на ХІV з’їзді ПР В. Янукович наголосив на тому, що виборча
кампанія партії має стати взірцевою. «Це має бути взірцева кампанія з дотриманням усіх
демократичних стандартів і наших міжнародних зобов’язань. Цю роботу ми повинні
почати з себе – як при складанні виборчого списку, так і при висуванні кандидатів у

http://www.novostimira.com.ua/news_26105.html
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мажоритарних округах. Своїми моральними та професійним якостями, наші кандидати
мають уособлювати тип сучасного європейського політика. Ми повинні привести в раду
людей, які захищатимуть права своїх виборців, які вміють обстоювати свою думку та йти
на компроміс з опонентами, але не зі своєю совістю. Від нас великою мірою залежить
перетворення парламенту із закритого елітного клубу на представницький законодавчий
орган, що стоїть осторонь прав людини, національного суверенітету та незалежності
України. Вважаю, що Партія регіонів готова до чесних розмов з громадянами, нам є ПР
що звітувати і у нас ж сильні аргументи на користь нашої стратегії – модернізації
України», – сказав Президент.

На відміну від Президента Прем’єр М.  Азаров більше говорив про політику і з
трибуни жорстко критикував опозицію, заявивши, що її виборчий список – це список
відповідальних за розруху в державі. «Союз Тимошенко і Яценюка зібрав усіх тих, хто
несе відповідальність за кризу, обвал економіки, втрати накопичень та інші «художества»,
– переконаний він.

При цьому М. Азаров зауважив, що лише Партія регіонів здатна завершити
оновлення країни. «Тільки Партія регіонів здатна завершити модернізацію країни «під
ключ». Партія регіонів обов’язково повинна перемогти на цих виборах, і ми переможемо.
Розпочаті Президентом В.Януковичем глибинні перетворення в державі повинні
продовжуватися», – наголосив Прем’єр, зазначивши, що політична сила, яку він очолює,
повинна на чесних, прозорих і демократичних виборах продемонструвати українцям, що
іншої альтернативи для прискореного економічного розвитку не існує.

Подібними за формою та суттю були виступи й представників партії з регіонів.
Деяке пожвавлення в залі викликав вихід до трибуни співачки Т. Повалій, яка з’явилася в
досить стриманому образі і сказала,  що обирає Партію регіонів тому,  що «альтернативи
просто немає». «Я хочу подякувати шановним Віктору Федоровичу і Миколі Яновичу за
турботливе ставлення до проблем нашого мистецького цеху,  –  казала Т.  Повалій у своїй
промові. – Культурна галузь отримала велику підтримку від чинної влади. Стрімкий
розвиток національної культури – це ще одна з наших спільних перемог. Вірю у вас,
Вікторе Федоровичу, і у вашу команду».

Представник «Єдиної Росії» С. Невєров переказав вітання від російського прем’єра
Д.  Медведєва і побажав подальшої співпраці,  а представник КПК Х.  Чаньань зачитав
послання від генсека КПК Ху Цзиньтао, в якому йшлося про «вічну дружбу між народами
України і Китаю».

Під час ХІV з’їзду Партія регіонів оприлюднила свою передвиборну програму «Від
стабільності до благополуччя». У соціально-економічному блоці програми Партія регіонів
стверджує, що держава має дати можливість молоді «встати на ноги». Тому молодь
повинна отримувати доступне житло за допомогою державної іпотеки під 3 % річних, за
рахунок соціальних контрактів з роботодавцями. Доступним житлом обіцяють також
забезпечити лікарів, учителів, військовослужбовців і працівників правоохоронних органів
за рахунок щорічного будівництва 100 тис. квартир. Крім того, у 2012 р. передбачена
допомога при народженні першої дитини 28830 грн, другої – 57660 грн, третьої –
115320 грн, що «у два рази більше, ніж у 2008 р.». До 2017 р. розмір цих виплат повинен
зрости ще у два рази.

Також «регіонали» обіцяють кожному українцю «гідну зарплату і можливості
працевлаштування».  Будуть створені нові робочі місця за рахунок 100  %  компенсації
роботодавцю єдиного соціального внеску при працевлаштуванні інвалідів, сиріт,
одиноких матерів та людей старше 50 років, навчання безробітних актуальним професіям,
забезпечення молодих спеціалістів першим робочим місцем, стажування студентів з
подальшим працевлаштуванням.

Середню зарплату у 2017 р. українцям обіцяють на рівні 8 тис. грн (станом на
червень 2012 р. середня зарплата становить 3109 грн).
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Не забули в ПР і про охорону здоров’я.  Так,  середню зарплату лікарям обіцяють не
менше 8 тис. грн (нині вона становить близько 1500 грн) і 5500 грн медперсоналу. Також
передбачено зниження цін на ліки першої необхідності на 30 %, 100 % забезпечення
ліками хворих на онкологічні,  серцево-судинні захворювання,  туберкульоз та СНІД,
забезпечення всіх сільських районів пересувними амбулаторіями і всіх людей з
обмеженими фізичними можливостями належним лікуванням та технічними засобами
реабілітації.

Обіцяє ПР і покращення якості освіти, яка міститиме: забезпечення
держзамовленням не менше 75 % місць у вузах, виплату стипендії на рівні мінімальної
зарплати (зараз вона становить 1102 грн). Крім того, передбачено збільшення зарплат
працівникам сфери освіти не менш ніж на 20 % щороку, а також повна комп’ютеризація та
підключення всіх шкіл до Інтернету.

Пенсіонерам обіцяють повністю компенсувати до 2017  р.  всі внески Ощадбанку
СРСР до 5  тис.  грн,  а мінімальну пенсію обіцяють на 20  %  більшу,  ніж прожитковий
мінімум (на 01.07.2012 р. прожитковий мінімум становить 1044 грн, отже, пенсія повинна
бути 1252,8 грн).

Цікавий пункт програми «Чисте навколишнє середовище». У ньому зазначено, що
будівництво об’єкта «Укриття» над ЧАЕС закінчать до 2015 р., створять 20 тис. систем
централізованого очищення питної води, і будівництво екологічних сміттєпереробних
заводів у кожному регіоні.

У загальноекономічному блоці програми Партія регіонів стверджує, що забезпечить:
зростання ВВП не менш ніж 5 % на рік і стабільність гривні. Цього планують досягти за
рахунок поетапного зниження податку на прибуток підприємств до 16 % у 2014 р. (зараз –
21 %), уведення податкових канікул для IT та інноваційних проектів терміном на 10 років,
і надання вітчизняному виробнику доступних банківських кредитів.

Згадується й питання залежності від російського газу. «Україна позбудеться
залежності від імпорту енергоносіїв. Ми збільшимо видобуток власного вугілля, нафти і
сланцевого газу. Почнемо розроблення шельфових газових надр».

Нове, краще життя обіцяють українському селу. Повинно бути створено 1500 с/г
кооперативів, побудовані нові елеватори та сховища, встановлені ціни на земельний пай
не менше 20 тис. грн (нещодавно Держагентство земельних ресурсів обіцяло встановити
ціну за гектар 300–1000 дол.) та оренди не нижче 1 тис. грн за гектар.

Державний блок програми наголошує, що пріоритетом Партії регіонів є «можливість
людини вільно розвиватися у всіх сферах», і вказано, що партія виступає за свободу слова,
гендерну рівність, «законодавче право громадянина на рідну мову» і... надання російській
мові статусу другої державної.

Регіонам обіцяють розширити повноваження місцевого самоврядування, а 60 %
зведеного держбюджету віддавати місцевим радам.

Не забули і про силові структури –  нам обіцяють ефективну контрактну армію і
скасування обов’язкового призову з 1 січня 2014 р.

Останній пункт «Україна – світове визнання» передбачає збереження позаблокового
статусу України, отримання асоційованого членства в ЄС, посилені економічні відносини
з ним же,  а також з країнами СНД,  США і Китаєм,  країнами «Великої двадцятки»  і з
країнами, що розвиваються.

Усі рішення на з’їзді Партії регіонів ухвалювалися одностайно. Одностайним було і
схвалення партійного виборчого списку, хоча під час голосування М. Азаров, який вів
засідання, прізвища не називав – голосували за списки, роздані на руки.

Партія регіонів також оголосила першу п’ятірку кандидатів у депутати. Відтак,
список очолив чинний Прем’єр М. Азаров, за ним – співачка Т. Повалій, далі – віце-
прем’єр С. Тігіпко, секретар РНБО А. Клюєв та голова фракції «регіоналів» у Верховній
Раді О. Єфремов.
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До списку також увійшли міністр енергетики та вугільної промисловості Ю. Бойко,
віце-прем’єр-міністр інфраструктури Б. Колесников, народний депутат Л. Кожара,
заступник голови Партії регіонів В. Рибак, який завершує першу десятку списку. Далі йде
міністр науки і освіти Д. Табачник, міністр юстиції О. Лавринович, радник Президента
Г. Герман, заступник глави Адміністрації Президента С. Скубашевський, глава Мінрегіона
А. Близнюк, народні депутати В. Олійник, В. Макеєнко, Е. Тедеєв.

Політологи зауважують домінування у виборчих списках Партії регіонів старих
облич. За словами експерта Київського центру політичних досліджень і конфліктології
Д. Кирюхіна, «найбільшою несподіванкою у списку Партії регіонів є те, що, зрештою,
ніяких особливих несподіванок не відбулося. Хоча були до певної міри очікування, були
перестороги,  були чутки,  що будуть якісь суттєві зміни,  але ніяких суттєвих змін не
відбулося». Щодо списку загалом експерт відзначив представництво в ньому  усіх
«центрів впливу,  що зараз наявні у владі,  та традиційних центрів впливу,  що є у Партії
регіонів. Це так звані «стародонецькі», групи, пов’язані з «Сильною Україною» С. Тігіпка,
який приєднався до Партії регіонів, а також союзники по парламенту від Народної партії».

Сюрпризів було небагато, пише газета «Сегодня». Номер перший, як і очікувалося,
посів Прем’єр М. Азаров. Номер два – «жіноче обличчя партії та золотий голос України»
Т. Повалій. Хоча поп-зірка давно відома як прихильниця «регіоналів», рішення поставити
її у п’ятірку викликало у частини «регіоналів»  здивування.  «Це миле рішення,  але
практичної вигоди воно не принесе. Як свого часу нічого не дали Литвину Софія Ротару,
або Ющенку – Руслана», – сказав газеті один з «регіоналів».

Водночас політолог В. Карасьов не здивований першою п’ятіркою «регіоналів».
«Кандидати підібрані раціонально й жоден мене не дивує, навіть Повалій. У списку
з’являється нове жіноче обличчя, яке несе позитив, а не негатив. Я би сказав, що це краща
п’ятірка з можливих», – зазначає політолог.

«На цих виборах Партії регіонів геть не потрібно оновлювати себе. Навпаки, їй треба
показати своїм прихильникам традиційну Партію регіонів», – констатує політолог
В. Фесенко. На його думку, перша п’ятірка списку демонструє статусну ієрархію в партії
на чолі з М. Азаровим. Навіть співачка Т. Повалій, як сказав В. Фесенко, отримала друге
місце в списку через свою незмінну, ще від 2004 р., відданість Партії регіонів. Тому її
поява у списку «регіоналів» не стала сюрпризом, вважає В. Фесенко.

Що ж до того,  що шостою у списку Партії регіонів стоїть заступник керівника
Адміністрації Президента І. Акімова, це, наголошує експерт, може означати, що після
виборів можлива ротація в президентській канцелярії. «Високе місце Акімової – це
відображення її високого авторитету у В. Януковича. А з іншого боку, можливо, це ознака
того, що вона перейде на роботу у Верховну Раду. У мене велика підозра, що після
виборів може відбутися певна реорганізація в Адміністрації Президента», – припускає
В. Фесенко.

У своєю чергу політолог В.  Небоженко висловив думку про те,  що чільна п’ятірка
демонструє небажання Партії регіонів впроваджувати будь-які зміни в політиці та в
державі. «Ми бачимо відверту демонстрацію Партією регіонів курсу на омертвіння
економічного, політичного та культурного життя. Це означає, що у виборчій кампанії буде
ставка на суто римський принцип «хліба і видовищ», а також на адміністративний
ресурс», – сказав політолог.

На думку політолога В.  Цибулька,  проблемою Партії регіонів є те,  що «всі, хто
названий в першій п’ятірці, це політики з радянською історією. Ми бачимо світогляд
одного покоління», – зазначив він. Крім того, на переконання експерта, «існують
параметри, які необхідно було б забезпечити. Перша п’ятірка мала б складатися з людей з
різних соціальних груп. Плюс, повинна бути диверсифікація за регіональною
приналежністю. Також потрібні віковий баланс та жіночо-чоловічий», – пояснив
політолог. За його словами, ще однією проблемою для «регіоналів» є те, що в п’ятірці – не
україномовні люди, а цей баланс треба було б забезпечити.
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Коментуючи інформацію про присутність у першій п’ятірці співачки Т. Повалій,
В. Цибулько нагадав, що «у цілому ми вже маємо досвід присутності у виборчому списку
артистів. Руслана, Святослав Вакарчук, Ніна Матвієнко, яка була в першій п’ятірці, але
потім відмовилася від мандату. Знаємо цьому вартість», – додав експерт.

Дивує, що відсутній у цьому переліку глава Адміністрації Президента С. Льовочкін
та перший віце-прем’єр-міністр В. Хорошковський. Передбачуване деякими експертами
майбутнє спікерство С. Льовочкіна, таким чином, відпадає автоматично.

Відсутність у списках прізвищ С. Льовочкіна та В. Хорошковського не означає, за
словами В. Фесенка, їхнього послаблення. «Це не послаблення. Як і не послаблення
Ахметова, якого немає в списку. Просто трохи змінюється конфігурація. «Головним
акціонером» у закритому акціонерному товаристві «Партія регіонів» стає Президент.
Ахметов делегує в ПР значну частину своїх людей через список та мажоритарні округи.
Те, що Хорошковський не піде в парламент, було відомо заздалегідь. Він і не збирався.
Думаю, було рішення, що частина урядовців буде балотуватися, а частина – ні. Це
функціональне рішення: хтось має займатися і урядовою роботою, не тільки виборами.

Мені здається, що пішли на вибори ті, хто традиційно був пов’язаний з ПР.
Подивіться, ключові фігури були депутатами і в останніх скликаннях. Фігура
Хорошковського не пов’язана з Партією регіонів. Ситуація з Льовочкіним – інша. Тут,
дійсно, була інтрига, багато чуток. Але треба враховувати, що С. Льовочкін, не поспішає
залишати посаду голови АП. Можливо, він без захвату ставиться і до депутатського
статусу. І ще одна обставина. Він за своїм досвідом, політичним світоглядом є людиною
позапартійною або надпартійною. Він вихованець школи Л. Кучми. А у Л. Кучми була
позапартійна модель політики. Сам С. Льовочкін тяжіє до такої моделі. Я вже не кажу, що
зараз у керівництві ПР і в списку є люди, з якими у С. Льовочкіна непрості стосунки. Цей
чинник також міг зіграти свою роль. У найближчий перспективі, С. Льовочкін залишиться
на посаді голови АП», –прогнозує В. Фесенко.

Хоча в партійних списках немає імені найбагатшого олігарха Р. Ахметова, і
В. Фесенко, і В. Небоженко переконані, що серед кандидатів у депутати лишається чимало
осіб, які вважаються людьми донецького мільярдера. Обидва експерти відзначили в
першій сотні виборчого списку «регіоналів» велику кількість багатіїв. Саме їхні інтереси
буде обстоювати така політична сила, вважають політологи. «Багато хто з «грошових
мішків» іде на вибори не лише за партійними списками, а й по мажоритарних округах.
Новий парламент, як і раніше, буде складатися переважно з офіційних та неофіційних
мільйонерів», – сказав В. Фесенко.

Також у списку немає двох найвпливовіших у Партії регіонів жінок – Р. Богатирьової
(№ 2 у списку 2007 р.) і Т. Бахтєєвої (№ 8 у списку 2007 р.). Однак якщо остання йде по
мажоритарному округу, то її колега взагалі відсутня у виборчих списках. При цьому
Р.  Богатирьова –  старожил української політики.  Вона була у всіх,  крім другого,
скликаннях Верховної Ради. Немає в нових списках і старого соратника В. Януковича,
людини,  яку не відносять до жодної з груп впливу в ПР,  –  вважається,  що вона віддана
особисто Президенту. Мова йде про В. Тихонова, який у 2007 р. був № 19 у списку ПР.

З іншого боку, характерна присутність у списках Партії регіонів трьох членів
Народної партії –  І.  Шарова,  О.  Зарубинського і К.  Ващук.  Коментуючи такий вчинок
своїх соратників, лідер партії В. Литвин заявив, що цей крок з ним узгоджений. «Колеги
до мене приходили з цього приводу,  і я їм сказав,  що все залежатиме від того,  як вони
надалі будуть висловлювати свою позицію», – зауважив політик.

«Це свідчить про занепад і відхід у минуле Народної партії В. Литвина, – коментує
цей факт політолог В. Фесенко. – Є така специфічна закономірність української політики
останніх років: велика партія, особливо правляча, з’їдає своїх молодших союзників. З’їдає
спочатку їхній рейтинг, а потім поглинає і їх самих. Між іншим, перша хвиля таких
поглинань була напередодні виборів 2007 р. Зараз, напередодні виборів 2012 р., ми бачимо
аналогічну хвилю. Я думаю, тут не домовленості з Литвиним, а, швидше, домовленості з
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цими окремими людьми. У кожного з них є свій інтерес. Зарубинський потрібен ПР як
відомий пропагандист, Шаров – відомий як талановитий організатор, Ващук – схожа
ситуація, вона відома у своєму регіоні. Питання, ймовірно, вирішувалося враховуючи
ситуацію навколо мовного законопроекту».

На думку політолога, сам формат з’їзду говорить про те, що «треба робити поправку
на політичний стиль Партії регіонів. Треба міняти політичну стилістику цих людей, де
відобразилося і радянське минуле, і посткомуністичний досвід, і бізнесовий досвід.
Поєднання величезних пострадянських політичних тусовок, плюс елемент радянських
традицій, де існує чітка ієрархія у виступах, велике шанування своїх лідерів: усе це було у
виступах представників Партії регіонів».

Те, що список не оголошувався, пов’язано з тим, що остаточна версія списку
формувалася в останній момент.  На користь цієї версії говорить ще один факт.  Це
суперечлива історія з Ю. Іванющенком – з його місцем у списку. Спершу С. Тігіпко
сказав, що Р. Ахметова та Ю. Іванющенка не буде в списку. Р. Ахметова немає, а
Ю. Іванющенко з’явився. Вважаю, причина в тому, що С. Тігіпко бачив попередній
виборчий список. Прізвище Ю. Іванющенка там з’явилося в останній момент і пов’язано з
тим, що він це питання вирішував на найвищому рівні. Я не виключаю, що правки в
список вносилися в день з’їзду – зранку. Навіть не всі кандидати знали список. Це прояв
класичної пострадянської традиції. Схожа ситуація і в інших політичних сил: багато
інтриг, кулуарних втручань.

Кандидатів-мажоритарників Партія регіонів наразі не оприлюднює. Зробити це
«регіонали» маюь намір під час другого етапу з’їзду партії, який відбудеться невдовзі.
«Політраді Партії регіонів було надано доручення скликати другий етап ХІV з’їзду ПР, де
має бути проаналізовано діяльність кандидатів у народні депутати України, включених до
виборчого списку Партії регіонів, та кандидатів у народні депутати України від партії,
зареєстрованих в одномандатних виборчих округах», – йдеться в повідомленні прес-
служби Партії регіонів. «Регіонали» збираються «застосувати механізми реагування
стосовно кандидатів, які порушують Статут партії і своєю діяльністю завдають шкоди
репутації Партії регіонів».

Згідно з результатами дослідження, проведеного соціологічною групою «Рейтинг»,
якби вибори до Верховної Ради України відбувалися в липні 2012 р., то 42 % опитаних
однозначно взяли б у них участь, ще 32 % – скоріше взяли б участь. Найвищий рівень
мобілізації фіксується на півночі, заході та сході, найнижчий – на півдні країни та на
Донбасі. Найвищий рівень мобілізації серед прихильників «Свободи», об’єднаної
опозиції, Партії регіонів та КПУ.

Якби вибори до Верховної Ради України відбувалися в липні 2012 р. 25,5 %
опитаних (серед тих, хто взяв би учать у виборах) проголосували б за єдиний список
опозиції, 20,3 % – за Партію регіонів, 10,6 % – за партію УДАР В. Кличка, 9,8 % – за
Комуністичну партію,  по 4,4  %  –  за «Свободу»  та партію Н.  Королевської «Україна –
Вперед!». Ще близько 1 % виборців підтримали б Народну партію та «Нашу Україну».
Решту партій – понад 4 %, не визначились – 19 %.

Виборчий список кандидатів у депутати від об’єднаної опозиції в коментарях
експертів

У Києві завершився другий етап XI з’їзду об’єднаної опозиції «Батьківщина». Як
відомо, до цього об’єднання входять сім партій: «Батьківщина», «Фронт Змін», «Народний
рух України», «Громадянська позиція», партія «За Україну», партія «Реформи і порядок» і
партія «Народна самооборона».
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Під час з’їзду об’єднаної опозиції «Батьківщина» ухвалено передвиборну програму
ВО «Батьківщина». У програмі закладено три основні напрями роботи депутатів у
майбутньому парламенті. Таку інформацію за результатами з’їзду розміщено на сайті ВО
«Батьківщина». Перший напрям роботи – «Відповідальна влада», другий – «Справедлива
держава – гідне життя», третій напрям роботи – «Українська самобутність – європейський
вибір». На заході прийнята Резолюція XI з’їзду ВО «Батьківщина» «Про припинення
політичних репресій в Україні та звільнення політичних в’язнів – Юлії Тимошенко та
Юрія Луценка».

Учасники з’їзду ВО «Батьківщина» також прийняли рішення про його незакриття.
Таку пропозицію під час заходу вніс О. Турчинов. «Є пропозиція не закривати наш з’їзд,
вважати лише завершеним його другий етап, а повноваження його делегатів продовжити
до нашої перемоги на виборах», – зазначив керівник Центрального виборчого штабу
об’єднаної опозиції.

Головною інтригою з’їзду об’єднаної опозиції став виборчий список кандидатів у
депутати як у багатомандатному виборчому окрузі, так і в мажоритарних округах.
Виборчий список кандидатів у народні депутати від об’єднаної опозиції очолить
Ю. Тимошенко. У першу п’ятірку ввійшли Ю. Тимошенко А. Яценюк, А. Гриценко,
О. Турчинов та Ю. Луценко. До другої п’ятірки увійшли В. Кириленко, Г. Немиря,
С. Соболєв, Б. Тарасюк, М. Томенко. Генеральний директор ТВі М. Княжицький –
11 номер у списку 12 – М. Джемілєв, лідер кримських татар, 13 – А. Кожем’якін, 14 –
Л. Гриневич, 15 – І. Кириленко. Номером 18 у списку до Верховної Ради йде дружина екс-
міністра внутрішніх справ І. Луценка. «Українська правда» повідомляє, що включити її в
список було особистим проханням Ю. Луценка. Далі 19 номером у списку йде А. Пишний,
С. Власенко – 20, А. Парубій – 21, О. Кужель – 22, Л. Оробець – 26, Г. Москаль – 32,
А. Шевченко – 33.

Що стосується виборчого списку кандидатів-мажоритарників від об’єднаної
опозиції, то він налічує 190 кандидатів на вибори до Верховної Ради України. Як відомо,
за квотою КОДу 35 місць віддали ВО «Свобода». Оглядачі «Тижня» зробили експрес-
аналіз списків об’єднаної опозиції, який доводить, що більшість потенційно сильних
кандидатів-мажоритарників не захотіли ризикувати своїми парламентськими
перспективами і спробували пробитися в список. Відтак не менше 80 % кандидатів
становлять абсолютно невідомі широкому загалу прізвища. Упізнаваних осіб там можна
перелічити на пальцях, зазначає видання. Такий висновок підтримує голова правління
Центру прикладних політичних досліджень «Пента» В. Фесенко. Він додав, що «деякі
потенційні мажоритарники пішли по списку, тому що побоюються або програшу, або
великих ризиків під час участі у виборах. Той же Арсен Аваков, який зараз перебуває за
кордоном під карними справами».

Загалом ряд видань до списку об’єднаної опозиції поставилися досить скептично.
По-перше, об’єднана опозиція так і не визріла до того, щоб оприлюднити проект списку
до з’їзду і винести його на всенародне обговорення. Як наслідок, у списку опинилося
багато випадкових людей, а частина заслужених опозиціонерів опинилася поза списком.
Політолог О. Голобуцький, зазначає, що «начебто, немає до чого причепитися. Списки в
принципі складені, щоб провести тих людей, які за різними ознаками є цінними для партії
та можуть щось донести. Але є деякі персони, щодо яких важко зрозуміти, чим вони
заслужили потрапляння в український парламент. Їх не видно було і не чутно. От ми
бачили на всіх картинках такого діяча, як Зорян Шкіряк. Його в списку немає. Той же
Андрій Шкіль –  на грані проходження.  Не зміг домовитися і Микола Катеринчук».  На
його переконання,  «у список можна було б втиснути громадських діячів,  яким важко
виграти мажоритарні вибори. Треба було провести якісь спільні громадські ініціативи, на
базі яких хоча б тиждень обговорити можливих висуванців. Натомість опозиція фактично
відкинула громадських активістів».
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Друге питання стосується обіцяних «нових облич», які йтимуть за списком опозиції.
У своїх коментарях опозиціонери стверджують, що народ прагне кардинальних змін у
державі. Утім, отримавши такий список, народ не повірить у прагнення нинішніх
опозиціонерів до реальних кардинальних змін. Наприклад, за прохідним округом у Львові
опозиція в рамках квоти партії «Фронт Змін» висуває молодшого брата екс-віце-прем’єра
І. Васюника. У чому полягає внесок Васюника-молодшого в опозиційну діяльність, для
оглядачів залишається загадкою. У них лише є інформація,  що він був заступником
одіозного О. Івченка в НАК «Нафтогаз України». За цим самим округом має намір
балотуватися самовисуванець Т. Стецьків, який не потрапив у виборчий список. Тому
оглядачі передбачають, що два кандидати будуть значними конкурентами один одному.
Водночас, незважаючи на відмову опозиції в підтримці Т. Стецьківа, він підтвердив, що не
змінить свого наміру балотуватися в 117 виборчому окрузі у Львові. «І швидше за все, я
там виграю. Ітиму як кандидат від опозиції, тільки правдивої, а не тієї, яка називає себе
об’єднаною», – резюмував політик.

Не обійшли увагою й дружину Ю. Луценка. Як зазначалося, І. Луценко отримала 18-
й номер у виборчому списку. В оглядачів постало запитання: «Що зробила для
опозиційного руху Ірина Луценко?» У свою чергу голова правління Центру прикладних
політичних досліджень «Пента» В. Фесенко пов’язує участь дружини Луценка Ірини із
судовими справами проти екс-міністра Ю. Луценка. Водночас можна зробити
припущення, що, висуваючи І. Луценко, лідер «Народної самооборони» робить крок на
випередження. Адже невідомо, скільки мандатів отримає опозиція в майбутньому
парламенті і чи зможе Ю. Луценко бути звільненим з ув’язнення. У разі програшної
ситуація для опозиції І. Луценко зможе представляти позицію лідера «Народної
самооборони» в наступному парламенті.

Незрозумілим для ряду видань залишається питання стосовно перебування в
прохідній частині списку Т. Донець – екс-дівчини «регіонала» В. Горбаля, чиє обличчя не
так давно прикрашало лайт-бокси вздовж київських вулиць. За списком вона має 55-й
номер. Іншого пояснення, крім як гроші та зв’язки, оглядачі не бачать. За інформацією
«Української правди», мама Т. Донець – Н. Донець – у 1998 р. разом з Ю. Тимошенко та
О. Турчиновим обралася народним депутатом за списком «Громади». Також виникли
запитання стосовно 57-го місця, яке несподівано отримав В. Данілов – президент
футбольної Прем’єр-ліги, якого ввжають близьким до Р. Ахметова.

Не викликало позитиву в коментарях і прізвище Богдан Руслан Дмитрович, номер
73. Цей бізнесмен був виключений із фракції БЮТ після голосування за проведення
виборів парламенту у жовтні 2012 р., а Президента – у березні 2015 р. Однак буквально
нещодавно він повернувся до фракції, а заодно – у прохідну частину списку.

Натомість умовна «група Кожем’якіна», на думку експертів, на з’їзді зазнала
повного розгрому. Близький до нього О. Стешенко опинився на завідомо непрохідному
154-му місці,  інший його соратник,  С.  Міщенко –  на 142-му,  ще один нардеп,  якого
вважають близьким до А.  Кожем’якіна – А.  Шкіль – посів дуже ризиковане 87-ме місце.
Зрештою і сам А. Кожем’якін  зі своїм найближчим соратником Р. Забзалюком теж
виявилися не на перших ролях – 13 і 31 місця відповідно. Водночас директор
Міжнародного інституту демократій С. Таран підкреслив, що певною мірою люди,
наближені до О. Турчинова, посилили свої позиції.

Очевидно,  це стало прямим наслідком об’єднання опозиції –  кожна нова партія,
приєднуючись до тандему «Батьківщини» та «Фронту Змін», вимагала для себе певної
квоти у списках, відсуваючи старих партійців на другі ролі, – підсумовують експерти. Не
менш помітним для оглядачів виявилося те,  що особи,  близькі персонально до
Ю. Тимошенко, були відсунуті своїми однопартійцями на другі позиції. Так, помічник
Ю. Тимошенко М. Лівінський та її соратниця з часів ЄЕСУ А. Болюра дістали місця в
дев’ятій десятці – «зоні найвищого ризику». Не знайшлося місця у прохідній частині
списку для давніх соратників Ю. Тимошенко О. Білоруса та М. Волинця – 122-ге та 85-те
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місця. Примітним фактом виявилося те, що до списку потрапили екс-міністр економіки
Б. Данилишин, який отримав політичний притулок у Чехії, і колишній губернатор
Харківщини А. Аваков, який отримав притулок в Італії.

Разом з тим входження гендиректора ТВі М.  Княжицького не стало для голови
правління Центру прикладних політичних досліджень «Пента» В. Фесенка несподіванкою.
«Думаю, що, враховуючи політичну позицію телеканалу і проблеми, які він зараз має, це
також достатньо закономірний варіант», – заявив він.

Висловили своє невдоволення також опозиціонери, які з тих чи інших причин не
потрапили до виборчого списку об’єднаної опозиції чи отримали непрохідне місце в
ньому. Так, С. Міщенко вийшов з фракції БЮТ і вирішив самостійно йти на вибори через
непрохідне місце у списку об’єднаної опозиції. «Скоріше за все, я дійсно піду
самовисуванцем по своєму рідному 98 округу», – заявив він. За його словами, «якщо в цій
партії так оцінюють вірність,  я краще піду.  Хоча я все ще очікую,  що Юлія Тимошенко
особисто підпише список кандидатів у народні депутати». Як відомо, за списком
об’єднаної опозиції С. Міщенко отримав 142-й номер. С. Міщенко сподівається, що
Ю.  Тимошенко зробить відповідну заяву і буде скликано новий з’їзд.  При цьому він
підкреслив, що відкритий для переговорів з іншими партіями, окрім Партії регіонів. На
сьогодні існує інформація, що позафракційний депутат С. Міщенко, найімовірніше,
балотуватиметься до Верховної Ради за списком партії Н. Королевської «Україно –
Вперед!».

Лідер партії захисників Вітчизни Ю. Кармазін також висловив пояснення щодо своєї
відсутності у виборчому списку об’єднаної опозиції. «З Партією захисників Вітчизни
практично ніхто не говорив три місяці, КОД не збирався три місяці. Відбувалися такі
цікаві речі, які я для себе назвав новітніми явищами, бо я таких явищ ще ніколи в житті не
бачив, скільки я в політиці. У Арсенія Петровича не знайшлося часу, навіть однієї
хвилини поговорити. Ми мали розмову з Олександром Валентиновичем Турчиновим і
мали розмову з Миколою Володимировичем Мартиненком. Все», – прокоментував
народний депутат.

Прокоментував свою відсутність у виборчому списку опозиції народний депутат
Т. Стецьків, який мав намір балотуватися по мажоритарному округу. «Те, що мене немає в
партійних списках – прогнозовано. Ще рік тому я чітко сказав і Юлії Тимошенко, і Юрієві
Луценку, що до списку я не хочу, і пропоную підтримати мене по мажоритарному округу.
Чому сьогодні по 117-му мажоритарному округу у Львові підтримали Ігоря Васюника,
питання не до мене», – зауважив політик.

Уніс пояснення щодо такої ситуації з виборчими списками об’єднаної опозиції
народний депутат О. Доній. «Я не в курсі всіх кулуарних розмов, хто складав список. Бо
те,  що там його не складали Луценко,  а тим більше Тимошенко –  я розумію.  Бо
Тимошенко пропонувала входження до списку людям, які тепер у нього не потрапили», –
підкреслив народний депутат. Для нього є зрозумілим, що на формування списків не
мають можливостей ніяк впливати не лише звичайні громадяни, а навіть члени партії,
керівники обласних організацій, за великим рахунком. Щодо своєї відсутності у списку
об’єднаної опозиції, він додав: «Я людина позапартійна, тому ніяких претензій у мене
нема – це список «Батьківщини».

У цьому контексті голова правління Центру прикладних політичних досліджень
«Пента» В. Фесенко пояснив, що депутати, які не потрапили до виборчого списку
об’єднаної опозиції, роздумують, чи продовжувати співпрацю зі своїми політичними
силами. «На всіх місць у прохідній частині не вистачить, і тому зараз, думаю, значна
частина членів фракції «Батьківщина» в роздумах, чи варто продовжувати своє політичне
життя в цій політичній силі»,  –  заявив В.  Фесенко.  За його словами,  «після оголошення
списку об’єднаної опозиції почався відтік депутатів фракції «Батьківщини», оскільки
люди чекали до останнього, на щось сподівалися».
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«Це ще раз свідчить про те, що свого часу ця фракція формувалася не стільки за
ідейно-політичним чинником, скільки шляхом особистих домовленостей і певних,
зокрема, фінансових умов», – зазначив експерт. За його словами, ображених достатньо
багато, «насамперед у фракції «Батьківщина». «На сьогодні ця тенденція не має такого
обвального характеру і думаю, що значна частина ще буде вичікувати», – вважає експерт.
Він не виключає, що хтось з опозиціонерів, хто не потрапив до списку об’єднаної
опозиції, візьме участь у виборах на одномандатних округах.

Однак, як зазначає видання «Главком», є інформація, що об’єднана опозиція може
провести 9 серпня наступний етап з’їзду, на якому виборчий список може бути
підкориговано. Т. Березовець, український політтехнолог, теж переконаний, що
Ю. Тимошенко ще зробить своє резюме й особисто внесе до списку корективи. А тоді
з’їзд остаточно його затвердить.

Така інформація підсилюється розміщеними на сайті «Тижня» заявами
Ю. Тимошенко, у яких вона висловила своє незадоволення низькими місцями окремих
кандидатів у списках опозиції. Про це Ю. Тимошенко заявила народним депутатам, які
відвідали її 31 липня в лікарні Укрзалізниці. Зокрема, Ю. Тимошенко незадоволена
низькими місцями А. Шкіля (87-ме місце у списку), А. Болюри (88), Є. Шаго (93),
О. Бондаренко (105), О. Шустік (127), Е. Шишкіної (152) та деяких інших. «Особливо
шокована Тимошенко була місцями Болюри і Шаго, які є фігурантами кримінальних справ
щодо діяльності ЄЕСУ і, за словами Тимошенко, неодмінно опиняться за ґратами, якщо не
отримають депутатської недоторканності», – зазначається на сайті. Також Ю. Тимошенко
окремо зауважила,  що сумує з приводу виходу з фракції БЮТБ С.  Міщенка і
«докладатиме всіх зусиль,  щоб він повернувся».  За повідомленням,  Ю.  Тимошенко
заявила, що відчуває себе загнаною у глухий кут і не знає, чи робити їй якусь заяву щодо
самовільних, непогоджених з нею дій з формування виборчого списку опозиції.

Загалом для експертів перша двадцятка виборчого списку була в цілому
прогнозованою і складалася переважно з лідерів партій-учасниць об’єднаної опозиції. Що
стосується Ю. Тимошенко та Ю. Луценка, то їх вирішили символічно включити в першу
п’ятірку, хоча ЦВК, звісно, відмовить їм у реєстрації.

Про очікуваність складу передвиборного списку об’єднаної опозиції заявляє
керівник соціологічної служби «Український барометр» В. Небоженко. Він зазначив:
«Якихось сенсацій я там не бачу. У принципі ми ж знаємо цих людей дуже давно. Тепер
їхнє завдання показати, що вони здатні працювати і не зрадити. Сподіваємося, що цього
разу в них усе вийде і в них не буде тушок».

Голова правління Центру прикладних політичних досліджень «Пента» В. Фесенко
також погоджується,  що присутність Ю.  Тимошенко і Ю.  Луценка в першій п’ятірці
«абсолютно очікувана». «У принципі, це передбачалося. Це суто символічний крок. Зараз
це такий інформаційно-політичний крок», – зазначив В. Фесенко. Що ж до самого списку,
то він, на думку експерта, відображає коаліційні підходи. Там більшість представників від
«Батьківщини» і «Фронту змін», а також є представники інших політичних сил.

У свою чергу, російські експерти переконані, що об’єднана опозиція, яка обрала
засуджену екс-прем’єра Ю. Тимошенко першим номером свого передвиборного списку,
намагається зробити цього політика своїм брендом і продемонструвати виборцям єдність
опозиційних сил. Як заявив заступник директора Інституту країн СНД В. Жарихін,
Ю.  Тимошенко буде лише неформальним лідером списку,  оскільки в самих виборах за
українським законодавством брати участь не зможе як особа, що відбуває покарання.
«Якщо говорити про ситуацію в цілому, то, безумовно, прізвище Тимошенко є
об’єднуючим чинником для достатньої кількості людей, тому немає нічого дивовижного в
тому, що опозиція саме її назвала лідером списку», – пояснив російський експерт. Він
також підкреслив, що іншої фігури, здатної стати прапором, у опозиції просто немає.
«Яким-ніяким прапором Тимошенко є. Усі інші не являються в принципі. Тому на
безриб’ї і Тимошенко – вождь об’єднаної опозиції», – вважає він.
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Висловив власну думку директор Інформаційно-аналітичного центру з вивчення
суспільно-політичних процесів на пострадянському просторі, заступник декана
історичного факультету МГУ О. Власов. Ю. Тимошенко повинна стати «брендом
опозиції». «Саме брендом, не «прапором опозиції». Тому що «прапор» віддає ідеологією,
а тут ніякої ідеології немає – тут голий прагматизм», – зазначив політолог. На його думку,
таку тактику об’єднаної опозиції можна розцінювати як PR-хід. «Усе це повинно
символізувати єдність опозиційних сил… – це набагато важливіше, ніж те, хто з них
дійсно братиме участь у виборах», – пояснив він.

Коментуючи питання про єдність об’єднаної опозиції, О. Власов зазначив, що «вона
єдина в тактичному, ситуативному плані». «В українській політиці тактичні об’єднання
можливі,  стратегічно –  кожен за себе.  Абсолютно зрозуміло,  що як тільки вибори
закінчаться, ця об’єднана опозиція перестане існувати. Вона створюється під майбутні
парламентські вибори, і термін її життя обмежується тим моментом, коли будуть
оголошені результати голосування. Далі почнеться найцікавіше. Те, чим займається
велику частину часу українська політична еліта – торг за преференції», – передбачив
експерт.

У контексті необхідності єдності опозиції експерти проаналізували затверджений
30 липня виборчий список і виділили його переваги. По-перше, було знайдено формулу
псевдоблоку, яка дала змогу мінімізувати розпорошення протестного електорату. По-
друге, список демонструє розуміння необхідності пошуку суспільного компромісу і
консолідації. Так, до прохідної частини списку включено керівника меджлісу
М. Джемілєва. Щоправда, інший лідер меджлісу – Р. Чубаров – лише на 111-й позиції.
При тому,  що йдеться про дуже порядного і професійного політика.  По-третє,  об’єднана
опозиція усунула зі своїх лав людей, які не мали стосунку до політики, а складали
«особисту квоту» Ю.Тимошенко – Болюра, Шаго, Уляхіна. По-четверте, у списку
достатньо невелика кількість людей, яких можна віднести до одіозних.

Важливим чинником під час складання списку об’єднаної опозиції було питання
надійності кандидатів. За словами лідера партії «Громадянська позиція» А. Грищенка,
кожен лідер партії несе відповідальність за тих людей,  яких він веде.  «Відповідно до
відомих Вам засад, на яких «Громадянська позиція» увійшла до складу об’єднаної
опозиції «Батьківщина», лідер кожної партії, як і я, несе персональну відповідальність за
кандидатів, яких він пропонує», – зазначив політик. При цьому він уточнив: «Кожен з нас,
навіть це публічно,  можливо,  підпише присягу,  і вона буде у вас,  цей текст,  що він
зобов’язується виконувати спільний план дій, діяти консолідовано в парламенті, і за
жодних умов не вийти з фракції чи перейти в іншу фракцію». Політик додав, що «щойно
мав розмову з Турчиновим,  і було чітко заявлено:  той,  хто не підпише,  документи на
нього не подадуть до реєстрації в ЦВК».

На сьогодні відомо, що у виборчий список об’єднаної опозиції від «Громадянської
позиції» увійшли: Л. Макул, О. Чубатенко, П. Ландяк, М. Ладовський, М. Малярчук,
О. Мельник, В. Габай. О. Канівець висувається кандидатом по 126-му мажоритарному
округу.

Як зазначив з цього приводу директор Міжнародного інституту демократій С. Таран,
«у партії є оновлення списку. Думаю, що основним критерієм є те, що опозиція певною
мірою врахувала проблему «тушок» і мінімізувала ризики появи нових «тушок», – вважає
експерт. Він бачить три тенденції, які відображає виборчий список опозиції. За його
словами, по-перше, список «став молодшим». «У прохідній частині списку дуже мало тих
людей, які вже багато років у політиці. Таким людям, напевно, запропонували піти на
мажоритарку», – заявив С. Таран. По-друге, у цьому списку менше присутній великий
бізнес. «Тобто немає олігархів, яких ми звикли бачити у списках усіх політичних партій»,
– зазначив він. У підсумку політолог пояснив свою позицію. «Можна говорити, що
основне – це професійні стандарти, стандарти здатності тих чи інших депутатів провести
якісь реформи,  але ми бачимо,  що основна проблема для опозиції –  це поява «тушок».
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Тому, думаю, акцент був поставлений саме на те, щоб мінімізувати можливість їхньої
появи в новому парламенті», – уточнив С. Таран (Матеріал підготовлено за
інформацією таких джерел: офіційні сайти ВО «Батьківщина» (http://byut.com.ua);
Народна самооборона (http://www.nso.org.ua); персональний сайт Анатолія Грищенка
(http://grytsenko.com.ua); Тиждень (http://tyzhden.ua); канал ТВі (http://tvi.ua); Главком
(http://glavcom.ua/); «Ykrnews: новости Украины» (http://ykrnews.com/politika/opozic-ja-
namaga-tsja-zrobiti-timoshenko-brendom.html); Українська правда
(http://www.pravda.com.ua); радіо свобода
(http://www.radiosvoboda.org/content/article/24662816.html; Газета по-українськи
(http://gazeta.ua/articles/comments-newspaper/448448).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

В новом парламенте Партия регионов намерена принимать не только законы, но и
вносить изменения в Конституцию. Для этого ей необходимы 300 голосов народный
депутатов.

Так, народный депутат от ПР Александр Стоян прогнозирует, что в новой
Верховной Раде ни одна из политических сил не получит большинства, поэтому всем
придется искать союзников.

«По раскладу сил ясно, что мы пройдем, и будет оппозиция, и мы будем искать
варианты. Фракция Партии регионов хотела бы, конечно, иметь стабильное большинство
– 240–250 голосов вместе с депутатами-мажоритарщиками. Но для того, чтобы вносить
изменения в Конституцию, вы понимаете, нужно иметь не менее 300 голосов. Мы их
будем искать», – сказал «регионал».

Политик, в первую очередь, рассчитывает на поддержку коммунистов. В то же время
он не исключает, что удастся договориться с партией Виталия Кличко «УДАР».

При этом для самого Кличко «регионалы» готовы отвести особую роль. Так, Стоян
сообщил, что в последнее время «регионалам» во время принятия скандальных законов
пришлось много сил тратить на защиту трибуны от оппозиции, при этом оставшимся на
своих местах депутатам приходилось голосовать за себя и за своих коллег.

«Вспомните последний случай, когда мы голосовали за закон о языках. Трибуна
охраняется мощно, президиум охраняется мощно, депутатов многих нет – дело идет к
каникулам, нас посадили в зале на кнопки, я откровенно вам говорю, я освоил пять
кнопок, могу и на восемь нажать, если надо, многостаночником стал, ну, заставляют
голосовать и голосуем», – сообщил Стоян.

По словам «регионала»,  если бы в зале был Кличко,  то все прошло бы гораздо
проще.

«И вот ситуация:  мы попросим Кличко,  он один станет возле трибуны,  и все в
порядке, нам не нужно будет никого охранять», – отметил Стоян («Регионалы» сделают
Виталия Кличко охранником парламентской трибуны // Газета «ФАКТЫ»
(http://fakty.ua/151402-regionaly-sdelayut-vitaliya-klichko-ohrannikom-parlamentskoj-
tribuny). – 2012. – 2.08).

***

Во время вступительной кампании этого года в электронном виде было подано почти
70 тыс. заявлений на поступление в вуз. Об этом во время пресс-конференции сообщил
народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,

http://byut.com.ua/
http://www.nso.org.ua/
http://tvi.ua/
http://glavcom.ua/
http://ykrnews.com/politika/opozic-ja-namaga-tsja-zrobiti-timoshenko-brendom.html
http://ykrnews.com/politika/opozic-ja-namaga-tsja-zrobiti-timoshenko-brendom.html
http://www.pravda.com.ua/
http://www.radiosvoboda.org/content/article/24662816.html
http://fakty.ua/151402-regionaly-sdelayut-vitaliya-klichko-ohrannikom-parlamentskoj-tribuny
http://fakty.ua/151402-regionaly-sdelayut-vitaliya-klichko-ohrannikom-parlamentskoj-tribuny
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председатель Комитета Верховной Рады по вопросам образования и науки Максим
Луцкий.

По его словам, вступительная кампания в этом году была подготовлена тщательно,
никаких существенных жалоб не возникало. «В сентябре прошлого года мы подвели итоги
вступительной кампании 2011 г., все проанализировали, провели публичные обсуждения,
в ноябре выдали новые правила. Никаких неожиданностей не было», – сказал М. Луцкий

Парламентарий отметил, что в случае возникновения нарушений или жалоб
обязательно будут приняты меры. Вместе с тем он добавил, что особенностью нынешней
вступительной кампании было электронное поступление. «Почти 70 тыс. заявлений было
подано в электронном виде. Это свидетельствует о том, что общество готовится к
переходу на евростандарты», – отметил депутат (Максим Луцкий: Вступительная
кампания этого года была тщательно подготовлена и успешно проведена //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/501a5648c4ca42cc440002ef). – 2012. – 2.08).

***

Поставив подпись под законом об основах государственной языковой политики,
Председатель Верховной Рады В. Литвин лично засвидетельствовал его соответствие
Конституции. Об этом заявил народный депутат, заместитель председателя
парламентской фракции Партии регионов Вадим Колесниченко, комментируя
содержание письма, направленного спикером ВР Президенту Украины.

«Господин Литвин, разразившись письмом в адрес Президента, не учел лишь одной
детали – подписав «языковой», закон он лично засвидетельствовал, что этот документ
принят в соответствии с Регламентом и Конституцией», – отметил политик.

Он также пояснил, что согласно Регламенту Председатель парламента, подписывая
законы, свидетельствует о соответствии их содержания принятым решениям, а также о
соблюдении установленной Конституцией процедуры во время принятия закона.

«В. Литвин явно лукавит, иначе он бы просто не подписал закон, сославшись на
несоблюдение процедуры. Поэтому сегодняшние увертки спикера – это его личный пиар в
рамках избирательной кампании по мажоритарному округу в Житомирской области», –
добавил парламентарий.

«Совершенно очевидно, что закон об основах государственной языковой политики
соответствуют Конституции и всем нормам права. Кроме того, он обеспечивает защиту
прав человека и реализует обязательства Украины перед Советом Европы в области
гуманитарной политики», – подытожил политик (Вадим Колесниченко: Подписав
«языковой» закон, В. Литвин лично засвидетельствовал его соответствие
Конституции // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/501a963ec4ca42cc44000303). – 2012. – 2.08).

***

Сегодня государство активно развивает и всеми возможными способами
стимулирует развитие IT-отрасли. На это обратил внимание народный депутат
Украины, член парламентской фракции Партии регионов, председатель Комитета
Верховной Рады по вопросам образования и науки Максим Луцкий.

«Сейчас мы анализируем те аспекты, за счет которых можно поднимать уровень
экономики. И одним из факторов является стимулирование технического направления.
Сегодня мы выполняем огромное количество заказов как из Европы, так и из Америки,
поэтому идея создания Силиконовой долины в Украине и активное развитие IT-
предприятий – серьезный стимул для компаний, которые нуждаются в специалистах.

http://www.partyofregions.org.ua/news/501a5648c4ca42cc440002ef
http://www.partyofregions.org.ua/news/501a963ec4ca42cc44000303
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Поэтому мы стараемся расширять и наполнять специальность, что даст свои
положительные результаты», – отметил М. Луцкий.

Парламентарий напомнил, что недавно был принят закон о стимулировании и
поддержке отрасли информационных технологий, которым предусматриваются
определенные льготы в налогообложении для предприятий, занимающихся IT. И добавил,
что одним из стимулов является увеличение госзаказа, ведь развитие предприятий
обусловит спрос на специалистов.

«Увеличение госзаказа на технических специалистов – это уже первый шаг к
стимулированию IT-сектора. В этом году на стажировку в лучшие университеты мира
поехали 300 украинцев, на следующий год бюджетом запланировано 1000. Вот и первые
конкретные шаги», – отметил Луцкий.

«В этом году существенно изменилась структура государственного заказа.
Большинство бюджетных мест выделено именно на технические направления. В 2012 г.
их будет на 23,4 % больше для бакалавров IТ-направлению», – резюмировал депутат
(Максим Луцкий: Государство активно стимулирует развитие IT-отрасли //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/501a85c1c4ca42cc440002fd). – 2012. – 2.08).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Елена Бондаренко выразила уверенность в том, что закон об основах государственной
языковой политики Президентом будет подписан. Об этом она заявила во время заседания
медиа-клуба Украинский журналистский фонд 3 августа.

«Мы никаких своих изменений (к закону о языках. – Ред.) не готовим, поскольку мы
готовили свой закон самостоятельно – то есть к подготовке закона причастны наши
депутаты», – подчеркнула народный депутат.

«Если у наших политических оппонентов есть свои предложения, то они имеют
полное право, данное законодательством Украины, вносить альтернативные
законопроекты или альтернативные поправки. И если у них будет поддержка зала – они
их примут», – отметила Бондаренко. «Если кто-то недоволен, пусть покажет это на деле»,
– добавила она.

Вместе с этим депутат заявила: «Я уверенна, что поправок не будет» (Депутат ПР:
Мы никаких своих изменений к закону о языках не готовим // Корреспондент.net
(http://korrespondent.net/ukraine/politics/1379726-deputat-pr-my-nikakih-svoih-izmenenij-k-
zakonu-o-yazykah-ne-gotovim). – 2012. – 3.08).

***

Партия регионов определится с союзниками в парламенте по завершении выборов.
Об этом заявил народный депутат Украины, председатель фракции Партии регионов
в Верховной Раде Александр Ефремов возле Центральной избирательной комиссии во
время подачи документов для регистрации кандидатов в народные депутаты.

Отвечая на вопрос о том,  кто будет союзником Партии регионов в будущем
парламенте, Ефремов отметил: «Для того, чтобы сказать, кто будет союзником,
необходимо посмотреть, кто пройдет в Верховую Раду. Сегодня шансы имеют порядка
семи партий. Исходя из этого, будем определяться с союзниками», – добавил он.

«Мы надеемся набрать наибольшее количество голосов. И у нас будет больше
возможностей сформировать большинство в Верховной Раде. Это нужно для того, чтобы
закончить те преобразования, которые начаты в государстве», – резюмировал
председатель фракции ПР в Верховной Раде (Ефремов: Партия регионов определится с

http://www.partyofregions.org.ua/news/501a85c1c4ca42cc440002fd
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союзниками после выборов // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-
94450.html). – 2012. – 3.08).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов Владимир
Олейник убежден, что оппозиции не поможет использование технологии подставных
кандидатов во время выборов. Об этом он заявил, комментируя появление клонов –
двойников (однофамильцев) кандидатов в народные депутаты.

«Те,  кто пользуются этой избирательной технологией,  выборы не выигрывают.  Их
цель – растревожить общество», – отмечает парламентарий и советует гражданам
проявлять максимальную бдительность на избирательном участке.

Также он посоветовал кандидатам в народные депутаты по одномандатным
избирательным округам бороться за каждый голос и доносить до избирателей свой
порядковый номер в бюллетенях, чтобы голосующие не перепутали однофамильцев.

«Нужно быть очень внимательными. Потому что, когда депутат действительно
активно работает, он имеет хороший рейтинг. А рейтинг нужно беречь. Необходимо
бороться за каждый голос,  который,  вполне возможно,  в итоге станет решающим»,  –
подытожил В. Олейник (Клоны не должны пройти в Раду –  Олейник //  ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-94493.html). – 2012. – 4.08).

***

Партії регіонів не потрібно вибирати між перемогою та чесністю, як про це
нещодавно заявив політолог В. Фесенко, мабуть, підтримуючи опозиційну лінію щодо
дискредитації майбутніх виборів.

Такої точки зору дотримується народний депутат України, член парламентської
фракції Партії регіонів Юлія Ковалевська.

Парламентарій впевнена, що Партія регіонів забезпечить проведення чесних та
відкритих виборів, отримає підтримку громадян та, відповідно, численну фракцію в
Верховній Раді наступного скликання.

«Саме демократичні, чесні вибори стануть перемогою Партії регіонів», – додала
вона.

Ю.  Ковалевська зауважила,  що в Партії регіонів є зрозумілий та чіткий план
розвитку країни, відображений в передвиборній програмі, а також професійна та надійна
команда.

Політик звернула увагу на те, що Партія регіонів турбується про всіх громадян
країни, послідовно підвищуючи соціальні стандарти, поступово забезпечуючи людям
достойний рівень життя, стабільну роботу та забезпечену старість.

«Перемога на виборах не є самоціллю нашої політичної сили», – заявила народний
депутат.  За її словами,  Партія регіонів йде на вибори з вірою в перемогу,  так як розуміє,
що зобов’язана завершити розпочаті реформи.

Парламентарій також підкреслила, що спроби опозиції звинуватити Партію регіонів
в фальсифікації виборів зумовлені на провал.  «Впевнена,  що наші громадяни зуміють
зробити правильні висновки, й зрозуміють, що опозиція просто намагається відволікти їх
увагу від своїх нечесних технологій», – резюмувала депутат (Ю. Ковалевська: Чесні та
відкриті вибори не дадуть опозиції шансів… // JeyNews
(http://jeynews.com.ua/news/d0/72526). – 2012. – 5.08).

http://www.polemika.com.ua/news-94450.html
http://www.polemika.com.ua/news-94450.html
http://www.polemika.com.ua/news-94493.html
http://jeynews.com.ua/news/d0/72526
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***

Політики, які представляють опозицію, вже не раз відмовлялися від своїх
політпринципів,  обманювали країну,  а також український народ,  у тому числі й тих,  хто
стояв на Майдані.

Тому нинішнім обіцянкам опозиціонерів український народ більше не повірить,
заявив народний депутат України, перший заступник голови парламентської фракції
Партії регіонів Михайло Чечетов.

Про це він сказав, коментуючи інформацію про те, що кандидати в народні депутати
від об’єднаної опозиції прийняли так звану присягу, зобов’язавшись у новому парламенті
вступити у фракцію «Батьківщина» і не виходити з неї.

«Нинішня клятва опозиціонерів нічого не означає. Нинішні опозиціонери свого часу
публічно клялися на Майдані перед сотнями тисяч людей. Відомо, що з цього вийшло. Ці
політики давали клятви тільки для того, щоб прийти до влади. Потім вони розсварилися
між собою, і, практично, привели до розвалу країну», – зазначив народний депутат.

«Вони зрадили людей», – додав він.
«Тепер знову, як тільки потрібно йти в парламент, ці політики дають нові обіцянки.

Але наш народ не любить зрадників і зраду», – заявив М. Чечетов.
«Якщо подивитися на сьогоднішній список так званої об’єднаної опозиції, то багато

хто з нього вже йшов свого часу до парламенту під прапором «Нашої України». Тепер же
вони бачать, що під цим прапором у парламент не пройдуть, зраджують свої
політпереконання, і намагаються зробити це вже під прапором «Батьківщини».

Тобто, мова йде про справжнісінькі «тушки» – політиків, які приходять у парламент
під прапором однієї партії, а потім переходять в інші політсили.

Крім того, «тушки» навіть очолюють список так званої об’єднаної опозиції», –
підкреслив депутат.

«А. Яценюк свого часу створив партію, але зараз, зрозумівши, що до парламенту не
проходить, ніби тимчасово призупинив у ній членство, щоб потім, напевно, його
реанімувати. Це теж обман», – зазначив парламентарій.

Він також зазначив, що список об’єднаної опозиції свідчить про те, що ватажки цієї
політсили не бачать у майбутньому парламенті ні польових командирів майдану, ні тих,
хто боровся за незалежність країни, ні активних депутатів, ні своїх ідейних борців.
«Замість них набрали без ідеології. Половина з них, якщо пройдуть, вийдуть із фракції,
утворять якісь свої нові, і так далі. Це будуть перші «тушки» в майбутньому парламенті»,
– зазначив М. Чечетов (М. Чечетов: Громадяни України більше не повірять обіцянкам
опозиціонерів. Вони зрадили людей // JeyNews (http://jeynews.com.ua/news/d0/72525).  –
2012. – 5.08).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов Иван
Попеску уверен, что присутствие большого количества международных наблюдателей на
избирательных участках не позволит оппозиции обвинить власть в фальсификации
парламентских выборов.

Более того, политик уверен, что результатом избирательной кампании для Украины
станет укрепление ее позиций на международной арене.

«Украина создает максимально благоприятные условия для проведения честных
выборов. Мы очень надеемся, что наши международные партнеры приедут в Украину и
лично убедятся в том,  что наша страна проводит выборы на самом высоком уровне»,  –
отметил политик.

По словам И. Попеску, в Центральной избирательной комиссии уже начался процесс
регистрации международных наблюдателей. «То, что они (международные наблюдатели.

http://jeynews.com.ua/news/d0/72525
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– Ред.) проявили интерес к нашим выборам, – абсолютно позитивный факт. Все эти люди
смогут лично убедиться в том, что Украина проведет выборы на самом высоком уровне в
соответствии с законом, который, кстати, был принят с участием как правящего
большинства, так и оппозиции», – добавил он.

Парламентарий также выразил уверенность в том, что в конечном итоге выборы
будут признаны легитимными. «В итоге Украина укрепит свои позиции на
международной арене. Кроме того, очень важно, что присутствие наблюдателей не
позволит оппозиции заявить о фальсификациях. Ведь наши политические оппоненты
прекрасно понимают, что победа им не светит, а для того, чтобы хоть как-то оправдаться
перед своими сторонниками за провал, они уже сегодня выбрасывают в СМИ идеи о
фальсификациях и махинациях», – рассказал И. Попеску.

Участие международных наблюдателей, по мнению политика, призвано отмести все
инсинуации по этому поводу (Иван Попеску: Международные наблюдатели смогут
лично убедиться в том, что Украина проведет выборы на самом высоком уровне //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/501fa062c4ca42cc44000377?print=1). – 2012. –
6.08).

***

Нардеп, лидер луганских коммунистов Спиридон Килинкаров, считает, что из
списков «проходных» партий список КПУ – самый лучший для Луганщины.

По словам коммуниста, в первой сотне списка КПУ в сравнении с другими
политическими силами кандидатов от Луганщины больше всего.

«Из тех партий,  которые смогут преодолеть 5%  барьер,  лучше списка для
Луганщины,  чем у КПУ,  нет.  Только из первых пятидесяти кандидатов четверо –
луганчане. В первой сотне Партии регионов от Луганской области один Ефремов, в
первой сотне оппозиции тоже один луганчанин и тот на 83-м месте», – подчеркнул
Килинкаров.

Нардеп добавил,  что в случае победы КПУ на парламентских выборах,  он будет
лоббировать отставку ряда руководителей Луганщины.

«Если луганчане массово проголосуют за КПУ, высшему руководству области не
избежать отставки, даже при Президенте Януковиче. Мы после выборов постараемся быть
максимально представлены во всех структурах власти, в том числе и региональных», –
заявил он (Килинкаров не исключает, что будет лоббировать отставку ряда
руководителей Луганщины // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/08/03/133557.html). – 2012. – 3.08).

***

Нардеп Сергей Гринивецкий озвучил цены на биллборды, объясняя, почему
«Народная партия» решила не балотироваться по партийным спискам, а идти по
мажоритарке.

«Вы знаете во что обходятся биллборды Натальи Королевской? Каждый в месячную
пенсию», – отметил он.

Он добавил, что, наверное, таких плакатов в Украине тысячи и даже миллионы. «Мы
не идем из-за экономии денег. Мы выдвинули своих кандидатов в мажоритарные округа»,
– отметил он.

Он также добавил,  что будет голосовать за Партию регионов на выборах.  «Я буду
голосовать за Партию регионов, так как я посмотрел списки всех партий, к примеру,
списки Кличко – это новый оранжевый проект», – заявил он (Цены на бигборды: Каждый

http://www.partyofregions.org.ua/news/501fa062c4ca42cc44000377?print=1
http://lugansk.comments.ua/news/2012/08/03/133557.html
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щит обходится в месячную пенсию // Репортёр (http://www.reporter.com.ua/news/zc1/). –
2012. – 2.08).

***

Я категорично спростовую приписані мені побоювання щодо перспектив фракції в
останні місяці перед парламентськими виборами, заявив голова фракції «БЮТ–
Батьківщина», заступник голови партії «Батьківщина» Андрій Кожем’якін,
коментуючи деякі повідомлення у ЗМІ щодо списку об’єднаної опозиції.

«Нібито заяви окремих народних депутатів стосовно того,  що з вересня фракція
«БЮТ–Батьківщина» стане недієздатною, жодним чином не повинні і не будуть впливати
на бойових дух нашої команди», – зазначив А. Кожем’якін.

Він також заявив,  що як керівник фракції він докладе усіх зусиль,  щоб депутати
фракції «БЮТ–Батьківщина» залишались монолітною командою і надалі гідно
представляли інтереси виборців, які віддали свої голоси за партію «Батьківщина».

«Політична свідомість і відповідальність не повинні залежати від місця у списку.
Мені шкода тих, хто цього не розуміє. В очах українського народу такі «ображені»
виглядатимуть, як втікачі і зрадники», – підкреслив голова фракції.

«Незважаючи на кількість людей, які залишаться вірними нашим виборцям та
програмним засадам Блоку Юлії Тимошенко, – я спокійно і впевнено виконуватиму
обов’язки голови фракції», – наголосив А. Кожем’якін (Політична свідомість і
відповідальність не повинні залежати від місця у списку, – Андрій Кожем’якін // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11949.html). – 2012. – 2.08).

***

Оппозиционеры, которые остались недовольны своими местами, юридически никак
не повлияют на изменение избирательного списка объединенной оппозиции «За
Батьківщину». Об этом заявил народный депутат от фракции НУНС Владимир Арьев,
комментируя информацию о готовящемся съезде политиков от оппозиции, которым
достались непроходные места в списке.

По его словам, бютовцы, недовольные распределением мест в списке, будут идти на
выборы по мажоритарным округам,  что приведет к конкуренции не только с
провластными кандидатами, но и с представителями оппозиции.

При этом политик добавил,  что ему тяжело судить соратников,  так как каждый
имеет право определяться в своей политической карьере.

Арьев также отметил, что оснований для каких-либо изменений в существующем
списке уже нет, поскольку штаб объединенной оппозиции готовит соответствующие
документы в Центральную избирательную комиссию.

Кроме того, народный депутат сообщил, что баллотируется по Святошинскому
району Киева, где его конкурентами будут киевский бизнесмен Лев Парцхаладзе и
бывший депутат от Партии регионов Олег Калашников.

«Я давно выбрал возможность идти именно по мажоритарному округу. Мне
неинтересен список. Я – молодой политик, поэтому считаю, что мне нужно пройти бой,
как молодому солдату», – сказал Арьев (Арьев: оппозиция не будет пересматривать
избирательный список // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/02/163879_arev_izbiratelniy_spisok.html). – 2012. – 2.08).

http://www.reporter.com.ua/news/zc1/
http://byut.com.ua/news/11949.html
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/02/163879_arev_izbiratelniy_spisok.html
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***

«Нунсівець» Юрій Гримчак не вважає позитивом присутність зірок у прохідній
частині партійних списків.

«Ми неодноразово бачили, як співаки, баскетболісти, олімпійські чемпіони
проходили в парламент. Вони непогані люди. Але з політичної точки зору – є питання.
Політика – це професійна діяльність, тому тут мають бути професіонали. Коли приходять
люди, які більшу частину свого життя співали на сцені, то років через п’ять, можливо,
стануть політиками.  Але поки що таких випадків в Україні не зафіксовано»,  –  зазначив
депутат.

За його словами, в Україні чомусь вважається, що зірки «притягують до себе
виборців».

«Але в той же час якусь частину електорату вони відштовхують. Бо народ розуміє:
не може людина, яка не знає, що таке українська політика, прийти і щось змінити. Якщо
подивитися, то ті ж Віталій Кличко та Андрій Шевченко не живуть в Україні. Це інші
умови. Тому не завжди є розуміння проблем, які є в нашій державі», – наголосив Гримчак.

Говорячи про те, навіщо відомим людям політика, політик зауважив: «Хтось таким
чином виходить на пенсію. А дехто вважає, що може щось зробити, навіть не маючи
відповідної освіти і досвіду.  Хоча інколи це не так погано,  бо може привнести нові ідеї.
Але не в Україні. Бо у нас треба розуміти: хто з ким, проти кого, навіщо і таке інше. Мене,
до речі,  здивувала заява Кличка про те,  що якщо будуть якісь дуже важливі питання,  то
«Удар» може проголосувати із Партією регіонів. Але будь-який закон, який приймає
Верховна Рада, впливає на життя, долю людей та країни. Фактично виходить, що можна
голосувати за все» (Кличко буде голосувати за всі законопроекти «регіоналів»? //
«Відголос.com» (http://vidgolos.com/171543-klichko-bude-golosuvati-za-vsi-
zakonoproekti.html). – 2012. – 3.08).

***

Фракция – это пушечное мясо и средство для решения лидерами личных целей, а
члены фракции –  это люди,  на костях которых лидеры строят свое будущее.  Об этом
заявил внефракционный народный депутат, бывший бютовец Сергей Мищенко.

В частности, на вопрос, почему фракцию отстранили от предвыборного составления
списков, Мищенко ответил: «Потому что никто не считает депутатов за людей. Фракция –
это просто пушечное мясо, это средство для решения лидерами личных целей. Члены
фракции – это люди, на костях которых лидеры строят свое будущее».

По словам Мищенко, фракция «БЮТ–Батькивщина» не обсуждала вопрос
объединения с Арсением Яценюком. «Было письмо Юлии Владимировны – как мы могли
ослушаться лидера, который сидит в тюрьме и просит это сделать?! Все со скрипом, но
поддержали, понимая, что это будет большая проблема для фракции. Которая теперь и
получилась», – заявил он.

Мищенко также сообщил, что сегодняшняя фракция «БЮТ–Батькивщина» в шоке.
«Мне позвонило больше 30 человек, которые не понимают, что теперь делать. Я ничего не
советовал, сказал – поступайте, как посчитаете нужным. Но понятно, что монолитной
фракции больше не будет. Да она и не нужна никому, тут же два месяца всего осталось.
Они примут решение, что фракция не ходит в Раду, и все. Хотите – выходите из фракции,
хотите – оставайтесь. Никто не заметит», – заявил он.

Сергей Мищенко, которому в списке объединенной оппозиции досталось только
142 место, решил баллотироваться в Верховную Раду по мажоритарному округу
(Мищенко: Депутатов никто за людей не считает, а фракция – просто пушечное
мясо // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/116550.html). – 2012. –
6.08).

http://vidgolos.com/171543-klichko-bude-golosuvati-za-vsi-zakonoproekti.html
http://vidgolos.com/171543-klichko-bude-golosuvati-za-vsi-zakonoproekti.html
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/116550.html
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Голова Кримської республіканської організації Партії регіонів Анатолій Могильов
представив двадцятку кандидатів у народні депутати, які будуть балотуватися в
український парламент від Криму, і побажав кандидатам удачі у виборчій кампанії.

На зустрічі були присутні заступник голови республіканської парторганізації Павло
Бурлаков,  кандидати в народні депутати України від Партії регіонів по одномандатних і
багатомандатному виборчих округах в Криму. Могильов побажав всім їм успішної
виборчої кампанії.

«Сьогодні ви – передовий загін Партії регіонів в Криму, вам люди довірили мандати,
і ви повинні цю довіру виправдати. Отримавши мандат партії, кандидати повинні
отримати мандат народної довіри. Ми це зможемо зробити, взявши на озброєння три
головних принципи – публічність, відповідальність і відкритість. Саме це головні козирі
нашої команди, нашої роботи. Ми нічого не приховуємо, ми показуємо, що зробили, що
робимо зараз і що ще можемо зробити»,  –  сказав А.  Могильов у своєму зверненні до
кандидатів.

Крім того, він також акцентувався на відкритості та прозорості кримських виборів,
зазначивши при цьому, що Партію регіонів підтримує переважна більшість жителів
півострова.

«Альтернативи нашій команді немає, у нас немає серйозних опонентів на півострові,
тому ми повинні виправдати всю взяту на себе відповідальність», – резюмував
А. Могильов.

На закінчення глава кримських регіоналів вручив кожному з кандидатів екземпляри
Конституції Автономної Республіки Крим, а також прапор України і прапор Криму.

«Я хочу, щоб усі ми були патріотами України і Криму», – зазначив А. Могильов.
Він також прочитав уривок з Конституції АРК,  в якому йдеться про те,  що

«Автономна Республіка Крим є невід’ємною частиною України».
«Це для того, щоб всі розуміли, що ніякі питання про відділення ніколи не

порушувалися. Ми просто хочемо бути гідною, самодостатньою частиною України», –
підкреслив голова КРО Партії регіонів (Могильов представив двадцятку кандидатів у
нардепи, які балотуватимуться до ВР від Криму // «TCH» (1+1)
(http://tsn.ua/politika/mogilov-predstaviv-dvadcyatku-kandidativ-u-nardepi-yaki-
balotuvatimutsya-do-vr-vid-krimu.html). – 2012. – 2.08).

***

Председатель Крымской республиканской организации Партии регионов, Глава
Совета Министров Автономной Республики Крым Анатолий Могилев выступил с
инициативой подписания меморандума о честных и демократических выборах.

А. Могилев призвал все политические партии Крыма присоединяться к
меморандуму. «Наша общая задача – чтобы избирательная кампания в Верховную Раду
Украины прошла максимально открыто, честно, демократично. Власть осознает всю
ответственность по обеспечению равных возможностей для всех участников выборов,
недопущению фальсификаций. У власти есть политическая воля для того, чтобы не

http://tsn.ua/politika/mogilov-predstaviv-dvadcyatku-kandidativ-u-nardepi-yaki-balotuvatimutsya-do-vr-vid-krimu.html
http://tsn.ua/politika/mogilov-predstaviv-dvadcyatku-kandidativ-u-nardepi-yaki-balotuvatimutsya-do-vr-vid-krimu.html
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допустить любые попытки незаконного вмешательства в избирательный процесс», –
подчеркнул он.

Глава крымских регионалов призвал руководство всех политических партий Крыма
вести честную политическую борьбу, опираясь на принципы толерантности, соблюдать
высокий уровень культуры в политическом диалоге.  «Убежден,  что всем нужен только
честный результат на выборах. Поэтому призываю всех строго соблюдать закон. Власть
обязуется обеспечить избирателям право свободного и открытого голосования. Наша цель
– консолидировать общество, а не нагнетать ситуацию. Крым – уникальный регион, и от
того, как мы проведем выборы, зависит наша репутация, будущее Крыма», – резюмировал
А  Могилев (Анатолий Могилев выступил с инициативой подписания меморандума о
честных выборах // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/501a9e6cc4ca42cc44000309). – 2012. – 2.08).

***

Жителям Севастополя не следует верить нардепу Вадиму Колесниченко, который в
канун выборов активизировался в роли защитника русского языка. Об этом заявил лидер
крымских коммунистов Леонид Грач.

«Для Колесниченко нет идеологических принципов. Он то бандеровцев защищает,
то русских», – сказал депутат.

По мнению Грача, вся шумиха вокруг языкового закона Колесниченко – «развод»
избирателей перед выборами.

«Закон о языке – это суррогатное изделие. Это неуклюжий ход, половинчатая
попытка выполнить предвыборное обещание Партии регионов сделать русский язык
вторым государственным. Это кастратный закон. И даже если он будет подписан
Литвином, Янукович его не подпишет. Они готовят вето. И националист Кравчук уже
готовит поправки.  И тогда этот закон можно будет вообще на свалку выбросить.  А
Колесниченко демонстрирует кривляния. Не больше», – считает коммунист.

С Грачом солидарна и прогрессивная социалистка Наталья Витренко.
«Колесниченко очень удобен для тех, кто распиливает деньги, выделяемые на

русскоязычное движение... Эти навозные жуки разбазаривают эти деньги, ничего не делая
для русскоязычных. Он оболванивает, как и вся Партия регионов, законом о русском
языке.  Ющенко и мечтать не мог о таком пиаре,  посыпая голову пеплом,  что есть якобы
угроза украинскому языку.  Но это –  половинчатый закон.  И это предвыборный ход.  Это
общий розыгрыш и пасьянс», – говорит Витренко (Грач и Витренко агитируют против
Колесниченко: Языковой закон – развод избирателей // Луганск.info
(http://news.lugansk.info/2012/lugansk/08003974.shtml). – 2012. – 4.08).

***

4 августа 2012 г. в помещении Крымского республиканского комитета Компартии
Украины состоялось совещание первых секретарей городских и районных комитетов
Коммунистической партии Украины.

Открыл и вёл совещание первый секретарь Крымского рескома КПУ Олег
Соломахин.

Затем секретари Крымского республиканского комитета Коммунистической партии
Украины Топалов С.В, Гончаренко В.В., Белошицкий К.Л. проинформировали участников
совещания о дальнейшей подготовке к избирательному процессу, а также поставили
задачи на предстоящий период (Совещание секретарей городских и районных
комитетов КПУ АР Крым // Компартія України (http://www.kpu.ua/soveshhanie-
sekretarej-gorodskix-i-rajonnyx-komitetov-kpu-ar-krym-3/). – 2012. – 6.08).

http://www.partyofregions.org.ua/news/501a9e6cc4ca42cc44000309
http://news.lugansk.info/2012/lugansk/08003974.shtml
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Вінницька область

Председатель Винницкой областной государственной администрации, глава
областной организации Партии регионов Николай Джига, первый заместитель
председателя ОГА, заместитель председателя винницкой областной организации ПР Иван
Мовчан и глава райгосадминистрации, член ПР Лидия Семенюк приняли участие в
торжественном открытии обновленной центральной площади пгт Крыжополь. Об этом
сообщает пресс-служба Винницкой областной организации ПР.

Поздравляя жителей райцентра, Джига отметил: «Крыжопольский район показывает
хорошие результаты во всем: экономике, сельскохозяйственном производстве, развитии
социально-гуманитарной сферы. Власть района служит людям и заботится о них, поэтому
желаю вам успехов и процветания в будущем».

В свою очередь Мовчан сообщил, что такие масштабные проекты в районе будут
осуществляться постоянно, а областная власть и партийная организация будет
способствовать им в этом. «Мы поддерживаем все проекты, которые направлены на
развитие общества, улучшение благосостояния людей и социально-экономического
положения районов. Жители Крыжополя теперь имеют комфортное место отдыха
европейского образца», – сообщил он.

«Спасибо всем неравнодушным, кто приобщился к этому делу, особую
благодарность выражаю руководству области и руководителям областной организации
Партии регионов, которые помогли нам воплотить давнюю мечту Крыжопольской
громады», – отметила Семенюк.

Самые активные участники, спонсоры строительства площади награждены
Почетными грамотами облгосадминистрации и областного совета, отмечены
благодарностями председатель районной государственной администрации и председатель
районного совета (Партия регионов пропиарилась на центральной площади
Крыжополя // «Главком» (http://glavcom.ua/news/87929.html). – 2012. – 6.08).

Дніпропетровська область

Заместитель главы партии ВО «Батьківщина», народный депутат Украины Иван
Кириленко выразил сожаление по поводу того, что Днепропетровск потерял свое
назначение быть кузницей кадров для страны.  Об этом он заявил в рамках экспертного
опроса ИА «Мост-Днепр» на тему «Какие шансы у партии «Громада» попасть в ВР?».

«Партия «Громада» – это региональная партия с ярко выраженными
днепропетровскими корнями. Жаль, что ей не удалось удержать позиции. Сейчас при
власти в стране находится не Партия регионов, а партия одного региона, судя по тому,
куда идут финансовые потоки и льготы.  В Украине есть две кузницы кадров –
днепропетровская и донецкая, этим все сказано. Можно только посочувствовать, что
Днепропетровск, исправно голосуя за партию соседней области, потерял свои традиции и
предназначение быть кузницей кадров для страны», – сказал И. Кириленко (Можно
только посочувствовать, что Днепропетровск потерял свое предназначение быть
кузницей кадров для страны, – Иван Кириленко // «Новый мост» – Днепропетровск
(http://most-
dnepr.info/news/politics/mozhno_tolko_posochuvstvovat_chto_dnepropetrovsk_poterjal_svoe_
prednaznachenie_byt_kuznicej_kadrov_dlja_strany_ivan_kirilenko.htm). – 2012. – 2.08).

http://glavcom.ua/
http://most-dnepr.info/news/politics/mozhno_tolko_posochuvstvovat_chto_dnepropetrovsk_poterjal_svoe_prednaznachenie_byt_kuznicej_kadrov_dlja_strany_ivan_kirilenko.htm
http://most-dnepr.info/news/politics/mozhno_tolko_posochuvstvovat_chto_dnepropetrovsk_poterjal_svoe_prednaznachenie_byt_kuznicej_kadrov_dlja_strany_ivan_kirilenko.htm
http://most-dnepr.info/news/politics/mozhno_tolko_posochuvstvovat_chto_dnepropetrovsk_poterjal_svoe_prednaznachenie_byt_kuznicej_kadrov_dlja_strany_ivan_kirilenko.htm
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Донецька область

4 августа в Донецке на площади у Спасо-Преображенского кафедрального собора
Донецкая областная организация политической партии «Демократический Альянс»
провела общее собрание.

В ходе него были выдвинуты кандидаты, рекомендованные к включению в список
партии по единому многомандатному избирательному округу на выборах в парламент.

Председатель Донецкой областной организации политической партии
«Демократический Альянс» Евгений Семехин рассказал, что все рекомендованные
областной ячейкой кандидаты будут включены в избирательный список партии, однако
пока неизвестно какие места в списке они займут – это решит всеукраинский съезд
партии.

Он добавил, что на этих выборах партия решила не выставлять своих кандидатов в
мажоритарных округах.

Список рекомендованных кандидатов:
1. Евгений Семехин – председатель Донецкой областной организации политической

партии «Демальянс»
2.  Игорь Тодоров –  профессор кафедры международных отношений и внешней

политики Донецкого национального университета
3. Егор Нестеров – юрисконсульт ООО «Авиакомпания «Донбассаэро»
4. Сергей Стуканов – корреспондент газеты «День»
5. Юлия Семехина – безработная
6. Алена Матвийчук – специалист по подбору персонала ЧАО «Кондитерская

фабрика АВК»
7. Игорь Гуменюк – специалист по сбыту на фабрике по производству гофроящиков.
8. Марина Затолошная – студентка Донецкого национального университета
9. Руслан Чернов – старший инженер департамента информационных технологий в

банке «ПУМБ»
10. Валерий Богуненко – хранитель фондов в Часовоярском промышленном

историко-краеведческом музее, поэт
11. Оксана Головина – учитель истории
12. Юлия Куренная – инспектор отдела кадров ООО «Карпатыстройинвест»
13. Елена Сомова – аспирантка на кафедре Социологии управления факультета права

и социального управления Донецкого государственного университета управления.
Также на собрании Евгений Семехин был переизбран главой Донецкой областной

ячейки партии «Демократический Альянс». В мероприятии приняли участие около
15 человек (Донецкий «Демальянс» рекомендовал к выдвижению в депутаты
профессора, поэта и учителя истории // НОВОСТИ.dn.ua
(http://novosti.dn.ua/details/184429/). – 2012. – 4.08).

Житомирська область

27 делегатів від Житомирської обласної організації політичної партії «УДАР Віталія
Кличка» під керівництвом голови обласної організації, члена Політради партії Рустама
Раупова взяли активну участь в Х Всеукраїнському з’їзді партії, який відбувся 1 серпня у
Київі.

Основним питанням з‘їзду стало затвердження виборчих списків кандидатів у
народні депутати України за багатомандатним округом та кандидатів у народні депутати
України за одномандатними виборчими округами. Одноголосно делегати проголосували
за кандидатів по шести мажоритарним округам в Житомирській області, а саме:

http://novosti.dn.ua/details/184429/
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62 – Давиденко Роман Дмитрович, 63 – Файдун Микола Іванович, 64 – Дмитренко
Сергій Якович, 65 – Волинець Сергій Володимирович, 66 – Гречаний Сергій
Анатолійович, 67 – Довбиш Юрій Григорович (Житомирські УДАРівці взяли участь у
Х Всеукраїнському З’їзді партії // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/fotoreportazhi/41078-zhitomirsk-udarvc-vzyali-uchast-u-h-
vseukrayinskomu-zyizd-partyi-vdeo.html). – 2012. – 2.08).

Закарпатська область

Колишній ректор Ужгородського національного університету Микола Вегеш,
депутат облради зареєструвався у кандидати до Верховної Ради України. Про це стало
відомо із постанови ЦВК № 147 від 3 серпня.

Микола Вегеш балотуватиметься як самовисуванець на 70  окрузі,  куди входить
Свалявщина, Міжгірщина, Воловеччина, Березнянщина, Перечинщина, частина
Мукачівщини. Раніше прогнозувалося, що Вегеш ітиме як кандидат від Єдиного Центру,
однак, як бачимо, екс-ректор пішов шляхом самовисунення, хоча у своїх даних і вказує,
що є членом Єдиного Центру.

Від ужгородського округу кандидатом зареєстровано відомого нейрохірурга,
депутата облради Володимира Смоланку. Він також іде як самовисуванець, хоча і є
членом партії Єдиний Центр.

Згаданою постановою ЦВК зареєструвала кандидатами і депутата міськради Павла
Чучку, екс-мера Ужгорода Сергія Ратушняка, а також підприємця Богдана Завійського.

На 71 окрузі (Хустщина, частина Іршавщини та Тячівщини) кандидатом
зареєстровано Миколу Шімона, голову правління Міжнародного благодійного фонду
«Дзвони життя» (Екс-ректор УжНУ Вегеш та нейрохірург Смоланка йдуть на вибори
самовисуванцями // Закарпаття online (http://zakarpattya.net.ua/News/99195-Eks-rektor-
UzhNU-Vehesh-ta-neirokhirurh-Smolanka-idut-na-vybory-samovysuvantsiamy). – 2012. –
5.08).

Запорізька область

Не смотря на то, что народного депутата от Бердянского округа Валерия Баранова
выдвинули кандидатом в депутаты Верховной Рады от Партии регионов,  он не будет
бросать свою родную Народную партию.

На съезде Народной партии,  который состоялся 31  июля,  народники остались
верными своим политическим взглядам, а потому полностью отказались от партийного
списка – его даже не составляли и решили идти на выборы только отдельными
личностями кандидатами-мажоритарщиками по округам. Всего таких кандидатов
определено 69.  В их числе и Валерий Баранов,  который будет баллотироваться на своей
родине в Бердянске, по округу № 78.

Ранее областная партийная конференция регионалов, а до нее ряд районных
партийных конференций этой политической силы, поддержали выдвижение Валерия
Баранова в народные депутаты, несмотря на то что сам он остается членом Народной
партии.

30 июля съезд Партии регионов утвердил партийный список, и кандидатов-
мажоритарщиков от регионалов. По действующему закону одна политическая сила не
может выдвигать кандидатом в народные депутаты представителя другой политической
силы.

http://ruporzt.com.ua/fotoreportazhi/41078-zhitomirsk-udarvc-vzyali-uchast-u-h-vseukrayinskomu-zyizd-partyi-vdeo.html
http://ruporzt.com.ua/fotoreportazhi/41078-zhitomirsk-udarvc-vzyali-uchast-u-h-vseukrayinskomu-zyizd-partyi-vdeo.html
http://zakarpattya.net.ua/News/99195-Eks-rektor-UzhNU-Vehesh-ta-neirokhirurh-Smolanka-idut-na-vybory-samovysuvantsiamy
http://zakarpattya.net.ua/News/99195-Eks-rektor-UzhNU-Vehesh-ta-neirokhirurh-Smolanka-idut-na-vybory-samovysuvantsiamy


40

Однако поскольку Партия регионов и Народная партия входят в одну
парламентскую коалицию и являются политическими партнерами, регионалы выполнили
коалиционные соглашения. Другими словами, по Бердянскому избирательному округу
они не выдвинули своего кандидата в народные депутаты, что является не только
результатом договоренностей, но и следствием поддержки со стороны Партии регионов
кандидатуры Валерия Баранова.

Известно, что кроме Валерия Баранова в народные депутаты по Бердянскому
избирательному округу будут баллотироваться: от объединенной оппозиции – Виктор
Цуканов, а от партии «Удар» – Сергей Кушнирюк.

Кстати, второй действующий на сегодня народный депутат от Бердянска регионал
Анатолий Степаненко также может войти в Верховную Раду следующего созыва. Причем
он не конкурирует с мажоритарщиками. Решением съезда Партии регионов Анатолий
Степаненко включен в партийный список этой политической силы под номером 109.
Кстати, выше Степаненко в списке только один запорожец – Александр Козуб (Валерий
Баранов не будет переходить в Партию регионов // «ZaБор»
(http://zabor.zp.ua/www/node/3164). – 2012. – 4.08).

Івано-Франківська область

Партія «УДАР (Український Демократичний Альянс за Реформи) Віталія Кличка»
планує взяти під час парламентських виборів не менше 20 % голосів на Івано-
Франківщині. Про це заявив голова обласної організації «УДАРу» Роман Чернега,
додавши, що плани в партії «дуже амбітні».

Пан Чернега розкритикував роботу нинішнього складу Верховної Ради, якій, згідно з
соціологічними дослідження фонду «Демократичні ініціативи», довіряють лише 7 %
населення.

«Парламентарі демонстративно та зухвало порушують Конституцію України. При
наявності в залі 70 депутатів приймають закони (для чого потрібно 226 голосів). Фахівці
підрахували,  що за останній рік лише 14  %  законопроектів були прийняті особистим
голосуванням. Саме так були «прийняті» Кримінально-процесуальний кодекс, ряд
економічних законопроектів та скандальний «мовний» закон. Всі вони з самого початку
були нелегітимні», – наголосив він.

Відтак висновок лідера обласного «УДАРу» був відверто пропагандистський:
«Потрібні нові люди в Верховній Раді. Люди, об’єднані спільними принципами та готові
до змін. Люди, яких об’єднав «УДАР».

Наразі людей, яких об’єднав «УДАР» на Прикарпатті – майже 700. І, як стверджує
Р. Чернега, ще півтори тисячі заяв про вступ до партії знаходяться на розгляді. Зокрема, за
його словами, членами «УДАРу» вже стали «нашоукраїнці» Палійчук, Парфан і Онутчак,
яких партія запропонувала кандидатами в нардепи по мажоритарних округах.

Р. Чернега відповів і на закиди об’єднаної опозиції щодо гіпотетичної співпраці
«УДАРу» з партією влади. «Ми ні зараз, ні в майбутньому не будемо співпрацювати з
Партією регіонів, ні в парламенті, ні поза парламентом», – заявив керівник облорганізації
«УДАРу».

Він підкреслив, що «УДАР» запроваджує принцип відповідальності і контролю,
згідно з яким всі претенденти в кандидати присягнуть перед українським народом і
скаладатимуть повноваження у разі зради своїх виборців. Відеозаписи присяг незабаром
можна буде побачити на веб-сайті «УДАРу».

Яким чином партія забезпечить дотримання цих присяг за відсутності відповідного
законодавчого механізму, Р. Чернега не конкретизував, а лише висловив надію, що в
Кличка вистачить аргументів переконати недобросовісного депутата скласти свої
повноваження, не застосовуючи кулаки чи погрози (Ткачук Т. На Прикарпатті

http://zabor.zp.ua/www/node/3164
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розмахнулись для «УДАРу» // Західний кур’єр (http://zk.at.ua/news/politika/2012-08-02-
2091). – 2012. – 2.08).

***

У перші дні парламентської виборчої кампанії основні політичні сили України
провели з’їзди, головним питанням яких було формування виборчих списків. Хто ж з
прикарпатських достойників увійшов в ударні політичні обойми?

Об’єднана опозиція: 30-те місце у передвиборчому списку займає очільник ВО
«Батьківщина» на Прикарпатті Дмитро Шлемко. На 54-й позиції – голова облорганізації
«Фронт Змін»  Володимир Шкварилюк.  На 79-й –  виходець з Коломийщини Володимир
Мойсик (партія «За Україну»). Екс-губернатор Івано-Франківщини, народний депутат
Роман Ткач – на 86-му місці.

У другій сотні об’єднаних опозиціонерів – депутат облради Іван Данилишин (117-те
місце), екс-мер Калуша Роман Сушко (176-те) і голова облорганізації «Громадянська
позиція» Микола Ладовський (186-те).

Палкий опозиціонер, депутат облради від «Батьківщини» Юрій Романюк опинився
тільки у третій сотні передвиборчого списку.

Партія регіонів: ще менше прикарпатців у передвиборчому списку партії влади.
Зокрема, серед перших півтори сотні кандидатів їх тільки троє. Це народний депутат,
виходець з Калуша Володимир Личук (89-те місце), народний депутат, екс-заступник
голови ОДА Ігор Зварич (102-ге) та заступник голови ОДА Руслан Гусак (127-ме) (Ті, що
потрапили у списки // Західний кур’єр(http://zk.at.ua/news/politika/2012-08-02-2093). –
2012. – 2.08).

***

Кандидат юридичних наук, доцент Прикарпатського національного університету ім.
В.  Стефаника –  буде балотуватися до Верховної Ради по виборчому округу № 86  як
самовисуванець.

Михайло Ільницький – голова правління Всеукраїнської громадської організації
«Громада і закон».

Цю інформацію він озвучив у Рожнятові під час роботи виїзної обласної конференції
ВГО «Громада і закон». Його кандидатуру одностайно підтримали члени 80-тисячної
організації, від імені Івано-Франківської обласної спілки «Чорнобиль» – Нестор
Мартинець та ряд земляків з Долинщини. й Богородчан (Михайло Ільницький буде
самовисуванцем по Долинському виборчому округу // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23970). – 2012. – 3.08).

***

В Богородчанському районі Івано-Франківщини з’явилися біл-борди кандидата в
одномандатному виборчому окрузі № 86 з центром в місті Долині від Комуністичної
партії України.

Молодий комуніст Віталій Жавранков обіцяє повернути країну народу та закликає:
«Країну і власність – трудовому народу», «Владу – мільйонам, а не мільйонерам».

Тож, судячи з віку кандидата в депутати, в лавах КПУ Івано-Франківської області
відбулось оновлення. Молоде покоління змагається за депутатський мандат (На Івано-
Франківщині «комуністи» йдуть по «мажоритарці» // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=24049). – 2012. – 6.08).

http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23970
http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=24049
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Київ

Голова КМДА Олександр Попов напередодні виборів затіяв масові чистки в ряді
управлінь Київської міської державної адміністрації. «Таке враження, що він у такий
спосіб мститься киянам, які в більшості його не підтримують».

Про це заявив депутат від фракції «УДАР» у Київраді Олексій Давиденко,
коментуючи розпорядження Київського міського голови «Про затвердження граничної
чисельності працівників структурних підрозділів виконавчого органу Київської міської
ради (КМДА)» від 12 липня 2012 р. за підписом в. о. міського голови Галини Гереги.

«Це вже третя хвиля скорочень. З початку року команда чинної столичної влади
звільнила вже понад 30 % співробітників КМДА. Людей залишили без роботи, без засобів
для існування», – зазначив О. Давиденко.

За його словами,  згідно з цим розпорядженням,  штат КМДА очікує скорочення на
12 %.

«Переважно під скорочення потрапляють співробітники управлінь освіти і науки,
охорони здоров’я, соціального захисту, тобто ті люди, які працюють з соціально-
незахищеними верствами населення, хворими і літніми людьми, дітьми, підлітками, –
додав депутат. – Це рішення спровокує збільшення черг і зниження рівня обслуговування
населення у лікарнях, райуправліннях соціального забезпечення і освіти» («УДАР» у
Київраді: Попов перед виборами затіяв масові чистки в управліннях КМДА // Партія
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-popov-pered-
viborami-zatiyav-masovi-chistki-v-upravlinnyah-kmda). – 2012. – 2.08).

***

Представители «молодой команды» экс-мэра Киева Леонида Черновецкого идут в
парламент как самовыдвиженцы по отдельным округам Киева, но при этом некоторые из
них уже написал заявление о вступлении в Партию Регионов.

«На парламентских выборах по киевским округам Партия Регионов готова
поддержать тех кандидатов от прошлой киевской власти,  которых можно тем или иным
образом контролировать через давление на бизнес или открытые уголовного дела. Ряд из
них должен присоединиться к партии власти сразу по окончанию выборов. При этом на те
же округа делегированы и представители ПР, но они скорее выполняют роль технического
прикрытия» – пишет политический обозреватель Инна Ведерникова.

Так, по информации автора статьи, заявление о вступлении в ПР сразу после
выборов уже написали Олесь Довгий, Александр Супруненко, Александр Пабат и
Валерий Миронов. Среди других кандидатов, так или иначе представляющих старую
киевскую власть и зависимых от ПР – Лев Парцхаладзе, Алла Шлапак и Виктор
Пилипишин («Молодая команда» Черновецкого готова влиться в Партию регионов //
«Независимое Бюро Новостей» (http://nbnews.com.ua/news/51782/). – 2012. – 4.08).

Кіровоградська область

Коммунисты Светловодских горкома и райкома Компартии Украины провели в
городе митинг-протест под лозунгом «Вернем страну народу!»

Общественность города Светловодска с возмущением отмечает продолжающуюся
ликвидацию государственности страны: развал экономики, уничтожение предприятий,
разрушение всей инфраструктуры жизнедеятельности государства. Некогда мощная,
входившая в составе СССР в десятку сильнейших стран мира, сегодня Украина влачит
жалкое существование. Беднеет народ, деградирует нация!

http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-popov-pered-viborami-zatiyav-masovi-chistki-v-upravlinnyah-kmda
http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-popov-pered-viborami-zatiyav-masovi-chistki-v-upravlinnyah-kmda
http://nbnews.com.ua/news/51782/
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Участие в митинге-протесте приняли жители города. Основной была тема
городского водоканала.  В сентябре 2011  г.  по инициативе губернатора области было
принято решение о вхождении городского водопроводно – канализационного хозяйства в
структуру областного предприятия «Днепр-Кировоград». Людей заверяли в том, что это
делается во благо жителей города. А недавно на сайте Кировоградского областного совета
был опубликован проект решения «Про передачу права користування майном, що є
спільною власністю територіальних громад сіл, селищ, міст області у спільну діяльність»,
то есть Светловодский водоканал, а именно 50 % этого предприятия хотят передать
частному предпринимателю!

Кроме того, поднимались вопросы, касающиеся всей инфраструктуры и ЖКХ
города. Также были отмечены и немаловажные вопросы района. Жители сел
Светловодского района выступают против закрытия школ и детских садов, против так
называемой «оптимизации» школ.

Недавно в с. Григоровка прошла буря, которая повредила дома и огороды селян.
Власти на горе людей не реагируют. Собраны подписи, заявления жителей села. Они
направлены народному депутату Украины от Компартии Виктории Демьянчук. Вопрос о
закрытии сельских ФАПов также не оставил никого равнодушным.

По окончании митинга была зачитана и единогласно принята резолюция
(Светловодские коммунисты провели митинг-протест // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/svetlovodskie-kommunisty-
proveli-miting-protest/). – 1.08).

***

Західний (нині – 101-й) округ з центром в Голованівську традиційно підтримував на
виборах партії національно-демократичного спрямування. Сьогоднішнє опитування
показало, що населення округу не змінює своїх традицій, адже підтримує переважно
опозиційні партії.

Про це свідчить високий рейтинг «Батьківщини» (18,5 %) та УДАРу (16,8 %). Також
цей округ відрізняється досить високим рейтингом партії ВО «Свобода» (5,4 %) та
Радикальної партії (5,3 %). Показники партії влади практично не змінились з минулого
опитування (8,3 %).

З кожним місяцем зменшується відсоток невизначених, і збільшуються відсотки
партій. Найкраща динаміка росту голосів зберігається у партії «УДАР».

Результати для політичних партій:
Об’єднана опозиція «Батьківщина» – 18,5 %, УДАР Віталія Кличка – 16,8 %, Партія

Регіонів – 8,3 %, ВО «Свобода» – 5,4 %, Радикальна партія Олега Ляшка – 5,3 %, «Україна
– Вперед!» Наталії Королевської – 2,9 %, Комуністична партія України – 2,3 %, Народна
партія Литвина – 1,6 %, Українська Народна Партія – 1,2 %, інші партії – 4,9 %, не підуть
на вибори – 7,6 %, не визначився – 25,2 %

Дослідження проведене Асоціацією Політичних Наук з 1  по 8  липня 2012  р.  Було
опитано 1000 респондентів віком від 18 років, на території районів Кіровоградської
області, що входять до 101-го виборчого округу, за вибіркою, що репрезентує доросле
населення за основними соціально-демографічними показниками. Вибірка опитування
будувалася як стратифікована, багатоступенева, випадкова із квотним відбором
респондентів на останньому етапі. Опитування здійснювалося у 14 населених пунктах (із
них 4 міських та 10 сільських поселень). Теоретична похибка вибірки (без врахування
дизайн-ефекту) не перевищує 2,3 % з імовірністю 0,95, повідомляє КОО «Асоціація
Політичних Наук» (Соціологія: 101-й округ (Голованівськ) – виборці потроху
визначаються // Кiровоградська правда (http://pravda-
kr.com.ua/articles/article_news.php?id=1693). – 2012. – 6.08).

http://www.kpu.ua/svetlovodskie-kommunisty-proveli-miting-protest/
http://www.kpu.ua/svetlovodskie-kommunisty-proveli-miting-protest/
http://pravda-kr.com.ua/articles/article_news.php?id=1693
http://pravda-kr.com.ua/articles/article_news.php?id=1693
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Луганська область

3 августа на заседании ЦИК кандидатами в народные депутаты в 106-му
одномандатному округу (с центром в г. Северодонецк) были зарегистрированы:

– Игорь Беркут, выдвинут партией «Великая Украина»;
– Павел Корчагин, выдвинут компартией Украины;
–  Скороходов В.В.,  по всей видимости –  самовыдвиженец.  Кто он такой –  пока не

известно (Светиков А. Первые кандидаты в депутаты по Северодонецку // Мой город
(http://sever.lg.ua/node?page=1). – 2012. – 3.08).

***

В Луганской области Партия регионов жалуется на применение оппонентами
избирательной технологии «кандидатов-двойников».

В своем заявлении по этому поводу Луганская областная организация Партии
регионов отмечает, что за последний месяц 128 жителей Луганской области изъявили
желание изменить свои паспортные данные – фамилия, имя, отчество.

Причем все они захотели стать полными тезками известных регионалов, которых
Партия регионов выдвинула кандидатами в народные депутаты. Луганские «регионалы»
утверждают, что фальшивые по сути паспорта уже получили несколько человек.

Так, Михаил Радченко стал Сергеем Владимировичем Дунаевым, полным тезкой
кандидата от Партии регионов в округе № 107; житель Луганска Александр Стульчин стал
Владимиром Юрьевичем Медяником (кандидат от Партии регионов в 109-м округе). А
Соловьев Роман и Малафеев Евгений в один день, 28 июля, получили паспорта на имя
Иоффе Юлия Яковлевича, став тезками кандидата от Партии регионов в 112-му округе.

«В 108 избирательном округе ЦИК уже зарегистрировала фальшивого Юрия
Терникова и двух Валериев Мошенских. При этом и фальшивый Терников, и фальшивые
Мошенские работают на коммунальном предприятии «Киевский водный стадион»,
подконтрольном депутату Киевского горсовета Валерию Мошенскому, который
последние полгода безуспешно ведет агитационную кампанию в Красном Луче и
Перевальском районе», – утверждают в партии.

«Очевидно, что задача первого клона – оттянуть голоса у кандидата от Партии
регионов Юрия Терникова, задача второго клона – в нужное время, по заказу хозяина,
выступить с провокационными заявлениями в адрес нашего кандидата», – говорится в
заявлении.

Луганские «регионалы» считают, что против них в области оппонентами развернута
беспрецедентная по своей циничности и масштабностью технология фальсификации
выборов, и заявляют, что будут постоянно информировать обо всех известных им фактах
нечестной борьбы на выборах (Луганские «регионалы»-мажоритарщики разоблачают
клонов // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-94527.html). – 2012. – 4.08).

Львівська область

Лидер фракции «Народной партии» во Львовском областном совете Анатолий
Дейнека заявил на сессии о выходе из фракции и партии в знак протеста против
подписания Литвином закона о языковой политике.

На сессии депутаты приняли обращение к украинскому народу по поводу
подписания антиукраинского языкового закона.

«Закон Кивалова – Колесниченко в действительности сознательно разжигает
межнациональную рознь в Украине, что является уголовным преступлением. Призываем

http://sever.lg.ua/node?page=1
http://www.polemika.com.ua/news-94527.html
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будущее проукраинское большинство в парламенте ликвидировать позорные последствия
правления режима в сфере законодательства, внутренней и внешней политики и, прежде
всего, в гуманитарной сфере», – говорится в документе (Руховец обозвал Литвина
проституткой // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/02/163889_ruhovets_obozval_litvina.html). – 2012. – 2.08).

***

З огляду на підписання Головою Верховної Ради України В.  Литвином Закону
України «Про засади державної мовної політики» та беручи до уваги ініціативу
депутатських фракцій у Львівській обласній раді Всеукраїнського об’єднання «Свобода»,
політичної партії «Фронт Змін», політичної партії «Наша Україна», Народного Руху
України, на засіданні ХХІ позачергової сесії Львівської обласної ради депутати ухвалили
звернення до Українського народу.

Текст ухваленого документа:
«Голосування за антиукраїнський мовний закон та підписання його Головою

Верховної Ради України остаточно зганьбило парламентаризм в Україні і засвідчило
відсутність державницького мислення та національного самоусвідомлення абсолютно
здискредитованих парламентарів від провладної більшості.

Починаючи з весни 2010 р., антиукраїнська більшість у Верховній Раді України, до
якої входять депутати-регіонали, їхні «ліві» і «праві» сателіти, а також перекинчики-
»тушки», систематично ухвалює рішення, основна мета яких – встановити й утвердити в
Україні режим авторитарної диктатури, владного свавілля, немилосердної соціальної
експлуатації та культурного гноблення.

Внутрішня політика режиму підпорядкована зростанню надприбутків вузького кола
олігархів за рахунок збідніння переважної більшості українців, зовнішня політика
цілеспрямована до укладання кабальних для держави і народу угод в обмін на преференції
для тих самих олігархів – і врешті втрати Української державності.

У сфері культурної політики режим відверто став на шлях україноненависництва та
русифікації. Українську мову цілеспрямовано витіснено з основних ЗМІ,
загальноприйнятною серед високопосадовців стала безкарна демонстрація презирства і
погорди до всього українського, а українці масово зазнають дискримінації за
національною ознакою.

В Україні дійсно потрібно серйозно і фахово поліпшити мовну політику. Українська
мова,  як єдина державна,  мусить зайняти усі ті ніші,  в яких повинна домінувати саме
державна мова (ЗМІ, школи, університети, державні та місцеві адміністрації, тощо).

Такі міноритарні мови, як наприклад, гагаузька, караїмська, кримськотатарська, які
не мають території поширення поза межами України, не матимуть шансу на розвиток,
оскільки справжньою метою цього закону є просування винятково російської мови за
рахунок української та справді міноритарних мов.

Закон Ківалова – Колесніченка насправді свідомо розпалює міжнаціональну
ворожнечу в Україні, що є кримінальним злочином.

Фактично Україна рухається до маріонеткової терористичної диктатури найбільш
шовіністичних та україноненависницьких кіл фінансово-монополістичного і
компрадорського капіталу, постійно перебуваючи на прив’язі у Кремля.

Львівська обласна рада звертається до Українського народу та українських
політичних партій із закликом зробити все можливе, щоб зупинити наступ українофобів,
забезпечити перемогу опозиційних сил на виборах, не допустити чергових фальсифікацій і
бути готовим до неминучих акцій громадянської непокори.

Закликаємо майбутню проукраїнську більшість у парламенті зліквідувати ганебні
наслідки правління режиму у сфері законодавства, внутрішньої та зовнішньої політики і,
передусім, у гуманітарній царині.

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/02/163889_ruhovets_obozval_litvina.html
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Вважаємо за необхідне, щоб майбутня Верховна Рада України VII скликання
ухвалила Закон «Про захист української мови», як це зроблено в деяких країнах Західної
Європи, зокрема у Франції. Вимагаємо створити спеціальну державну структуру,
відповідальну за захист та утвердження української мови і дотримання мовного
законодавства. Необхідно впровадити обов'язковий іспит з української мови для
державних службовців та виписати сувору систему покарань за недотримання закону»
(Депутати Львівської облради ухвалили звернення до Українського народу з приводу
підписання антиукраїнського мовного закону // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031715/). – 2012. – 2.08).

***

Депутати «Нашої України» у Львівській обласній раді вийшли із партії в знак
протесту проти рішення керівництва Нашої України іти парламентські вибори не лише по
мажоритарних округах,  але й за партійним списком.  Про це 3  серпня розповів депутат
Львівської обласної ради Мирослав Сенник.

М. Сеник зазначив, що таке рішення керівництва «Нашої України» йти на вибори не
лише по мажоритарних округах суперечить позиції ЛОО НУ, і «на знак протесту проти
цього рішення депутати оголосили про вихід із партії».

Під заявою про вихід із партії «Наша Україна» та її фракції у ЛОР підписалися
Валерій П’ятак, Мирослав Сеник, Павло Хобзей, Тарас Колтик та Олександр Старовойт.

Відповідаючи на запитання чи не продиктований вихід із партії бажанням взяти
участь у парламентських виборах під рейтинговішим брендом, М. Сеник наголосив, що це
рішення виключно протест проти дій політичної верхівки, оскільки списки інших
політичних партій вже сформовані (Львівські «нашоукраїнці» вийшли з партії,
протестуючи проти рішення Ющенка йти на вибори за списками // Вголос
(http://vgolos.com.ua/politic/news/47627.html). – 2012. – 3.08).

***

29 липня у селі Сприня, що на Самбірщині, на місці створення Української головної
визвольної ради, депутат Львівської обласної ради Ярослав Дубневич заявив про свою
участь у цьогорічних парламентських виборах

Це відбулося за участі священнослужителів і представників громадських та
національно-патріотичних організацій Городоцького, Мостиського та Самбірського
районів.

У своєму виступі Ярослав Дубневич, зокрема, зазначив: «За двадцять років існування
нашої держави ми звикли до того,  що політики цікавляться долею виборців і громади
лише під час виборів,  коли потребують їхньої підтримки.  Своєю діяльністю як депутата
Львівської обласної ради я намагався довести, що в Україні може існувати й інша політика
– відповідальна і чесна перед виборцями. Публічне зобов’язання перед виборцями – це
спроба запровадити нові стандарти для українських політиків – правила відповідальності,
праці для громади та звітності перед виборцями».

Ярослав Дубневич, також, пояснив, чому йтиме на вибори як самовисуванець: «Я
заявляю, що не маю бажання працювати на політичні партії, не маю бажання фінансувати
політичні сили. Маю бажання працювати лише на громаду. Тому вирішив іти
самовисуванцем. Бо для мене є єдина партія – це моя громада, мої виборці. Наш виборний
з’їзд проходитиме 28 жовтня, і саме тоді виборці дадуть оцінку мені та моїй команді».

У присутності священиків і керівників громадських організацій, в освяченому
історією місці Ярослав Дубневич зобов’язався, в разі набуття статусу народного депутата
України, представляти та захищати інтереси громади свого округу, використовуючи
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повноваження та статус депутата Верховної Ради, в жодному разі, за жодних обставин не
ставати «тушкою» та не входити у склад ані партії діючої влади, ані її сателітів.

Також Ярослав Дубневич розповів, які законопроекти він ініціюватиме у Верховній
Раді, якщо мешканці Городоччини, Мостищини та Самбірщини довірять йому
представляти їхні інтереси у парламенті. Це:

– законопроект «Про скасування Закону України «Про засади державної мовної
політики» (у разі затвердження такого закону Верховною Радою України цього
скликання) й ініціювання заборони ухвалення законів, що звужують використання
української мови як єдиної державної;

– законопроект «Про визнання учасників національно-визвольних змагань УПА
воюючою стороною»;

– ініціювання законодавчих актів, спрямованих на припинення кримінальних
переслідувань за політичну діяльність і звільнення Ю. Тимошенко, Ю. Луценка;

– внесення змін до Законів України «Про статус депутатів ВРУ» та «Про статус
депутатів місцевих рад» щодо процедури відкликання депутата;

–  внесення змін до Бюджетного кодексу України в частині збільшення відрахувань
до місцевих бюджетів;

– запровадження мораторію на набуття чинності норм Земельного кодексу України
до завершення повного розмежування земель державної та комунальної власності;

– внесення на розгляд ВРУ законопроекту «Про заборону зміни відсоткової ставки за
програмою Молодіжного житлового кредитування на термін виплати кредитних
зобов’язань».

Ярослав Дубневич дав слово, що в майбутньому парламенті стане учасником
об’єднання національно-демократичних і патріотичних сил і ініціюватиме створення у
Верховній Раді об’єднання народних депутатів-галичан «Львівщина» для представлення
інтересів області у головному законодавчому органі країни.

На завершення свого виступу він зобов’язався, в разі набуття статусу народного
депутата, раз у рік звітувати перед громадами районів про свою депутатську діяльність і
виконання цих публічних зобов’язань, а в разі порушення своїх обіцянок – скласти
повноваження народного депутата України (Ярослав Дубневич заявив про свою участь у
парламентських виборах // Львівська газета
(http://www.gazeta.lviv.ua/news/2012/08/03/4189). – 2012. – 3.08).

Миколаївська область

2 августа представители объединенной оппозиции в Николаевской области провели
у здания Николаевского областного УМВД митинг протеста против задержания бывшего
финансового директора ООО «Агрофирма Корнацких», сотрудницы Первомайского
районного избирательного штаба объединенной оппозиции Людмилы Никиткиной
(Николаевская оппозиция митингует против репрессий // Правда.mk.ua
(http://www.pravda.mk.ua/news/nik_news/2012/08/02/114088.html). – 2012. – 2.08).

Одеська область

Процесс выдвижения кандидатов не показал ничего нового и частного.  Об этом
рассказал в ходе пресс-конференции глава Одесской облорганизации Комитета
избирателей Украины Анатолий Бойко.

http://www.gazeta.lviv.ua/news/2012/08/03/4189
http://www.pravda.mk.ua/news/nik_news/2012/08/02/114088.html
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А. Бойко отметил, что за исключением отдельных нюансов ничего нового кампания
не показала. «Ни власть, ни оппозиция не провели дискуссии и составили списки без
публичных и даже внутрипартийных дискуссий», – отметил А. Бойко.

Он добавил,  что самый яркий пример такой закрытости –  это ситуация со съездом
партии «Украина –  Вперед!».  «То,  что делала Королевская –  палатки с голосованием за
кандидатов – это к нашему «Народному бюджету» и «Народному медосмотру». Это еще
один способ агитации», – отметил он.

Он также добавил, что на сегодняшний день нет никаких гарантий учета мнения
одесситов (Скандалы с выдвижением нардепов: Даже внутри партий не знают, кто в
списках // Репортер (http://www.reporter.com.ua/news/t5r/). – 2012. – 2.08).

***

Региональный координатор всеукраинского объединения «ЧЕСНО» в Одесской
области Александр Славский заявил, что ни один из народных депутатов,
представляющих в Верховной Раде Украины Одесскую область, не соответствует всем
критериям отбора «ЧЕСНОметра». Об этом А. Славский заявил в ходе презентации
проекта «ЧЕСНОметр» – инструмента независимого оценивания действующих народных
депутатов Верховной Рады Украины.

«Наши аналитики проделали много работы, и как результат, мы можем посмотреть,
насколько соответствуют 6 основным требованиям «ЧЕСНОметра» депутаты ВР. Если
брать нардепов, представляющих Одессу, и оценивать их по нашим критериям… мы
увидим, что ни один из них полностью не отвечает этим критериям», – отметил
А. Славский.

«Сергей Гриневецкий – одна из таких обсуждаемых в интернете персон. Он не
соответствует всего двум критериям – непричастность к коррупционным действиям и
личное голосование. Леонид Климов – ещё один небезызвестный одессит – согласно
исследованиям, не прошел критерии непричастности к коррупционным действиям,
прозрачность задекларированных доходов, личное голосование, участие в заседаниях
парламента. У оппозиционера Юрия Кармазина не соответствует прозрачность
задекларированных доходов и личное голосование в парламенте. Олег Радковский
соответствует только двум требованиям – прозрачность задекларированных доходов,
неизменность политических позиций. Сергей Кивалов, тут вообще картина веселая,
соответствует только одному критерию анализа – неизменность политических позиций», –
сообщил он «Ни один из нардепов, представляющих Одессу в ВР, не соответствует
критериям «ЧЕСНОметра» // Взгляд из Одессы (http://od-
news.com/index.php?option=com_content&task=view&id=30901&Itemid=1). – 2012. – 3.08).

***

Главный редактор издания Odessa Daily Леонид Штекель уверен, что у Эдуарда
Гурвица есть хороший шанс повести за собой избирателей на выборы из-за политики мэра
Одессы Алексея Костусева.

По его словам,  Костусев не сделал выводов из ситуации 2010  г.,  в связи с чем
настроил против себя избирателей.

«Как в свое время Гурвиц стал главным рекламным менеджером партии «Родина»,
так и Костусев стал главным рекламным менеджером Гурвица. Потому что Костусев
показал огромному числу одесситов, какую глупость они сделали его избрав. И на
сегодняшний день многие одесситы отомстят мэру за его плодотворную деятельность на
посту городского головы», – отметил он.

Он добавил, что УДАР ждут большие перспективы в Одессе, даже в условиях
фальсификации, именно из-за личности Э. Гурвица (Костусев стал главным рекламным

http://od-news.com/index.php?option=com_content&task=view&id=30901&Itemid=1
http://od-news.com/index.php?option=com_content&task=view&id=30901&Itemid=1
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менеджером Гурвица, – мнение // Репортер (http://www.reporter.com.ua/articles/as0/). –
2012. – 6.08).

***

Руководство Одесской областной организации Партии регионов пригрозило членам
партии, которые намереваются самостоятельно выдвигаться независимыми кандидатами
по мажоритарным округам, исключением из рядов ПР.

Об этом сообщили в пресс-службе областной организации ПР. В частности
заместитель председателя Одесской облорганизации ПР Олег Майборода напомнил, что
«отдельные члены Партии регионов заявили о желании выдвинуть свои кандидатуры на
выборах в Верховную Раду Украины самостоятельно по мажоритарным округам Одесской
области, действуя тем самым вразрез с решением партийного съезда».

«Мы внимательно отслеживаем ситуацию, – отметил О. Майборода, – и не допустим,
чтобы на одном мажоритарном округе между собой конкурировали два и более члена
Партии регионов». Заместитель председателя облорганизации ПР предостерег
однопартийцев, что «после завершения регистрации будет проведено заседание
исполкома Одесской областной организации Партии регионов. И те члены партии,
которые зарегистрируются кандидатами вразрез с решением партийного съезда, кто
пойдет на выборы самовыдвижением вразрез с мнением руководства партии, будут
исключены из ее рядов за нарушение партийной дисциплины».

О своем намерении баллотироваться в парламент по Измаильскому мажоритарному
округу № 143, вопреки поддержке Партией регионов Юрия Крука, бывшего депутата ВР
от БЮТ, заявил руководитель облуправления МЧС в Одесской области и депутат
облсовета – лидер Ассоциации болгар Украины Владимир Боделан. Он, хотя и не является
членом ПР, но вошел в состав фракции ПР в Одесском облсовете. В. Боделан заявил: «Не
думаю, что создам для партийного руководства какие-то неудобства, ведь мы отстаиваем
одни цели».  По Арцизскому округу № 142,  где ПР выдвинула своим кандидатом-
«мажоритарщиком» нынешнего народного депутата Игоря Плохого, собирается
баллотироваться депутат Одесского областного совета Антон Киссе (Регионалов-
самовыдвиженцев грозятся выгонять из партии // Рuls.kiev.ua
(http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/116988.html). – 2012. – 6.08).

***

2 серпня 2012 р. в інформаційній агенції «Контекст Причорномор’я» відбулася прес-
конференція народного депутата України, голови Одеської обласної організації Народної
Партії С.Р. Гриневецького про результати своєї діяльності у першому півріччі та про
підсумки десятої сесії Верховної Ради України шостого скликання.

У прес-конференції також взяли участь керівник фракції Народної Партії в Одеській
обласній раді Мирошніков А.М., голова постійної комісії Одеської обласної ради з питань
правової політики, забезпечення законності та правопорядку, боротьби з організованою
злочинністю та корупцією Шпур Г.В. та ректор Одеського державного екологічного
університету депутат обласної ради Степаненко С.М.

Народний депутат України та депутати Одеської обласної ради розповіли присутнім
журналістам про підсумки роботи депутатів-народників у першому півріччі 2012 року та
про стан виконання передвиборної програми Одеської обласної організації Народної
Партії. Особлива увага була приділена питанням державної мовної політики та важливій
екологічній проблемі збереження чорноморських лиманів (Одеські народники звітують
// Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=8&ADay=6&ArticleID=16364&).  –
2012. – 6.08).

http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/116988.html
http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=8&ADay=6&ArticleID=16364&
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Рівненська область

Депутат фракції ВО «Свобода» в Здолбунівській міській раді Віталій Чернецький
звернувся до районної ДАІ з вимогою нанести дорожню розмітку та встановлення
дорожчого знаку у Здолбунові-2 на вулиці Заводській.

«На сесії міської ради я звернувся до міського голови Ігоря Ольшевського,  щоб
міська влада зреагувала на відсутність знаку на вулиці Заводській, що призводить до
підвищеної аварійності. На жаль, це звернення адресоване міським чиновникам було
проігнороване, тому я і звернувся в ДАІ і особисто контролював роботу з нанесення
розмітки та встановлення знаку», – зазначив В. Чернецький.

Між тим, чотири дні у Рівному не працювали світлофори на перехресті вулиць
Міцкевича та Князя Володимира.

«Кілька днів тому на перехресті сталася аварія. Жертв, на щастя, не було. Пішоходи,
в тому числі і діти,  змушені були переходити,  а іноді й перебігати дорогу у цьому місці.
Коли світлофори не працюють, працівники ДАІ не завжди виїжджають регулювати
дорожній рух. Світлофори на цьому перехресті часто ламаються, а відповідні дорожні
служби не забезпечують їх роботу. Усе це – наслідок роботи команди так званих міських
господарників», – наголосив депутат Рівненської обласної ради С. Молчан (Свободівець
домігся встановлення знаку і розмітки на аварійній дорозі в Здолбунові // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031742/). – 2012. – 6.08).

Сумська область

Всі кандидати у депутати Верховної Ради,  котрі балотуються на Сумщині від
об’єднаної опозиції, офіційно присягнули дотримуватися ряду зобов’язань.

Кожен із кандидатів урочисто пообіцяв у разі його обрання народним депутатом
вступити до фракції «Батьківщина» у Верховній Раді VII скликання та ані юридично, ані
фактично не виходити з неї протягом дії мандату, наданого йому виборцем.

«Обіцяю неухильно дотримуватися Конституції України, відстоювати соборність,
незалежність та національні інтереси України, дбати про добробут Українського народу,
захищати статус української мови як єдиної державної, права і свободи кожного
громадянина, шанувати нашу історію, культуру та традиції, неухильно виконувати
рішення фракції та дотримуватися фракційної дисципліни», – йдеться у тексті присяги.

Кандидати-опозиціонери вважають своїм обов’язком зробити все від них залежне
для якнайшвидшого звільнення України від кримінального окупаційного режиму
Януковича,  для чого присяглися голосувати за закон про процедуру імпічменту
Президента, за сам імпічмент Віктора Януковича, а також закон про порядок відкликання
народного депутата.

Кожен із кандидатів у депутати в урочистій обстановці, цілуючи національний
прапор України, повторив слова присяги: «Перед Господом Богом та перед Українським
народом публічно присягаю дотримуватися цих зобов’язань, а в разі принципової зміни
моєї політичної позиції врозріз із позицією об’єднаної опозиції «Батьківщина», від якої
мене буде обрано, вважаю справою честі та зобов’язуюся скласти повноваження
народного депутата України».

Свою присягу кандидати від опозиції скріпили особистими підписами (На Сумщині
кандидати в депутати від опозиції присягли на вірність українському народу // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11952.html). – 2012. – 2.08).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031742/
http://byut.com.ua/news_region/11952.html
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Тернопільська область

В прохідну частину партії Тягнибока не потрапив жоден тернополянин. Хоча область
і вважається базовою для ВО «Свобода». Головним претендентом від «Свободи» на місце
у списку був обласний депутат Олег Сиротюк, який через домовленості з «Батьківщиною»
втратив право балотуватися по Чортківському виборчому округу.

Олексій Кайда балотуватиметься по одномандатному виборчому округу № 163,
Михайло Головко по одномандатному виборчому округу № 164, а Олег Сиротюк отримав
16 позицію у виборчому списку свободівців(У десятку списку своєї партії Тягнибок не
взяв жодного тернополянина: Список «Свободи» на виборах до Верховної Ради очолив
Олег Тягнибок // Нова ера (http://novaera.te.ua/). – 2012. – 1.08).

***

Народный депутат от Партии регионов, экс-глава тернопольской опрганизации ПР
Орест Муц идет на парламентские выборы как беспартийный самовыдвиженец.

Муц будет баллотироваться по мажоритарному округу № 164 (Збараж).
Свой выход из Партии регионов Муц объяснил тем,  что иначе бы он не смог

возглавить организацию «Представительство Тернопольщины».
«У нас есть общественное объединение «Представительство Тернопольщины»,

включающее в себя людей, готовых отстаивать интересы региона. И если рядовые его
члены еще могут быть партийными,  то я,  как глава –  нет.  Вместе с тем мы недавно
организовали движение «За освобождение от варягов». Ведь «варяги» – это общая
проблема Украины», – сообщил Муц.

Под словом «варяги» он, очевидно, имеет ввиду выходцев из других регионов,
которые возглавляют местную власть (Тернопольский «регионал» Орест Муц идет на
выборы как беспартийный // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/209312). – 2012. – 6.08).

Харківська область

Протест на площади Свободы начался месяц назад – тогда харьковчане установили
свой «лагерь» через дорогу от здания обладминистрации. За это время на площади «по
графику» сменяли друг друга протестующие – всего около полутора сотен человек,
рассказывает активист Дмитрий Пилипец. За отмену «языкового закона» подписались
около четырёх тысяч человек.

Люди будут стоять на площади, пока законопроект не отменят, говорит Пилипец.
Останутся протестовать, даже если документ подпишет Президент В. Янукович.

Не так давно протестующие начали акцию против депутатов Украины, которые
подписывали языковой законопроект. Они раздают в округах, по которым баллотируются
в Харькове эти депутаты, листовки с перечнем невыполненных предвыборных обещаний
депутатов (Языковому протесту на площади – месяц // МедиаПорт
(http://www.mediaport.ua/news/city/83257/yazyikovomu_protestu_na_ploschadi__mesyats). –
2012. – 4.08).

http://novaera.te.ua/
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/209312
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Хмельницька область

Тринадцятеро активістів Компартії вийшли на майдан, і протягом півгодини кричали
«Ні подорожчанню хліба!». На заклики до партійців ніхто з посадовців не вийшов.

«Наступний раз нас прийде більше,  і ми будемо розказувати вам про те,  що ви
покрали.  Сьогодні подорожчає хліб,  а завтра нам не буде,  що їсти і не буде в що
вдягнутися», – заявили учасники пікету.

Свої вимоги партійці висловили у резолюції протесту, адресованій голові
Хмельницької ОДА Василю Ядусі.

«Ми вимагаємо покласти край спекулятивному грабіжницькому підвищенню цін на
продукти харчування, притягнути винних до судової відповідальності і повернути ціну на
хліб станом на 1 липня 2012», – наголосили учасники пікету (Комуністи Хмельницького
питали, чому подорожчав хліб, посадовці мовчали // Vsim.ua
(http://www.vsim.ua/Новини-Хмельницького/news/10238717). – 2012. – 2.08).

Черкаська область

«Об’єкти, які мають бути відремонтовані, має обирати сама громада. Кожна людина
має знати, що за будівництво конкретної дороги, даху чи іншого об’єкту відповідає
конкретний депутат», – зазначив, відповідаючи на запитання громадян під час чергової
зустрічі з мешканцями міста Черкас голова облдержадміністрації Сергій Тулуб.

Губернатор запропонував територіальним громадам Черкащини підписувати з
кандидатами у депутати соціальні угоди. Громада висуватиме низку конкретних проблем,
які необхідно вирішити.  Перелік цих завдань буде включено до цього контракту.  Таким
чином, кандидат, підписуючи цей документ, бере на себе персональну відповідальність –
що ці проблеми будуть вирішені в наступні 5 років.

«Зрозуміло, не всі проблеми одноосібно може вирішити депутат-мажоритарник. Одні
завдання він виконає за рахунок власних фондів, інші – об’єднавши ресурси громади та
місцевого бюджету. А для вирішення глобальних проблем треба буде об’єднати зусилля і
депутатів, і регіональної та центральної влади. У такому випадку ми будемо мати
конкретний графік виконання і, що головне, відповідальних за втілення цього проекту в
життя», – цитує Сергія Тулуба його прес-служба (Тулуб вже пропонує черкащанам
підписувати з кандидатами в нардепи контракти // ПРОЧЕРК
(http://procherk.info/news/start-2012/9298-tulub-vzhe-proponue-cherkaschanam-pidpisuvati-
z-kandidatami-v-nardepi-kontrakti). – 2012. – 3.08).

***

Міський голова Черкас і почесний голова Партії вільних демократів Сергій Одарич
6 серпня на прес-конференції повідомив, що ПВД не братиме участі в парламентських
виборах.

«Ми визначалися і вирішили не брати участі в парламентських виборах», – сказав
С. Одарич.

Раніше повідомлялося,  що ПВД була націлена на три виборчі округи у Черкасах
(Команда Одарича відмовляється брати участь у парламентських виборах //
ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/9340-komanda-odaricha-vidmovljaetsja-
brati-uchast-u-parlamentskih-viborah-operativno). – 2012. – 6.08).

http://www.vsim.ua/������-�������������/news/10238717
http://procherk.info/news/start-2012/9298-tulub-vzhe-proponue-cherkaschanam-pidpisuvati-z-kandidatami-v-nardepi-kontrakti
http://procherk.info/news/start-2012/9298-tulub-vzhe-proponue-cherkaschanam-pidpisuvati-z-kandidatami-v-nardepi-kontrakti
http://procherk.info/news/7-cherkassy/9340-komanda-odaricha-vidmovljaetsja-brati-uchast-u-parlamentskih-viborah-operativno
http://procherk.info/news/7-cherkassy/9340-komanda-odaricha-vidmovljaetsja-brati-uchast-u-parlamentskih-viborah-operativno
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Чернівецька область

Лише троє представників Буковини потрапили до виборчих списків ВО «Свобода».
Зокрема, у загальнодержавному багатомандатному виборому округу від ВО

«Свобода»  балотуватимуться керівник фракції «Свободи»  в Чернівецькій облраді Назар
Горук (№ 36-й) та депутат облради Віталій Мельничук (№ 48). По мажоритарному
виборчому округу № 203 (центр місто Новоселиця), де переважає румуномовне населення,
ВО «Свобода» висунула кандидатом у народні депутати депутата Чернівецької облради,
лікаря Степана Спіжавку (Горук, Мельничук та Спіжавка будуть представляти
«Свободу» на Буковині / Прес-служба ЧОГО «Комітет виборців» // Буковинська
правда (http://bukpravda.cv.ua/news/polityka/item/3094-горук-мельничук-та-спіжавка-
будуть-представляти-свободу-на-буковині.html#.UBvJfnWUlIg). – 2012. – 3.08).

***

Голова Чернівецької ОДА Михайло Папієв під час робочого візиту на Кіцманщину
доручив голові Кіцманської РДА Олегу Унгуряну підготувати і надати йому список
багатодітних та малозабезпечених родин району, у яких є першокласники, аби
забезпечити їх до нового навчального року шкільною формою.

«Відкривати новозбудовані школи напередодні нового навчального року – це дуже
потрібна та шляхетна справа.  Втім,  як керівник крайової виконавчої влади,  хочу,  щоб
школярі у нових класних кімнатах за новини шкільними партами зустрічали свято
Першого дзвоника і у новій шкільній формі. Я хочу допомогти батькам і особисто
подбаю, аби діти із малозабезпечених сімей до 1 вересня отримали шкільну форму та
повноцінно відчули радість свята», – підсумував М. Папієв.

За інформацією ЗМІ, по округу № 202 (центр Сторожинець), куди входить
Кіцманський район, кандидатом в народні депутати від Партії регіонів буде начальник
Головного управління освіти ОДА Михайло Бауер, який вже давно працює в межах
округу, в тому числі й в цьому районі.

За рівнем життя населення Кіцманський район є одним з найбагатших сільських
районів Чернівецької області (Губернатор Буковини задобрює виборців через
першокласників // Молодий буковинець (http://molbuk.ua/chernovtsy_news/48977-
gubernator-bukovini-zadobryuye-viborcv-cherez-pershoklasnikv.html). – 2012. – 4.08).

***

У роботі Х з’їзду Політичної партії «УДАР Віталія Кличка» 1 серпня 2012 р. брала
участь представницька делегація Чернівецької обласної партійної організації на чолі з
головою Романом Ванзуряком.

У складі делегації були 16 обраних на обласних зборах делегатів та запрошені
учасники з’їзду – претенденти (з числа місцевих «ударівців») на посаду народного
депутата України за виборчими списками партії.

Про успіхи роботи Чернівецької обласної партійної організації партії «УДАР Віталія
Кличка»  свідчать результати голосування 623-х делегатів з’їзду за кандидатів на
мажоритарних округах (за кожного окремо) та за список кандидатів у багатомандатному
виборчому окрузі.

Так, більшістю голосів обрано кандидатами в народні депутати України буковинців
– Баласиновича Богдана, Марараш Галину, Назаренко Клавдію та Тіміша Григорія, що
балотуються у мажоритарних округах.

У списку кандидатів у багатомандатному виборчому окрузі 30-е місце посідає Роман
Ванзуряк. Окрім нього у цьому списку є прізвища ще 4-х членів обласної партійної
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організації. Зазначимо, що партія дотримала обіцянки про співпрацю з рухом «ЧЕСНО» і
першою подала списки для громадського моніторингу.

Про це на з’їзді говорила представниця руху Вікторія Сюмар – відома журналістка
та громадська діячка. Результати відповідності до критеріїв доброчесності, оголошені
рухом «ЧЕСНО», керівні органи партії врахували і заявили про готовність до подальшої
співпраці.

Кандидати від області, як і абсолютна більшість «ударівців» в Україні, не значаться
у списках недоброчесних претендентів. Як ні в одній із партій, що прямують на
парламентські вибори, у виборчих списках «УДАРу» достойно представлені жінки: у
першій десятці їх аж шість, у першій п’ятірці – дві, і обидві буковинки.

Загалом у виборчих списках партії 70 жінок: 24 з них балотуються у мажоритарних
округах, 36 – за списком кандидатів у народні депутати багатомандатного виборчого
округу.

У першому випадку Чернівецьку область представляють 2 жінки, у другому – одна.
Буковинки Марія Матіос і Оксана Продан запрошені до лідерської п’ятірки як відомі
українські громадські діячки, які готові разом з Віталієм Кличком і його соратниками
боротись у Верховній Раді за права і свободи українських громадян.

Тож сподіваємось, що поміж мешканців краю багато тих, хто вболіває за майбутню
долю України і готовий підтримати «УДАР» у його прагненнях змінити країну (В списках
партії «УДАР» – 70 жінок, з них – три буковинки // Буковинська правда
(http://bukpravda.cv.ua/news/polityka/item/3109-в-списках-партії-удар-70-жінок-з-них-
три-буковинки.html#.UCBP-OwVhL0). – 2012. – 4.08).

***

Виборча кампанія не повинна негативно впливати на життєдіяльність області. Це
підкреслив 6 серпня під час апаратної наради голова облдержадміністрації Михайло
Папієв.

Він зазначив, що передвиборча кампанія стартувала, і майже всі політичні сили і
кандидати в парламент активізували свою діяльність в регіоні. «Але в жодному разі
політична активність і перегони за депутатський мандат не повинні негативно впливати на
життєдіяльність області, виконання державними місцевими і регіональними органами
влади своїх функцій», – підкреслив голова облдержадміністрації.

За словами М. Папієва, глави районних державних адміністрацій, керівники
структурних підрозділів мають виконувати свої повсякденні обов’язки, як зазвичай, і
жодне питання соціального забезпечення жителів області, роботи бюджетних установ і
закладів не повинно бути упущене.

«Учасники виборчого процесу, які займають посади в органах влади, можуть
займатися виборами лише у неробочий час,  у вихідні дні,  або ж брати відпустки на цей
період.  Неприйнятно поєднувати державну службу з участю у виборчій кампанії»,  –
зазначив голова облдержадміністрації.

М. Папієв також підкреслив, що на Буковині передвиборчі перегони мають пройти
цивілізовано, демократично і чесно. Він висловив сподівання, що учасники
парламентської виборчої кампанії вестимуть агітаційну роботу не лише згідно з вимогами
чинного законодавства, але й дотримуватимуться норм моралі і притаманних нашому
краю традицій взаємоповаги і толерантності, і, таким чином, продемонструють свою
європейськість.

З цього приводу голова облдержадміністрації як керівник крайової виконавчої влади
доручив підготувати і розмістити в засобах масової інформації його звернення до
учасників виборчого процесу і жителів Буковини (Виборча кампанія не повинна
негативно впливати на життєдіяльність області, – Михайло Папієв // Чернівецька
обласна державна адміністрація
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(http://www.oda.cv.ua/index.php?option=com_content&task=view&id=18827&Itemid=1).  –
2012. – 6.08).

Партійні акції, заходи

В соответствии с планом работы идеологического отдела Львовского областного
комитета Коммунистической партии Украины состоялся тур выездов молодёжных
агитационных групп по маршрутам в Дрогобычский и Турковский районы Львовской
области.

Своей задачей МАГи ставят разъяснение программных целей и задач
Коммунистической партии Украины, распространение партийной информационной и
пропагандистской литературы, сбор информации по злободневным вопросам
общественно-политической жизни и социально-экономического развития регионов для
дальнейшего ее обобщения и использования партийными комитетами.

Также молодёжные агитационные группы организовывали различные мероприятия в
ходе предвыборной кампании 2012 г. (МАГи убеждают галичан голосовать за
коммунистов // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/87599.html). – 2012. – 2.08).

***

8 липня на теренах Тернопільскої області стартувала всеукраїнська акція «Україна
проти Януковича!». Станом на 1 серпня в наметах об’єднаної опозиції «Батьківщина»
жителі Тернопільщини заповнили та підписали 16027 заяв та 13983 підписних листів.

У рамках даної акції представники об’єднаної опозиції розгорнули намети в
обласному центрі, всіх райцентрах та почергово – у містечках, селищах та селах
Тернопільщини.

У наметах жителі області отримують інформацію про діяльність об’єднаної опозиції,
політичну ситуацію в країні та мають можливість вступити у справу за позовом Арсенія
Яценюка проти Януковича в якості третьої особи.

Для цього достатньо завірити підписом заяву, підписні листи, які запропонують
представники від «Батьківщини» (Понад 16 тисяч заяв проти Януковича підписали
жителі Тернопільщини // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11951.html). – 2012. – 2.08).

Громадські організації у підтримці партій

П’ять найголовніших проблем, які хвилюють чернігівців назвали 2 серпня
громадські експерти під час презентації соціологічного дослідження за результатами
опитування громадської думки жителів одномандатного виборчого округу № 205
(Деснянський район міста Чернігова).

Метою дослідження було виявлення тих проблем, на вирішення яких чекають
чернігівці напередодні виборчої кампанії.

Тож, згідно дослідження, п’ятьма основними проблемами, які б респонденти хотіли
бачити у передвиборчій програмі кандидата чи партії, за яких збираються проголосувати,
є: подолання безробіття (17,6 %); ремонт доріг (17,5 %); зниження цін та встановлення

http://www.oda.cv.ua/index.php?option=com_content&task=view&id=18827&Itemid=1
http://glavcom.ua/news/87599.html
http://byut.com.ua/news_region/11951.html
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контролю за ціноутворенням (15,4 %); підвищення якості медичного обслуговування
(14,9 %); підвищення зарплат та пенсій (10,3 %).

Дане дослідження проводилося в рамках спільного громадського проекту
«Парламентські вибори, як шанс для розв’язання місцевих проблем Чернігівського
регіону», який реалізовує громадська організація «Чернігівський освітній центр
«Ініціатива» в партнерстві з «Поліським фондом міжнародних і регіональних досліджень»
та за підтримки Фонду «Східна Європа.

Тож голови цих громадських організацій – Павло Пущенко та Геннадій Максак,
звернулися до всіх партій та кандидатів, які будуть змагатися за голоси виборців в
205 окрузі, розкрити в своїх передвиборчих матеріалах своє бачення вирішення п’яти
озвучених найголовніших проблем округу.

Надалі громадські організації проведуть порівняльний аналіз передвиборчих
програм та представлять на суд виборцям дані, які ж програми містять відповіді на
питання,  як,  за які кошти і коли кандидати збираються вирішити ці проблеми;  а які
програми є просто набором популістських гасел.

Організатори проведення дослідження впевнені, що тільки разом з громадськістю,
враховуючи громадські думку, майбутня діяльність в парламенті депутатів від Чернігова
буде справді ефективною та корисною (На які проблеми чернігівців кандидати мають
звернути увагу (результати дослідження)  //  Події і коментарі (http://pik.cn.ua/vybory-
2010/8887-na-jaki-problemy-chernigivciv-kandydaty-majut-zvernuty-uvagu-rezultaty-
doslidzhennja). – 2012. – 2.08).

***

В Одессе состоялась презентация проекта «ЧЕСНОметр» – инструмента
независимого оценивания действующих народных депутатов Верховной Рады Украины.
Презентовали проект члены всеукраинской общественной организацией «ЧЕСНО».

Как отметил член координационного совета всеукраинской общественной
организации «ЧЕСНО» Олег Рыбачук, «данный проект – это действенный инструмент
независимого оценивания депутатов Верховной Рады Украины. Оценивание их работы, их
действий происходит по определенным 6 критериям: отсутствие фактов нарушения прав и
свобод человека; неизменность политической позиции согласно волеизъявлению
избирателей; непричастность к коррупционным действиям; прозрачность
задекларированных доходов и имущества и их соответствие образу жизни; личное
голосование в парламенте; участие в заседаниях парламента и работе комитетов. Это
критерии, которым должен соответствовать народный избранник».

15 февраля в Одессе состоялась презентация региональной платформы
всеукраинской общественной организации «ЧЕСНО». В состав координационного совета
вошли 10 активистов и представителей общественных организаций Одесчины.
Региональным координатором «ЧЕСНО» избран юрист Александр Славский.

Одесский региональный совет присоединится к национальной народной люстрации
депутатов действующего парламента и проверит представителей Одесской области на
соответствие «критериям добропорядочности». Особое внимание платформа «ЧЕСНО»
уделит оценке тех кандидатов, которые будут баллотироваться в Верховную Раду в
округах Одесской области.

Деятельность движения координируют 12 общественных организаций: Центр UA,
Центр политических исследований и аналитики, Интерньюс-Украина, Институт массовой
информации, Комитет избирателей Украины, Институт медиа права, Фонд
«Демократические инициативы» им. Илька Кучерива, Фонд «Общественность»,
«Холодноярская инициатива», Всеукраинский профсоюз «Народная солидарность»,
Антирейдерский союз Украины, «Украинское дело» (Презентация проекта оценивания
действующих нардепов «ЧЕСНОметр» состоялась в Одессе Взгляд из Одессы //

http://pik.cn.ua/vybory-2010/8887-na-jaki-problemy-chernigivciv-kandydaty-majut-zvernuty-uvagu-rezultaty-doslidzhennja
http://pik.cn.ua/vybory-2010/8887-na-jaki-problemy-chernigivciv-kandydaty-majut-zvernuty-uvagu-rezultaty-doslidzhennja
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http://od-news.com/index.php?option=com_content&task=view&id=30892&Itemid=1). –
2012. – 3.08).

***

До 10 серпня триває конкурс на участь у Академії Громадянина для громадсько-
активної молоді, що проживає на території Чернівецької області.

Оганізатор – Чернівецька Координаційна рада Громадського руху «ЧЕСНО», у
партнерстві з СММГО «МіСто», Асоціацією «Спільний простір», ПНТ «Аналітик».

Кращі випускники Академії отримають змогу працювати в команді професіоналів
громадського аналітичного виборчого проекту «Буковинський громадянин ХХІ ст.» в
рамках діяльності руху ЧЕСНО на Буковині.

Участь у заходах Академії є безкоштовною. Організатори забезпечують харчування
учасників Академії, витрати на проїзд до місця проведення Академії (для учасників із
віддалених районів Чернівецької області) (В Чернівцях відкриється «Академія
Громадянина» // Час (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=6366). – 2012. – 3.08).

***

5 августа во Львове на площади перед памятником Тарасу Шевченко состоялась
межконфессиональная молитва за украинский язык.

В общественной организации «Христианская Украина» сообщили, что приглашали
все конфессии, однако откликнулись только Украинская греко-католическая церковь и
Украинская православная церковь Киевского патриархата.

Львовян и гостей города призвали молиться за свой язык,  за свободный выбор,
чтобы выборы,  которые состоятся в октябре этого года,  прошли надлежащим образом и
никто никому ничего не навязывал.

На молебен пришло более 100 человек, преимущественно люди старшего возраста.
Многие присутствующие пришли в вышиванках и с образами в руках (Во Львове прошел
молебен за украинский язык и честные выборы // «Независимое Бюро Новостей»
(http://nbnews.com.ua/news/51901/). – 2012. – 5.08).

***

Народному депутату з фракції Партії регіонів Ігореві Зваричу вдалося «відвоювати»
у Громадянського руху ЧЕСНО іншої оцінки своєї депутатської діяльності, ніж та, яку
було оприлюднено минулого тижня.

Про це йшлося на зустрічі із відомим журналістом,  представником ЧЕСНО
Мустафою Найємом в Івано-Франківську, на яку завітав і «регіонал» Ігор Зварич.

З’ясувалося, що Ігореві Зваричу вдалося поліпшити свій рейтинг за критеріями
ЧЕСНО. Тепер він відповідає 5 з 6-ти критеріїв доброчесності, за якими ЧЕСНО
«фільтрував» народних обранців.

Мустафа Найєм, представник руху «ЧЕСНО»:
Я думаю, що тут є дві проблеми. Перше: те, що дуже багато людей хотіли бути

святими.  Не вдалося.  Не всі –  святі.  Є більш чесні,  менш чесні.  Але ми не ставили собі
критерії якимось чином це порівнювати. Тому, я вважаю, що це – некрасиво. Іноді
ситуація схожа на знайому ситуацію, коли діти, яких зловили на чомусь поганому, кажуть:
а,  дивіться,  є ще гірші.  Тобто,  вони не готові відповідати за себе.  І –  найбільш болюче.
Вражає те,  що дуже багато людей,  які мали намір підтримати рух «ЧЕСНО»,  коли
побачили, що вони самі – не святі, чомусь, замість того, щоб підтримати, почали топити
цю ідею.  Я спокійно ставлюся до цих людей.  Ми щасливі з того,  що можемо собі
дозволити їх ігнорувати. Ми готові визнавати свої помилки, їх виправляти. Але, чи

http://od-news.com/index.php?option=com_content&task=view&id=30892&Itemid=1
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потрібно і чи було б правильно ступати у публічну дискусію?  Я спокійно ставлюся до
того,  що зробили ці люди.  Вони пожвавили дискусію.  Нас обговорюють зараз багато
інших людей, і ми їм за це вдячні.

Ігор Зварич, депутат Верховної Ради:
Справа – не в мені. Справа у чесності тих даних, які претендують на те, щоб рух

«ЧЕСНО»  їх називав чесними.  Тобто,  чесний має також бути чесним.  І,  коли дані –
недостовірні, не відповідають дійсності, коли вони зроблені поспіхом, то це – дещо
тривожить. Тому що ми відкриті для суспільства. І, якщо відповідаєш на звернення всіх,
навіть, приватних осіб, скеровуєш декларацію, і вона повертається у конверті, то, значить,
щось із комунікацією у них –  не те.  Я спеціально дав доручення своїй помічниці,  і ми
підрахували:  18  засідань комітету було,  а не 10.  Я відслідкував,  коли перебував у
відрядженнях.  Тобто,  ми готові відповідати за те,  що ми,  дійсно,  зробили.  А коли така
інформація виноситься на загал, причому, не тільки про мене, але і про всіх депутатів, то
вона, дійсно, дискредитує Верховну Раду. Для мене – важливо, щоб було усвідомлення
того,  що Верховна Рада не є настільки не доброчесною,  як її хочуть показати.  Я ж
розцінюю це як піар.  На початках –  це піар,  безумовно.  Але,  все-таки,  інструменти,  які
застосовуються, мають бути чесними.

Є, напевне, питання якісь системні, щось не «грає» у тому рухові. А тому, чи
співпрацювати з ним,  чи не співпрацювати,  –  це також питання.  Тому я розумію своїх
колег, які з певним застереженням ставляться до цього проекту. Тому що у будь-якому
разі має бути абсолютно достовірна інформація. А, якщо її немає, то, напевне, треба було
б утриматися. Я ще трошки подивлюся, а потім можу, взагалі, ігнорувати ці питання, або
ж навпаки?  Якщо учасники руху це врахують,  змінять,  то чому ж не прислухатися і не
врахувати ті чи інші речі? Кожна громадська організація має право на існування. Інше
питання, на що вона претендує. Претендувати на те, що вони, даруйте, – істина в останній
інстанції, – занадто (ЧЕСНО визнало: нардеп-»регіонал» Ігор Зварич доброчесний за 5-
ма критеріями з 6-ти // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23980). – 2012. – 5.08).

***

В ніч на 2 серпня в публічних місцях населених пунктів Косівського та
Снятинського районів були розклеєні листівки провокаційного змісту.

Один з Координаторів Громадянського руху, Тарас Случик так прокоментував цю
подію: «Рух «ЧЕСНО» не друкував і не планує друкувати чи поширювати жодних
листівок про кандидатів до Парламенту. Нашою місією є донести певні факти до виборця
та поширити принцип відповідальності і публічності в політичний процес. Ми створюємо
для виборця певний дороговказ через шість критеріїв доброчесності, адже громадянами
найлегше маніпулювати тоді коли вони не мають доступу до об’єктивної інформації.  Я
розумію що багато штабів кандидатів до Верховної Ради захочуть використати ім’я
«ЧЕСНО» для різноманітних технологій, тому закликаємо громадян повідомляти нам про
такі кричущі випадки».

Юрій Стасинець, фотографію якого використали зловмисники, коротко та чітко
зазначив що він та Громадський рух «ЧЕСНО»  не мають жодного відношення до даної
листівки, та виступає проти таких методів передвиборчої агітації. На цій фальшивці
провокатори не правомірно помістили його фотографію. Рух засуджує її форму і зміст, та
виступає проти таких методів ведення виборчих кампаній.

Представник Руху «ЧЕСНО» Віталій Світлик, розповів що Громадянський рух
«ЧЕСНО» ставить за мету активізувати суспільство, щоб не допустити в майбутній
парламент недостойних кандидатів. Ми не використовуємо «чорний піар», недостовірну
інформацію, наклепи та інші провокаційні, брудні методи, спрямовані на дискредитацію
кандидатів в депутати.

http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23980
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Представники Громадянського руху «ЧЕСНО» просять вважати цю заяву офіційним
зверненням в правоохоронні органи з метою встановлення винних та притягнення їх до
відповідальності (На Прикарпатті ім’я ЧЕСНО намагаються використати для
«чорних» виборчих технологій // «Паралелі» (http://paralleli.if.ua/news/24134.html).  –
2012. – 6.08).

***

Общественная организация «Опора» будет мониторить и контролировать
предвыборную компанию выборы в Верховную раду Украины, в частности организация
планирует активную деятельность и в Житомирской области. Главное задание «Опоры» –
это объективная оценка хода избирательного процесса.

Об этом представители организации рассказали на пресс-конференции.
По словам активистов, они планируют проводить наблюдения за тем, чтобы на

выборах не было нарушений, также они будут вести быстрый статистический подсчет на
всех мажоритарных округах Житомирской области.

Областной координатор «Опоры» Тарас Чмут говорит, что во время предвыборной
кампании в Житомирской области на каждом мажоритарном округе будет работать 1–
2 человека, а в день выборов за ходом избирательного процесса будут следить более
100 человек.

Активисты заявляют, что в Житомирской области кандидаты в депутаты работать на
округах начали очень рано – еще с начала года, а с распределением округов работа пошла
полным ходом.

Кроме того, активисты отмечают, что на этих выборах особенно будут стараться
использовать подкуп и административный ресурс.

«Административный ресурс – это не новое явление, но факт злоупотребления этим
ресурсом присутствует и на этих выборах. Кандидаты от партии власти будут
использовать административный и бюджетный ресурс. Это поначалу. Потом придет время
и на силовой ресурс – правоохранители, налоговая и т. д.», – говорит Ольга Айвазовская,
координатор избирательных программ «Опоры».

Активисты говорят, что самым активным округом является 66 (Малин) и 63 округ
(Бердичев), где кандидаты уже давно ведут серьезную агитацию. Самые пассивные округи
это – 65 (Новоград-Волынский) и 62 (Житомир) (В Житомирской области на выборах
будут использовать админресурс и подкуп избирателей, – Опора // ZНitomirNEWS.com
(http://www.zhitomirnews.com/novini/15712-v-zhitomirskojj-oblasti-na-vyborakh-budut.html).
– 2012. – 6.08).

Оперативні прогнози

Дві основні політичні Закарпаття «Єдиний центр» та Партія регіонів, все ж
можуть домовитися, тоді їхні опоненти підуть «носити воду» –  вважає один з
політичних оглядачів Закарпаття, який не став афішувати своє прізвище.

«Поділ Закарпатських мажоритарних округів 3:3 – сприятливий для обох цих
політичних сил» – вважає політолог.

«Єдиний центр» зекономить багато грошей та залишить під своїм контролем обласну
раду, а Партія регіонів реально набере найменше 50 % голосів виборців, що буде для
Києва хорошим показником роботи губернатора області. Також реально провести до
Верховної Ради трьох своїх мажортарщиків.

Цікаво, що набрати ті 50 % допоможе їй «Єдиний Центр», – заявляє політолог.

http://paralleli.if.ua/news/24134.html
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«Те що Партія регіонів,  поставила на вибори 6  кандидатів,  ще нічого не означає –
вона може «працювати» тільки на трьох, так може зробити і «Єдиний центр», –
підсумував політолог.

Так що ставити крапку у політичній грі, пов’язаній з виборами, ще дуже рано.
Тим більше, що на «політичну сцену» виборів на Закарпатті, ще вийшли не всі
гравці.

На «підході», ще як мінімум два самовисуванці, які суттєво можуть попсувати
нерви, як регіоналам, так і єдиноцентристам (Головні політичні партії Закарпаття
все ж можуть домовитися // Новини Закарпаття (http://transkarpatia.net/actual/9954-
golovn-poltichn-partyi-zakarpattya-vse-zh-mozhut-domovitisya.html). – 2012. – 1.08).

***

Списки кандидатов в депутаты Верховной Рады, утвержденные практически
всеми партиями, свидетельствуют о том, что состав следующего парламента не будет
существенно отличаться от нынешнего. Такое мнение выразил Руководитель
департамента избирательных технологий Агентства моделирования ситуаций Валерий
Гончарук.

Так,  по словам эксперта много действующих депутатов представлены в
избирательных списках.

При этом,  В.  Гончарук признал,  что следующий созыв парламента все же будет
отличаться, но эти изменения не станут кардинальными.

«Но по своей сути, по основным ее игрокам, если можно так выразиться, он
(парламент. – Ред.) останется прежним», – добавил он (Каретникова О. Следующий
парламент не слишком будет отличаться от нынешнего – эксперт // GolosUA.com
(http://ru.golosua.com/politika/20120802_sleduyuschiy-parlament-ne-slishkom-budet-
otlichatsya-ot-nyineshnego-ekspert). – 2012. – 2.08).

***

Під час круглого столу на тему:  «Діяльність засобів масової інформації під час
виборчої кампанії», який відбувся 1 серпня 2012 р. віце-спікер парламенту сказав, що як
мінімум в інформаційному плані змішана виборча система створює проблеми, адже
йдеться про дві принципово різні виборчі кампанії.

На думку М. Томенка, якщо йдеться про виборчу кампанію за партійними
списками, то високий виборчий бар’єр у 5 %, доволі велика грошова застава та
попередні соціологічні дослідження вплинуть на зменшення чисельності учасників
виборчих перегонів.

Томенко висловив сподівання, що за партійними списками брати участь у виборах
буде не більше як 20 політичних партій. Він нагадав, що на виборах 2006 р. брали участь
33 політичні партії та блоки, а у 2002 р. їх було аж 45.

«Така кількість учасників виборчого процесу дасть можливість більш реалістично і
адекватно оцінити виборцям їх програми та визначитися зі своїми вподобаннями. Основу
роль у цьому мають зіграти медіа, які допоможуть не лише порівняти, а й об’єктивно
оцінити ці партії та блоки», – зазначив заступник Голови парламенту.

За словами М.  Томенка,  всі прекрасно розуміють,  що серед цих партій, які будуть
брати участь у виборчій кампанії, лише до 10 матимуть теоретичні можливості
подолати 5 % бар’єр, а реально подолають його мінімум 4, а максимум 6 політичних
сил.

Водночас, на думку віце-спікера, проблеми виникають з мажоритарною частиною
виборчого процесу.
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Томенко поінформував, що за оцінками експертів в більшості мажоритарних округів
буде не менше як 30 кандидатів, абсолютна більшість яких не знайомі виборцю.

«І тут виникає проблема, як зробити усвідомлений вибір за того чи іншого
кандидата. Таким чином, головним завданням засобів масової інформації на час виборів є
забезпечення рівних можливостей для такої кількості в більшості невідомих кандидатів у
мажоритарні округи», – сказав М. Томенко.

Отож, говорячи про нинішню виборчу кампанію, заступник Голови парламенту
зазначив, що сьогодні в інформаційному плані треба розрізняти дві різні виборчі
кампанії – за партійними списками, де більш-менш зрозуміла логіка та в
мажоритарних округах, де виникають найбільші проблеми з доступом до інформації
та прийняттям усвідомленого вибору громадянами (Для медіа і для громадян
нинішня кампанія – це існування двох різних виборчих кампаній // За Київ
(http://www.zakyiv.com/index.php?nma=news&fla=stat&cat_id=1&nums=86930). – 2012. –
2.08).

***

Прямой подкуп избирателей будет наблюдаться за месяц до выборов. Такое
мнение выразил председатель Комитета избирателей Украины Александр Черненко во
время круглого стола.

По его словам, прямой подкуп избирателей будет осуществляться не сейчас, а в
течение последнего месяца перед выборами.

«Скорее всего, это будет сетевая схема маркетинга, которая давно работает в
Украине», – сказал А. Черненко.

Эксперт уточнил, что с точки зрения влияния на результат и мотивации избирателей
эта схема является намного эффективнее, чем, например, непрямой подкуп.

«Другими словами: гречку в пайках избиратели воспринимают как
благотворительность, а деньги – как зарплату, которую нужно, так или иначе отработать»,
– добавил он.

А. Черненко также допустил, что сумма взятки будет колебаться от 100 до 200 грн, в
зависимости от региона и величины населенного пункта (Каретникова О. Эксперт:
Избирателей будут подкупать за месяц до выборов // GolosUA.com
(http://ru.golosua.com/politika/20120802_ekspert-izbirateley-budut-podkupat-za-mesyats-do-
vyiborov). – 2012. – 2.08).

***

Избирательные списки политических партий были сформированы, в основном,
довольно не публично, что может привести к снижению ожидаемой явки
избирателей на выборах на 5 %. Еще одной общей чертой эксперт считает
баллотирования рейтинговых кандидатов по партийным спискам, а не от мажоритарных
округов. Такое мнение выразил политический эксперт Владимир Цибулько.

С ним согласился и руководитель департамента избирательных технологий
Агентства моделирования ситуаций Валерий Гончарук отметив, что характерной общей
чертой нынешних избирательных списков является их не публичность и закрытость
формирования.

«Например в списках Партии регионов не представлено кандидатов от так
называемой группы Сергея Левочкина, которые будут баллотироваться в мажоритарных
округах.  Не исключено,  что они делают ставку на мажоритарные округа не связанные с
Партией регионов», – добавил В. Гончарук.

Он объяснил, что скорее всего «регионалы» будут ориентироваться на, так
называемых, независимых кандидатов, которые позже станут «золотой акцией»,
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если Партии регионов не будет хватать своих мандатов для формирования
большинства (Каретникова О. Закрытость формирования списков на выборы может
снизить явку избирателей – эксперт // GolosUA.com
(http://ru.golosua.com/politika/20120802_zakryitost-formirovaniya-spiskov-na-vyiboryi-mojet-
snizit-yavku-izbirateley-ekspert). – 2012. – 2.08).

***

З’їзди опозиційних партій України відбулися, оприлюднено передвиборчі списки
кандидатів у народні депутати. За словами політологів, списки виявилися несподіваними
не лише для електорату,  а й для кандидатів від опозиції,  які не побачили там своїх
прізвищ. Як повідомив український політолог, директор Інституту глобальних стратегій
Вадим Карасьов, опозиційні політсили втратять чимало балів на виборах через те, що
не включили у свої списки таких активних політиків, як Юрій Кармазін, Олесь
Доній та Ксенія Ляпіна.

За словами Вадима Карасьова, Ксенія Ляпіна не потрапила у списки об’єднаної
опозиції, бо В’ячеслав Кириленко «не зміг вибити» більше місць у прохідній частині
списку для своїх соратників.

«А Доній і Кармазін –  це люди незручні,  особливо Кармазін.  Це люди зі своєю
думкою. Вони важко підкоряються якісь дисципліні командній чи партійній. Вони люди із
трибунним хистом, політичним», – сказав політолог.

Такої думки дотримується і політолог, керівник Центру політичного аналізу «Пента»
Володимир Фесенко. На його думку, Юрій Кармазін взагалі є «політиком-одинаком»,
який попри усі політичні віяння має свою сталу позицію.

На запитання, чи додала б присутність згаданих політиків у передвиборчих списках
об’єднаної опозиції чи УДАРу більше балів на виборах, В. Карасьов сказав:

«Чому всі говорять про бали на виборах, а ніхто не говорить про законотворчу
роботу?  Про те,  що Кармазін фаховий законодавець.  Він у парламенті вже 4  скликання.
Тому це серйозні законодавчі втрати для опозиції. Водночас, Ляпіна – фаховий спеціаліст
податкової системи, Доній досить активно працює у гуманітарно-культурних проектах»
(Політолог: Опозиція зазнає чималих законодавчих втрат через відсутність у списках
Кармазіна // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/53054). – 2012. – 2.08).

***

«Состав нового парламента Украины не претерпит существенных изменений. К
сожалению, обнародованные на партийных съездах списки кандидатов в народные
депутаты свидетельствуют о том, что в законодательном органе страны будут
преобладать не профессиональные юристы и экономисты, а политические
интриганы и «кнопкодавы», – заявил украинский политолог Марк Витебский.

По его словам, впервые в парламент Украины пройдут националисты ВО
«Свободы», что непременно отразится на российско-украинском политическом диалоге.
«Эта политсила отберет голоса у объединенной оппозиции на Западе Украины. От
прихода в законодательный орган «Свободы» я ожидаю оживления «парламентской
клоунады», рукопашных столкновений и конфликтов, в первую очередь на уровне
российско-украинского диалога. Теперь у Владимира Жириновского появится
достойный конкурент на Украине», – сказал Витебский.

Вместе с тем, эксперт считает, что партия «УДАР» так и не смогла найти достойных
кандидатов в народные депутаты, «поскольку более-менее авторитетных личностей
подобрали крупные партии».  «То,  что из списков мажоритарщиков партии «Удар» было
отсеяно 15  %  претендентов –  это нормально.  Не вошли в список в первую очередь те
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кандидаты в депутаты, которые к предвыборной гонке не смогли подтянуть рейтинги.
Кличко за короткий срок сумел подтянуть в свою политсилу уже списанный
политический материал: Пинзеныка, Куницына, Наливайченко и даже Гурвица», –
отметил Витебский (Политолог: После выборов у Жириновского появится достойный
конкурент на Украине // REGNUM (http://www.regnum.ru/news/1557642.html). – 2012. –
2.08).

***

Партії регіонів доведеться робити ставку або на проведення легітимних
виборів, або на виграш їх за будь-яку ціну. Таку думку озвучив глава правління Центру
прикладних політичних досліджень «Пента» Володимир Фесенко на прес-конференції
3 серпня.

За його словами,  «Партії регіонів дуже потрібна легітимізація виборів,  визнання
виборів, адже хоча б частина керівництва країни не хоче кризи в стосунках з Заходом,
тому хочеться легітимізувати результати виборів».

«Тому доведеться обирати, на що робити ставку – на легітимність виборів, а тоді
треба дотримуватись хоча б відносних правил гри, або на результати будь-якою ціною», –
зазначив Фесенко.

Також політолог вважає, що партії «Удар» та КПУ «майже гарантовано
проходять виборчий бар’єр».

«Але інша справа, який буде результат, бо рейтинг комуністів в значній мірі
залежить від «регіоналів», і тут є коливання – якщо буде зростати рейтинг «регіоналів»,
то буде трохи знижуватися рейтинг комуністів і навпаки», – уточнив він.

Фесенко вважає, що рейтинг «Удару» «не стабільний, і хоча там є великі надії на
15 %, і в принципі це реальна мета, але рейтинг нестабільний».

При цьому політолог додав:  «Я знаю людей,  які близькі до влади і котрі не
приховують, що вкладають гроші в Кличка і мають там свій інтерес».

Фесенко вважає, що «певна інтрига» нинішніх виборів буде у можливості
проходження до Верховної Ради партій «Свобода» і «Україна – Вперед!».

Він зазначив, що в них «є шанси на подолання виборчого бар’єру».
Говорячи про список Партії регіонів, Фесенко зазначив, що він має «статусний

характер», оскільки «там кожен отримав місце відповідно до своєї позиції у владній
ієрархії».

«У Клюєва четверте місце в списку і це демонстрація ієрархічних впливів», – додав
він.

За його словами, включення співачки Таїсії Повалій в першу п’ятірку списку Партії
регіонів, як і включення футболіста Андрія Шевченка в список партії «Україна – Вперед!»
– це прояв «відомого класичного стереотипу політтехнологів».

На думку політолога,  «її (Повалій)  присутність в списку партії голосів не принесе,
але Повалій адекватна цьому списку, бо вона там своя».

Також Фесенко вважає, що якщо Шевченко «принесе певну користь
Королевській і він може додати голосів неполітизованих вболівальників», то актор
Остап Ступка «нічого не додасть».

Політолог зазначає, що перша п’ятірка і перша десятка списку партії «Удар» –
«це величезний ризик для Кличка».

«Вони (йдеться про кандидатів) можуть додати, можливо, 2–3 % на Заході України,
але існує ризик втратити не менше, а то й більше, на Сході і Півдні України. Серед
електорату Кличка дві третини опозиційно налаштованих виборців і третина –  ні»,  –
уточнив він («Регіонам» доведеться обирати між виграшем і чесністю – політолог //
Українська Правда (http://www.pravda.com.ua/news/2012/08/3/6970189/). – 2012. – 3.08).
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***

Спонсоров политических партий можно увидеть во второй, третьей десятке
партийного списка. Такое мнение во время пресс-конференции выразил глава правления
Центра прикладных политических исследований «Пента» Владимир Фесенко.

«Ясно, что в первую пятерку стараются спонсоров не засовывать. Ведь надо как-то
отвлечь внимание общества. В основном, партийных спонсоров стоит искать во второй, в
третьей десятке списка», – отметил В. Фесенко.

Он также рассказал, что в партии власти есть люди, которые дают деньги на партию
Виталия Кличко «УДАР» и Наталии Королевской «Вперед – Украина!».

«Там (в Партии регионов –  Ред.)  есть реальные люди,  которые вкладывают в этот
проект (в партию Королевской – Ред.) деньги. Они считают этот проект перспективно-
электоральным. Есть те, кто вкладывает в проект Кличко. Знаю некоторых представителей
власти, которые не скрывают, что преследуют там свои интересы», – добавил эксперт
(Партии Кличко и Королевской спонсирует ПР, – политолог // Главное (Харьков)
(http://glavnoe.ua/news/n105954). – 2012. – 3.08).

***

Список Партии регионов не представляет собой ничего нового, в нем в основном
старые лица, единственное новшество – включение представителей партии Литвина. Об
этом заявил на пресс-конференции в пятницу политолог Алексей Гарань.

«Неожиданная ожиданность, что люди Литвина были включены в список ПР.
Таким образом, Регионы отплатили местами в своем списке Литвину», – отметил он.

Гарань подчеркнул, «может, и хорошо, что так произошло, поскольку сброшены
маски. Абсолютно понятна роль, которую сыграл Литвин и его партия в течение
последних двух лет, когда они подыграли Януковичу».

По его мнению, «все, что происходило вокруг языкового закона это не более чем
игра и политтехнологии» (Партия регионов расплатилась с Литвином, взяв его людей
в свой список, – Гарань // Интернет-телевидение «INTV»
(http://news.intv.ua/news/47784-partiya-regionov-rasplatilas-s-litvinom-vzyav-ego-lyudey-v-
svoy-spisok-garan-video.html). – 2012. – 3.08).

***

Бывший замглавы гуманитарной комиссии Киевсовета (2002–2006 гг.), лидер
общественной организации «Київ – наш дім» Ярослав Быструшкин заявил, что экс-
президент Виктор Ющенко на предстоящих выборах в Верховную Раду выполнит свою
задачу перед властью. «Надеюсь, Ющенко не пройдет в Верховную Раду. Но, к
сожалению, свою задачу перед властью – оттянуть 1–1,5 % – он выполнит», – сказал
Быструшкин.

На вопрос о том,  не стыдится ли Быструшкин того,  что был активным участником
«оранжевой революции», он ответил: «Я горжусь тем, что я и мои друзья были на
Майдане вместе с тысячами людей. Мы боролись за свободу. Мне стыдно и обидно за
утраченные возможности, за политиков, посчитавших себя богоизбранными, моментально
забывших все, что они обещали нам со сцены».

На вопрос о том, пройдет ли в новый парламент Коммунистическая партия Украины,
политик ответил,  что «коммунисты дополнительно получат голоса избирателей
востока и юга Украины, которые разочаровались в Партии регионов». «Они умело
используют ностальгию людей за Советским Союзом. Однако их здорово подвела любовь
к деньгам и роскоши», – добавил Быструшкин (Ющенко выполнит свою задачу перед

http://glavnoe.ua/news/n105954
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властью на выборах // Рuls.kiev.ua (http://politics.puls.kiev.ua/opinion/116460.html).  –
2012. – 3.08).

***

«К сожалению, любой партии можно выиграть действительно с помощью
всяких подкупов. И люди на это идут по той причине,  что бедность провоцирует»,
считает украинский политтехнолог, эксперт в сфере стратегических коммуникаций Денис
Богуш. В эксклюзивном интервью политтехнолог также рассказал много интересного о
региональных особенностях украинского электората: «Можно сказать, что в Крыму –
рассадник СССР, это потому, что они очень сильно отрезаны от источников информации:
там почти нет украинских газет, там почти не смотрят украинские новости, там очень
хорошо работают спутниковые российские каналы.  Они фактически живут в каком-то
виртуальном мире, и они еще не знают, в какой они стране, хотя пользуются гривнами и
т.д.

Ровенская область, Полесье – там болота, туда даже казаки не заходили, и немцы там
особо карательные операции не проводили. Там такие люди, что если будет вдруг какая-то
экстремальная ситуация – они сразу куда-то испарятся, растворятся в природе, они просто
убегут.

Если взять Львовскую область, то там половина людей пойдет в леса с автоматами и
будет воевать, а половина сдастся и все продаст, там будет 50 на 50 предателей.

А в Донецке людей просто превратили в рабов. Там 100 % рабская психология, то
есть там есть боги и рабы».

По мнению Д. Богуша, особый менталитет присущ и центральной Украине – «центр
– это вообще другая история. Это сельский менталитет, там же и все эти банды – Махно,
Маруси, то есть они в гробу видели всю власть. Винницкая, Кировоградская – все эти
области сами себя обеспечивают, им реально всё равно, какая власть.

Киев самый умный, самый понимающий всю ситуацию в стране. И он был
драйвером и в «оранжевой» революции, и будет драйвером в каких-то следующих
событиях, то есть Киев в этом плане очень прогрессивный».

Тем не менее, при всем богатстве ментальностей, по мнению политтехнолога в
парламент пройдет только четыре партии – ПР, оппозиция, КПУ и Кличко: «пятая,
Королевская, под вопросом, это так называемый тотализатор. Все мажоритарщики,
которые пройдут, я думаю, большинство будут независимые, и половина сразу
перейдет на сторону ПР» (Любая партия может выиграть выборы с помощью
подкупов // From-ua – Новости из Украины (http://www.from-
ua.com/news/491c4ac851a86.html). – 2012. – 3.08).

***

В Крыму на одномандатных избирательных округах одержат победу все десять
кандидатов от Партии регионов. Такую уверенность в победе высказал член
Политсовета ПР, заместитель председателя фракции партии в Верховной Раде Украины
Михаил Чечетов.

«Я думаю, у нас будет десять попаданий из десяти по Крыму», – выразил
уверенность М. Чечетов.

Сила кандидатов партии от Крыма заключается в том, что они пройдут в
парламент страны единой командой и это позволит эффективно решать любые
проблемы.  «Сила – это когда от региона будет выступать монолитная группа депутатов,
которые будут в тесном контакте работать с правительством. Поэтому депутаты Партии
регионов от Крыма, которые пройдут по партийным спискам и мажоритарке, составят
ядро,  которое аккумулирует вокруг себя всех депутатов от Крыма,  и тех,  кому

http://politics.puls.kiev.ua/opinion/116460.html
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небезразлична судьба полуострова», – сказал Чечетов (Чечетов: У нас будет десять
попаданий из десяти по Крыму // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/209164). – 2012. – 3.08).

***

Политолог Алексей Гарань считает, что обнародованные избирательные списки
помогли «сбросить маски» с некоторых политиков, в частности, с Народной партии,
которую возглавляет Владимир Литвин.

По его словам,  важным является то,  что в списках Партии регионов избиратели
увидели народных депутатов из фракции Народной партии – Игоря Шарова, Екатерину
Ващук, Олега Зарубинского, потому что «сброшены маски». «Абсолютно понятной стала
роль, которую сыграл Литвин и его партия во время последних двух лет. То есть, они
подыграли Януковичу в создании антиконституционного большинства и в сползании
Украины к авторитаризму», – подчеркнул А. Гарань.

«Сейчас им за это отплатили – местами в списке. Все, что происходило вокруг
языкового закона, фронда Литвина, подача заявления об отставке, то все это не больше,
чем игра и политтехнологии», – добавил политолог. В свою очередь директор Агентства
моделирования ситуаций Виталий Бала выразил мнение, что на выборах в
Верховную Раду не будет конкуренции каких-то идей, предложений для общества.

По его словам,  «мы так и не услышим идеологию какой-то политической силы,  а
лучше бы всех,  –  за что она выступает,  какая должна быть форма правления,  каким
должен быть государственный строй в Украине». Он отметил, что во время кампании
будут использоваться лозунги по поводу того, «что при них было плохо, а при нас
хорошо».

По словам В. Балы, хорошо то, что объединенная оппозиция уже не только
выступает против Виктора Януковича, но и одновременно предлагает какие-то
определенные перспективы для избирателей. Он отметил, что Партия регионов также не
отличается предложением перспектив для страны. «Я очень рад, что руину они
преодолели,  я очень им за это благодарен,  но нужно показать,  что мы будем делать
дальше после этой руины. То есть, нет какого-то четкого мессиджа», – подчеркнул
политолог.

В. Бала отмечает, что КПУ «неплохо технически первую пятерку сделали». По его
словам, эта политическая сила свои предыдущие кампании «строила на двух китах –
русский язык и не пойдем в НАТО». «А теперь они сказали, что мы будем забирать назад
заводы, фабрики. Наверное, к ним пришли какие-то небольшие олигархи, которые хотят
стать большими,  поэтому это нужно забирать»,  –  пошутил он.  В то же время А.  Гарань
считает, что избирательные программы политических партий «это хорошо», но
«смысл этих выборов – удастся нам остановить сползание Украины к
авторитаризму или не удастся». По его словам, именно в этом главная интрига
нынешних выборов (В КПУ появились небольшие олигархи, которые мечтают
стать большими – политолог // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-
94507.html). – 2012. – 4.08).

***

В следующем парламенте «тушками» могут стать мажоритарщики и
независимые кандидаты. Такое мнение выразил профессор политологии Киево-
Могилянской академии, руководитель Школы политической аналитики при НаУКМА
Алексей Гарань.

Как отметил эксперт, если бы у нас была более спокойная политическая жизнь, тогда
можно было бы строить более оптимистичный прогноз в этом плане.

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/209164
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«Но мы же понимаем, что будет давление. Поэтому полной гарантии, что
«тушек» не будет, дать нельзя. Ведь можно только представить, каким будет
давление, если Партия регионов не наберет большинство и надо будет перетащить
людей на свою сторону», – подчеркнул А. Гарань.

По словам эксперта, основных «тушек» будут искать среди мажоритарщиков и среди
независимых кандидатов на местах.

«С одной стороны,  люди требуют новых лиц.  Включаются эти новые лица,  но мы,
собственно, не знаем, как они себя будут вести. Поэтому риски «тушкопроцессов»
остаются», – добавил он («Тушками» в следующем парламенте могут стать
мажоритарщики – политолог // ГолосUA
(http://ru.golosua.com/politika/20120804_tushkami-v-sleduyuschem-parlamente-mogut-stat-
majoritarschiki-politolog). – 2012. – 4.08).

***

Говорят: безбожники и со стороны оппозиции, и со стороны власти продадут
родного отца и мать.

Опыт прошлых лет показывает, что предвыборные клятвы кандидатов в народные
депутаты не предавать политическую силу, от которой они баллотируются, ничего не
стоят. Такое мнение высказал эксперт «Украинского клуба» Александр Нарбут.

«Уже клялись, уже подписывались, уже были и на прошлых выборах, а в
некоторых партийных структурах и на позапрошлых целые списки с личными
подписями едва ли не кровью о том, что все будут работать так, как положено. Чем
это кончилось? Мы каждый раз видели одно и то же: люди выходят как только
пахнет или выгодами, или проблемами. Поэтому на самом деле все эти обязательства
ни к чему никого не обязывают», – считает Нарбут.

По его словам, складывается впечатление, что политсилы заранее знают, сколько
голосов наберут на выборах.

«Во время съездов и составления списков почему-то все исходят из того, что уже
известно количество людей, которые проголосуют за ту или иную политическую силу.
Они почему-то четко знают,  сколько людей от них пройдет,  а сколько не пройдет.  Или
они уже «сыграли» выборы и поделили всех, или они так в себе уверены – а в последнем я
начинаю очень сильно сомневаться», – отметил Нарбут.

Его мнение поддержал президент Института политических и социологических
исследований Тараса Шевченко Владимир Бондаренко.

«Клятва очень важна для людей верующих, которые не ради меркантильных дел
живут. А безбожники и со стороны оппозиции, и со стороны власти продадут родного
отца и мать», – отметил специалист (Эксперты клятвам политиков не верят //
Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/eksperty-klyatvam-politikov-ne-veryat).  –
2012. – 5.08).

***

«Технические» партии выдвигают своих кандидатов в мажоритарных округах
для того, чтобы участвовать в формировании избирательных комиссий. Об этом
5 августа заявил заместитель председателя ЦИК Андрей Магера.

«Закон говорит о том, что избирательные комиссии окружные и участковые
формируются из числа в частности представителей политических партий – субъектов
избирательного процесса. Для того, чтобы стать субъектом избирательного процесса,
достаточно выдвинуть хотя бы одного кандидата-мажоритарщика», – отметил он.
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«И мы сейчас имеем очень большой список партий. Из тех партий, которые
выдвинули мажоритарщиков, подавляющее большинство выдвинули одного-
единственного кандидата», – заявил Магера.

По словам заместителя главы ЦИК, названия почти всех этих партий ему не
знакомы.

«Это хорошая демократическая норма закона, но которой, увы, партии будут
сильно злоупотреблять», – подытожил он.

Магера также сообщил, что за первые 6 дней с начала избирательного процесса
представлены документы для регистрации кандидатами в депутаты в отношении
2258 лиц.

Из них 949 в многомандатном округе (по спискам), 844 – в мажоритарных округах от
партий и 465 самовыдвиженцев (Секреты «технических» партий // «Мелитопольские
ведомости» (http://www.mv.org.ua/?news=35890). – 2012. – 6.08).

***

Лидер организации «Права справа», экс-«свободовец» Дмитрий Снегирев считает,
что ВО «Свобода»  подыграла действующей власти,  выставив на мажоритарных округах
откровенно слабых кандидатов.

«Фактически регионалы получили дополнительные, как минимум, тридцать
мажоритарных округов, где они имеют прекрасные шансы провести своих
кандидатов без которой противодействия со стороны оппозиции, поскольку именно
эти округа отошли «Свободе».

Регионалы прекрасно разыграли партию с участием «Свободы» в рядах
Объединенной оппозиции. Введя в лагерь оппозиции своего троянского коня в виде
«Свободы», регионалы получили реальный шанс получить математическое
большинство в будущем парламенте», – написал Снегирев (ВО «Свобода» – троянский
конь Партии регионов, – экс-«свободовец» // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/209305). – 2012. – 6.08).
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